
رکورد هفت ماهه بورس شکست
روز گذشته شاخص کل بورس با رشد بیش از ۲۶  هزار واحدی به محدوده یک میلیون و ۵۰۱ هزار واحد  رسید. شاخص هم وزن نیز در حدود 1/74  

درصد  افزایش داشت . بورس روز گذشته افزایش ۲۶ هزار و ۶۶۱ واحدی را  تجربه کرد و در نهایت به سطح یک میلیون و ۵۰۱  هزار واحد رسید .    
بر اســاس داده های شــرکت بورس و اوراق بهادار، روز  گذشته شــاخص کل هم وزن 1/74 درصد رشد داشت و  به محدوده ۳۹۷ هزار و ۷۷۵ 
واحدی رســید .    معامله گران در این روز ۶۴۲ هزار و ۱۱۶ معامله به  ارزش ۶۹ هزار و ۵۱۷ میلیارد تومان انجام دادند . روز گذشــته نمادهای 
شســتا، پارســان، تاپیکو، فارس،  نوری، شپدیس، شبندر و فملی بیشــترین تاثیر مثبت را  بر شاخص کل بورس داشتند. همچنین نمادهای 
اپال،  پاکشو، وبهمن، قرن و کمنگنز بیشترین تاثیر منفی را  بر شاخص کل بورس گذاشتند . در روز گذشته شاخص فرابورس با افزایش ۳۱۱ 

 واحدی به محدوده ۲۰ هزار و ۷۰۴ واحد رســید. تعداد  معاملات انجام شــده در فرابورس نیز ۳۱۷ هزار ۲۴۳  معامله بود . روز گذشته نمادهای مارون، شگویا، 
بپاس، ومهان،  شــاوان، ارفع و هرمز بیشــترین تاثیر مثبت و نمادهای  دماوند، قچار، کگهر و کلر نیز بیشترین تاثیر منفی را  بر شاخص فرابورس گذاشتند . نمادهای کرمان، قچار، فرابورس، 

شگویا، فزر، شجم و  تجلی نیز لقب نمادهای پرتراکنش فرابورس را گرفتند . ارزش کل معاملات خرد بورس و فرابورس نیز در  مجموع به حدود شش هزار و ۶۸۰ میلیارد تومان  رسید. 
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رییس محترم ســازمان امــور مالیاتی در اظهاراتی عجیب اعلام  کــرده اند مالیات نقل 
و انتقــال خــودرو که از  تاریخ اجرایی شــدن قانون مالیات بر ارزش افــزوده تا ابتدای 

سال۱۴۰۱ وصول نشده از فروشندگان  وصول خواهد شد . 
واقعا تعجب بر انگیز اســت که مدیران محترم هزینه ناکارآمدی خود و کوتاهی دستگاه 
های دیگر را بر  مردم تحمیل می کنند. کاش ایشان قبل از این اظهار نظر عجیب نگاهی 

به تبصره ۱ ماده ۳۰ قانون  مالیات بر ارزش افزوده مصوب ۱۴۰۰ می کردند . 
در این تبصره کاملا مشــخص شــده که مامور وصول این مالیات کیست و جریمه عدم 
وصول چیســت. پس  چرا مردم باید تاوان عدم مســئولیت پذیــری دولتیان را بدهند؟ 
محــض اطلاع این مدیر محترم و افراد  دیگری که از این تبصره بی خبر هســتند عیناً 
تبصره مذکور را می آورم  "  : ثبت ســند انتقال وسائط نقلیه توسط دفاتر اسناد رسمی و 
یا تعویض پلاک توســط نیروی انتظامی، منوط  به پرداخت مالیات نقل و انتقال موضوع 
این ماده  و به ترتیبی اســت که سازمان مقرر می کند. مراجع  مزبور در صورت تخلف از 
این حکم، ملزم به پرداخت دوبرابر مالیات پرداخت نشــده هستند ." نمی دانم کجای این 
تبصره مجمل اســت که رییس محترم سازمان امور مالیاتی چنین برداشت غلطی را از 
 آن داشته  اند؟ مامور وصول این مالیات در زمان تنظیم سند رسمی، دفاتر اسناد رسمی، 
و در زمان  تعویض پلاک، راهنمایی و رانندگی هســتند. حالا اگر هر کدام از این مراجع 
در وصول آن کوتاهی کردند  تکلیف چیست؟ تبصره کاملا تکلیف را روشن کرده است . 
هر کدام از مراجع مزبور در صورت تخلف،  ملزم به پرداخت دوبرابر مالیات پرداخت نشده 
هســتند . رییس محترم ســازمان امور مالیاتی از کجای این تبصره کلمه فروشندگان را 
استنباط کرده اند؟ الله اعلم .  اگر دفاتر اسناد رسمی و یا موسسه خصوصی راهگشا) متولی 
انحصاری تعویض پلاک خودرو(در زمان  انتقال ســند رسمی و یا تعویض پلاک مرتکب 
تخلف شده باشند و مالیات را وصول نکرده باشند گناه  فروشنده چیست؟فروشنده ای که 
خودرو خود را فروخته و مالیاتی هم از او مطالبه نشده که پرداخت کند  چه گناهی کرده 
که باید در ســامانه امور مالیاتی بدهکار مالیاتی شناخته شود؟ واقعا چه کسی پاسخگو 
اســت واقعا  تعجب بر انگیز اســت که مدیران محترم هزینه ناکارآمدی خود و کوتاهی 
دستگاه های دیگر را بر مردم  تحمیل می کنند. کاش ایشان قبل از این اظهار نظر عجیب 

نگاهی به تبصره ۱ ماده ۳۰ قانون مالیات بر  ارزش افزوده مصوب ۱۴۰۰ می کردند. 
شایسته  و لازم است و چاره ای نیست جز اینکه دستگاه های نظارتی و کمیسیون اصل 
۹۰ ضمن ورود  به موضوع، اشــخاصی را که باعث تضییع دهشتناک حقوق بیت المال 
شده اند مطابق با تبصره ۱ماده ۳۰  قانون مالیات بر ارزش افزوده تحت پیگرد قرار داده 
و مبالغ را به مأخذ دو برابر مصرح در قانون از  آنها وصول کنند. شــاید این اقدام بتواند 

مدیران را بیش از پیش با تکالیف قانونی آنها آشنا کند . 

نگاه روز

نمایشنمایش اقتدار اقتدار

صفحه 3

پروژه میدانگاه امامزاده صالح )ع( به عنوان یک 
پلازای فرهنگی، مذهبی بــا المان های ایرانی 
اسلامی در جوار آســتان مقدس  امامزاده صالح 

)ع( در آخرین مراحل بهره برداری قرار دارد. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه یک 
حمید رضا حاجوی شهردار این منطقه با اعلام 
خبر فــوق اظهار کرد: این پروژه در  مســاحتی 
نزدیک به ۶ هزار متر مربع احداث شــده که در 
مراحل پایانی خــود قرار دارد و با افتتاح آن در 
ایام ماه مبارک رمضان  شــاهد برگزاری مراسم 
هــای فرهنگــی، مذهبی و ســاماندهی فضای 
اطراف حرم مطهر، بــازار تاریخی تجریش، رود 
دره مقصود بیک  و جذب بیشــتر گردشــگران 

خواهیم بود. 
ایــن مقام مســئول با اشــاره بــه اینکه بخش 
خصوصــی نقش مهمی در اجــرای پروژه های 
شهری و بهبود وضعیت رفاهی و جذب  گردشگر 
دارد گفت: یکی از ویژگی های اجرای این پروژه 
مشارکت بخش خصوصی و استفاده از پتانسیل 

سرمایه گذاران در این  بخش است. 

حاجوی افــزود: بیــش از ۲۰ رواق، چهار هزار 

متر مربع کفپوش، ۲ عــدد آبنما، ۱۴۰ گلدان 

چند منظوره نشیمنگاهی، دو فضای  سرپوشیده 

خدماتــی و...نیز در این فضا جانمایی شــده و 

عملیات تکمیلی آن در مرحله اتمام است و پس 

از بهــره برداری، این میدانگاه  به عنوان یک کار 

ماندگار مدیریت شــهری منطقه یک در اختیار 

شهروندان قرار می گیرد. 

احــداث پارکینــگ عمومی در 
محله چیذر که یکی از درخواست 
های چندین ســاله اهالی، هیات 
امنــا و شــورایاران محلی بود با 
حفظ و  جا به جایی چندین اصله 
نهال به بوستان قیطریه وارد فاز 

اجرایی شد. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی 
شــهرداری منطقه یک، با توجه 
به مطلب درج شــده در  رسانه 
ها با عنوان " قلع و قمع شــبانه 
درختان  فضاى سبز چیذر توسط 
ماموران شهردارى " لازم به ذکر 
است محله چیذر به  عنوان  یکی 
از محلات شــاخص مذهبی در 

منطقــه یک  با توجــه به حضور 
زائرین و گردشــگران  مســتمر 
مذهبی مــدت ها اســت که با 

ترافیــک ســنگین در ســاعات 
مختلف شبانه روز مواجه  بوده به 
همین دلیل پس از بررسی های 

لازم و مطالعــات صورت گرفته، 
قطعــه زمینی به مســاحت یک 
هــزار و ۲۰۰ مترمربع در  کوچه 
شــهید عســگری واقع در ضلع 
امامزاده  مقدس  آســتان  شمال 
علی اکبر )ع( توســط شهرداری 
تملک و جهت احداث پارکینگ 

 عمومی وارد فاز اجرایی شد. 
بر اساس همین گزارش چندین 
اصله نهال این زمین با بن زیر ۱۵ 
برای ادامه رشد و بقا با تمهیدات 
لازم و حضور کارشناسان  فضای 
سبز به بوستان قیطریه منتقل و 

کاشته شدند. 

بارویکردموضوعاتخدماتشهریانجاممیشود؛

اجرای طرح جدید نگهداشت شهر 
در روزهای یکشنبه هرهفته در منطقه 13  

شــهردار منطقه 13 از اجرای طرح شستشــو ، نظافت ، بازدید فنی و 
رفع نواقص تجهیزات و ماشین آلات پیمانکاران خدمات شهری  نواحی 
چهارگانه در روزهای یکشــنبه  خبر داد.  به گــزارش روابط عمومی 
شــهرداری منطقه 13 ، محمد هادی علی احمدی ، شــهردار منطقه 
گفت :  با توجه به اجرای طرح تحول  نگهداشــت شهر ابلاغي شهردار 
محترم تهران و به منظور تحقق اهداف تعریف شــده در طرح مذكور،  
طــرح جدیدی با موضوعات  شستشــو ، نظافــت ، بازدید فنی و رفع 
نواقص تجهیزات و ماشــین آلات پیمانکاران خدمات شــهری نواحی 
چهارگانــه در منطقه 13 کلیــد  خورد. به گفته او ، این طرح که اواخر 

فروردیــن ماه آغاز و به مدت ســه ماه ادامه می یابــد ، در دو محور 
شستشــو و گندزدایی مخازن و  شستشــو و رفــع نواقص تجهیزات و 
ماشین آلات اجرایی می شود.  شهردارمنطقه 13 با بیان اینکه  اولین 
مرحلــه این طــرح  در محل مجموعه موتوری ســنگین منطقه واقع 
در بزرگراه شــهید دوران به  اجــرا درآمد ، افزود :  در این طرح ضمن 
گندزدایــی مخازن و زیر مخزنی ها در محور هــای نواحی چهارگانه 
،کلیه ماشــین آلات  خدمات شــهری اعم از جمع آوری پسماند تر ، 
مخزن شــوی ، واتر جت ، جدول شــوی، خودرو های حمل خاک و 
نخاله و ســبک و  سنگین شستشــو و رفع نقص شدند.  شهردارمنطقه 
13 با بیان اینکه طرح نگهداشت شهر با مقیاس محله ای و منطقه ای 
در موضوعات خدمات شهري شامل آراستگي  و پاكیزگي معابرشهري، 
اتوبان ها، انهار، المان ها و ... نیز اجرایی می شود ، ابرازامیدواری کرد 
: با افزودن این طرح جدید به  دو طرح دیگر ، اثر بخشــی  طرح های 
نگهداشــت شــهر  افزایش یافته و روند خدمات دهی به شهروندان ، 

انسجام و بهبود بیشتری  پیدا می  کند

   تابه حــال در اطراف خود افرادی 
را دیدیــد که ازلحــاظ ذکاوت و 
هوش در یک ســطح هستند اما 
 تعدادی از آن ها ازلحاظ پیشرفت 
تحصیلی موفق تر هســتند. عامل 
این تفــاوت بــه مقــدار انگیزه 
در افــراد  برمی گــردد. انگیزه ی 
تحصیلــی یــک بعــد از انگیزه 
محسوب می شود که سبب تلاش 
دانش آموز و به  دنبال آن پیشرفت 

در وضعیت تحصیلی او می شود . 

انگیزش تحصیلی  
انگیزه عامل جهت دهنده ی رفتار 
و هدف های فرد اســت. درباره ی 
انگیزه در روانشناســی مطالعات 
مثلًا  گرفته  صورت   گســترده ای 
عوامل  رفتارگرایی  نظریــه ی  در 
بیرونی، محرک ها، تشویق و تنبیه 
 می تواننــد بر انگیــزه تأثیرگذار 
باشــد؛ امــا انگیــزه ی یادگیری 
از زمان تولد در انســان شــکل 
می گیــرد،  تلاش هایی که کودک 
جهــت گرفتن اشــیاء می کند و 
با هر تکرار، مقــدار خطا کاهش 
می یابد  نشــان دهنده ی انگیزه ی 

یادگیری در اوست . 
   اگــر کودکــی انگیــزه ای برای 
یادگیری نداشــته باشــد ممکن 
است مشــکلی برای او پیش آمده 
باشــد، ممکن  اســت بــه دلیل 
احساس عدم کفایت او برای انجام 
تکالیف مدرسه و یا عدم یادگیری 

مطالب باشد . 
   این کــودکان به دلیل کم بودن 
اینکه  به محــض  اعتمادبه نفــس 
احساس کنند در وظایف مدرسه ی 
خود  خوب عمل نمی کنند تلاش 
خــود را قطع می کننــد و دیگر 
انگیزه ی یادگیری ندارند این نوع 
افراد  معتقدنــد که تمام موفقیت 
تحصیلی درگرو شــانس است و 

ربطی به تلاش ندارد . 
 

دلیل کاهش انگیزش تحصیلی   
در کودکان

   عواملی که باعث کاهش انگیزه ی 
تحصیلی در افراد می شوند : 

 ۱  ( خانواده ها در ایجاد انگیزه برای 
فرزندان خود نقش مهمی دارند.  
 والدینی که در مورد مدرســه و 
 یادگیــری تفکری منفــی دارند 
می توانند با گوشــزد کردن دائم 
این مسئله به فرزندان خود، آن ها 

را  نسبت به تحصیل سرد کنند و 
پایین  را  انگیزه ی تحصیلی آن ها 

آورند . 
    ۲   ) در کودکانی که ممکن است 
به علت شرایط در مدرسه هیچ گاه 
باوجوداینکه  نباشــند،  برتریــن 
مطالب  درسی  ازلحاظ   می توانند 
فراوانی را یاد بگیرند، اما به علت 
رقابت در مدرســه ممکن اســت 
موفق  نشــوند یــا موفقیت آن ها 
تشــخیص داده نشود و به دنبال 
آن انگیــزه ی تحصیلــی آن هــا 

کاهش یابد . 
    ۳   ) انتظارات بی جا و غیرمنطقی 
می توانــد  والدیــن  از  بعضــی 
فرزندانشــان را ناامیــد کنــد و 
ادامــه  دادن تحصیل  انگیــزه ی 

آن ها کاهش یابد . 
    ۴   ) عوامــل اثرگــذار بــر مقدار 
یا  خلق وخــو  مثــل  یادگیــری 
انگیزه  می تواند  ذهنی،  مشکلات 

را تحت تأثیر  قرار دهند . 
    ۵   ) فشــارهای روانــی و روحی 

مانند افسردگی
 ۶   ) به تأخیر انداختن امور مربوط 

به تحصیل
   

نقش معلم در انگیزش   
تحصیلی

    ۳    عامل بســیار مهم در انگیزه ی 
تحصیلی دانش آموزان : 

باوجوداین سه عامل و تأثیر آن ها 
در انگیــزه ی تحصیلــی می توان 
دانش  برای  آن ها  اهمیت  متوجه 

 آموزان شد . 
    ۱   ) داشتن هدف  : 

هدف ها به رفتــار هر فرد جهت 
می دهنــد؛ یعنی فرد تلاش خود 
را انجام می دهد تا به آن نقطه ای 
برســد؛  )هدف(  دارد  که  مدنظر 
بنابراین رفتاری که هدف داشته 
پیشرفت  به  منجر  می تواند  باشد 
تحصیلــی  دانش آموزان شــود. 
اهداف می تواننــد تمرکز و توجه 
را بالا ببرند و همچنین با تقویت 
خلاقیت فرد،  سبب کشف راه های 
آنچه  بــه  رســیدن  برای  جدید 
مدنظر دارد می شــود. هدفی که 
فرد برای خــود  انتخاب می کند، 
انگیزه در  می تواند ســبب ایجاد 

فرد شود . 
   طبق مطالعات اگر اهداف ازنظر 
دشــواری در حد متوسط باشند 
و امکان رســیدن به آن ها وجود 

داشــته  باشــد؛ می توانند سبب 
تقویــت هرچه بیشــتر انگیزه و 
اهداف  بنابراین  پیگیری شــوند؛ 
برای تقویت  انگیــزه ی تحصیلی 
دانــش آموزان بســیار تأثیرگذار 
دانش آموز  درصورتی که  هستند. 
و  انتخــاب هدف  ســردرگم  در 
ناتوان است می توان با نشان دادن 
الگوهای موفق به او کمک کرد تا 
بتواند هدفی متناسب  با توانایی ها 
و علایق خود انتخاب کند و برای 
ادامه دادن راه خود انگیزه ی لازم 

را شکل دهد . 
   توجــه داشــته باشــید که این 
ســردرگمی در انتخاب هدف در 
می شود  بیشــتر  نوجوانی  دوران 
به همین  دلیل آن ها تمایل دارند 
بیشتر زمان خود را با دوستانشان 
بگذرانند، بنابراین والدین با بهبود 
روابطشــان  با فرزنــدان و ایجاد 
آگاهــی در آن هــا، می توانند در 
ادامه ی مسیر زندگی به فرزندان 

خود کمک کنند . 
    ۲   ( علاقه :   

یکــی از عوامل بســیار مهم در 
ایجــاد انگیزه در دانــش آموزان 
اســت  کاری  به  داشــتن  علاقه 
کــه در حال  انجام آن هســتند. 
هنگامی کــه فــرد نســبت بــه 
ادامــه ی تحصیل علاقه  درس و 
چندانی نداشــته باشد؛ انگیزه  به 
و  می یابد  کاهــش  زیادی  مقدار 
برعکس به دنبال علاقه ی زیاد به 
یادگیــری، می توانیم اثرات آن را 
در  قالب انگیزه ی عمیق فرد برای 

تحصیل مشاهده کنیم . 
   این علاقــه می توانــد تا حدود 
زیادی توسط معلمان ایجاد شود. 
آن ها با روش های نوین و خلاقانه 
برای  تدریــس می توانند علاقه ی 
دانــش آمــوزان را برانگیزند. در 
سرزنش،  ســختگیری،  با  مقابل 
تنبیه و  رفتارهــای بد می توانند، 
به بی علاقگــی در دانش آموزان 
دامن بزنند. تشــویق در بسیاری 
از مــوارد  می توانــد علاقــه و به 
دنبــال آن انگیزه تحصیلی ایجاد 
معلمان  است  بهتر  بنابراین  کند؛ 
تا  از روش تشویق  استفاده کنند 
انگیزه برای یادگیری را در دانش 

آموزان افزایش دهند . 
    ۳   ) تصور از خود : 

انگیــزه در دانش آمــوزان تا حد 

که  تصوری  به  برمی گردد  زیادی 
آن ها از خودشــان دارنــد، یا به 
عبارتی  خود پنــدار آن ها. تصور 
فرد از موفقیت و توانایی های خود 
و  هدفمندی  زمینه ساز  می تواند، 
به دنبال آن  ایجاد انگیزه باشــد. 
فرض کنیــد یک فرد تصور کند، 
توانایی های او فقط در یک سطح 
مشــخص و  تغییرناپذیر اســت، 
همین عامل ســبب می شود که 
او فقــط اهداف کوچک را مدنظر 

بگیرد . 
   

برنامه ریزی و افزایش انگیزش   
تحصیلی

چگونه می توان انگیزش تحصیلی 
را افزایش داد؟

هنگامی که فرد بتواند به شــکل 
صحیــح مطالعه کنــد، به دنبال 
کسب موفقیت می تواند انگیزه را 
هم  افزایش دهد؛ بنابراین مطالعه 

کارآمد و صحیح مهم است . 
  • اگر برای مطالعه و درس خواندن 
خــود برنامه ریــزی می کنید، در 
برابر وسوســه های تفریح و درس 
 نخوانــدن مقاوم باشــد و خود را 

کنترل کنید . 
  •    درصورتی کــه قوانینی را برای 
مطالعه وضع می کنید، در صورت 
تنبیه  را  آن ها خــود  شکســتن 
کنید یــا  در صورت پیروی، برای 
خودتان تشــویق در نظر بگیرید. 

  (مثلًا بگویید اگر بتوانم به مدت 
یک هفته در  طول روز ۵ ســاعت 
مطالعه کنم می توانم یک ساعت 
با دوســتانم وقت بگذرانم اما اگر 
یافت حق  ساعت مطالعه  کاهش 

استفاده از اینترنت ندارم ). 
  •    روابط عاطفی خود را با خانواده 
تقویت کنید، زیرا اگر بخواهید در 
مدت طولانی بــرای هدفی مثل 
 کنکــور درس بخوانید و بیشــتر 
وقــت خود را در خانــه بگذارید، 
را  اوقات خوشــی  بتوانید  بایــد 
جهت تقویت  روحیــه با خانواده 
بگذرانیــد و همچنین از تنش با 

آن ها در این دوران دور بمایند . 
انگیــزه،  در  گام    •    اولیــن 
داشــتن هدف بر اســاس علایق 
اســت؛   بنابرایــن  توانایی هــا  و 
بــه دوراز رؤیاپردازی، به  شــکل 
اهداف،  دربــاره ی  منطقی  کاملًا 
توانایی هــا و اســتعداد خود فکر 
کنید تا بتوانید بهترین نتیجه را 

 بگیرید . 
  •    موفقیت نتیجه ی تلاش است 
کســب  موفقیتی  اگر  بنابرایــن 
کردید آن را حاصل کوشش خود 

بدانید  نه شانس . 

مراســم افطاری ویــژه هزار 
کــودک مراکز پرتــو منطقه 
15 با حضور دو عضو شورای 
اسلامی شهر تهران و شهردار 
منطقه همزمان  بــا میلاد با 
ســعادت کریم اهل بیت )ع( 
در پردیــس تئاتر تهران برپا 

شد. 
به گــزارش روابــط عمومی 
سید  منطقه15،  شــهرداری 
منطقه  شهردار  صباغ  مهدی 
ضمن تبریک میلاد خجسته 
امام حســن مجتبــی)ع(  و 
و  طاعــات  قبولــی  آرزوی 
عبادات شــهروندان افزود: به 
منظــور اطعــام نیازمندان و 
احسان قشر ضعیف و آسیب 
پذیر جامعه، ســفره   مهربانی 
برای هــزار کــودک کار  با 

پردیس  در  مشارکت خیرین 
تئاتر تهران گسترده شد. 

او بــا اشــاره به اینکــه  این 
مراســم ها با هــدف ترویج 
و  احســان  انفاق،  فرهنــگ 
در  افزود:  اســت،  نیکوکاری 
ایام ماه مبارک رمضان تلاش 
و  خیرین  همکاری  با   کردیم 
داوطلبان در راستای هدایت 
کمک  های مردمی به ســوی 
خانواده  هــای  از  حمایــت 
محــروم و نیازمنــد گامــی 

 هرچند کوچک برداریم. 
صباغ با اشــاره به اینکه شما 
کودکان ســرمایه های اصلی 
کشور هستید و باید شرایطی 
فراهم شود تا شما در مدارس 
رسمی کشور   ادامه تحصیل 
دهید افزود: وظیفه ما اســت 

تا بســتر هــای لازم  برای 
موضوعات آموزشی و تربیتی 

کودکان کار را مهیا کنیم . 
در ادامــه این مراســم عالم 
تئاتر  پردیس  رئیــس  بخش 
تهــران از راه انــدازی تئاتر 
کــودکان مراکــز پرتــو در 
پردیــس تئاتر تهــران خبر 
داد و  افــزود: کانونــی برای 
شما تشکیل می شود که به 
گری،  مجری  تئاتر،  کودکان 
کارگردانی و عروسک گردانی 

را آموزش می دهد. 
او اضافه کرد: این پردیس از 
زمان تاسیس میزبان میهمان 
بیشــماری بوده اســت ولی 
میزبانــی کودکان مراکز پرتو 
که استعدادها و  آینده سازان 
این کشــور هستند افتخاری 

دیگر است. 
مراســم  گزارش؛  این  برپایه 
افطاری ویژه کــودک مراکز 
پرتــو منطقه 15 بــا حضور 
محمد  ســید  الاسلام  حجه 
آقامیــری و مهدی پیرهادی 
اســلامی  شــورای  عضو   دو 
شهر تهران و شهردار منطقه 
همزمان با میلاد با ســعادت 
کریــم اهــل بیــت )ع( در 
پردیس تئاتر تهران برپا  شد. 

براســاس ایــن گــزارش؛ از 
تــدارک دیده  برنامــه های 
افطاری کودکان  برای جشن 
مراکز پرتو می توان به اجرای 
موســیقی، تئاتر  عروســکی، 
اســتندآپ کمــدی، نمایش 
کــودک، مولــودی خوانی و 
مسابقات فرهنگی اشاره کرد. 

نقش والدین در کاهش استرس 
در دوران امتحانات فرزندان

در ماه مبارک رمضان 

  میدانگاه امامزاده صالح )ع( 
به عنوان پلازای فرهنگی، مذهبی به بهره برداری می رسد

نهال های پارکینگ عمومی چیذر به بوستان قیطریه منتقل شد

برپایی مراسم افطاری ویژه کودکان مراکز پرتو منطقه ۱۵ 
در پردیس تئاترتهران
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ســخنگوی وزارت خارجه کشــورمان 
تأکید کــرد:   آزادســازی منابع ایران و 
بازگشــت پول هایی که از  صادرات کالا 
و خدمات از ایران به کشــورهای دیگر 
 انجام شــده ربطی به هیچ کشور ثالثی 

ندارد . 
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
در نشســت  هفتگی خود با خبرنگاران 
در پاسخ به این سوال که  یکی از وزرای 
دولت ســابق گفته بود که در مذاکرات 
   FTOقبلی در دولت روحانی موضوع 
تروریســتی   (فهرســت  ســازمان های 
خارجی( در مورد سپاه حل شده  بود و 
آیا چنین موضوعی صحت دارد، گفت:  
 موضوعات باقی مانده در گفت وگوهای 
وین برای همه  به صورت روشــن گفته 

شده است . 
وی افــزود: در طی ۱۱ مــاه مذاکرات 
همواره گفته ایم که  تا زمانی که درباره 
همــه چیز توافق نشــود دربــاره هیچ 
 چیز توافق نمی شــود. امروز توافقی را 
در دســترس  نداریم کــه درباره توافق 
صحبت کنیم. موضوعات باقی  مانده نیز 
به محض اینکه تمام شــود می توانیم 
بگوییم  کل متن توافق شــده است و تا 
آن روز هم هر بخشی از  این متن امکان 

بالا و پایین شدن دارد . 
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در 
پاســخ به ســوال  دیگری در ارتباط با 
مذاکرات ویــن و برجام گفت: آنچه  که 
در وین در حال گفت وگو است با رعایت 
تمام مفاد  برجام است و قرار نیست در 
برجام تغییری ایجاد . دو  سند برجام و 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان 
 ملل سنجه و معیار حرکت ما بوده است 
از جمله تایم ها  و زمان هایی که در این 

توافق مشخص شده است . 
ســخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به 
ســوال دیگری در  مورد ادعاهای برخی 
از رســانه های آمریکایی مبنی بر  اینکه 
واشنگتن بنا ندارد پاسخ ایران را بدهد 
و آیا توافق  بین ایران و آمریکا از طریق 
آقای مورا در جریان  اســت، اظهار کرد:  
روابط ما در چارچوب گفت وگوهایی  که 
در وین انجام می شــود با اتحادیه اروپا 
به صورت  عادی انجام می شــود و رفت 
و برگشت پیام ها بین تهران  و واشنگتن 
از طریــق آقای مــورا هماهنگ کننده 
 گفت وگوهای وین در حال انجام است . 

ســخنگوی وزارت خارجه در ادامه در 
پاسخ به سوال  دیگری درباره علت توقف 
مذاکرات و اینکه آیا بحث  ماندن ســپاه 

در  لیست گروه های تروریستی آمریکا 
 عامل این توقف است، اظهار کرد: همان 
طور که هفته  قبل نیز گفتم موضوعات 
باقــی مانده بین ایران و آمریکا  بیش از 
یک موضوع اســت و ما تأکید می کنیم 
کــه  پیام هایی که از طریــق آقای مورا 
طــی چند هفته گذشــته  قبــل و بعد 
از ســفر ایشــان به تهران انجام شده با 
 راه حل های حداقلی که باید اتفاق افتد 
که توافقی را اعلام  کــرد، فاصله دارد. 
مســئول عقب انداختن، پاسخ مناسب 

 واشنگتن است . 
خطیب زاده گفت:  همان طور که پیش 
از ایــن تأکیــد کرده  ایم بایــد تمامی 
از  عناصر و اجــزای فشــار حداکثری 
بین  برود. آمریکا نمی تواند تمام انرژی 
و وقــت ما را صرف  ایــن موضوع بکند 
که بخشــی از اجزای فشار حداکثری و 
 میراث ترامپ را حفظ کند. اجزای این 
فشــار حداکثری  باید کلا از بین برود و 
نکته دوم مورد توجه ما این  اســت که 
زنجیره انتفاع اقتصــادی ملت ایران از 

برجام  باید به صورت کامل دیده شود . 
وی ادامه داد:  آنچه که بین ما و آمریکا 
باقی مانده است  در هر دو این قسمت ها 

دچار نقص است . 

وی همچنین در پاسخ به سوال دیگری 
در ارتباط با  مذاکرات وین تصریح کرد:  
جو وین منفی نیست چون  ایران و گروه 
۱+۴ همه کارهای خود را انجام داده اند 
و  منتظر پاســخ مناسب از سوی آمریکا 
هستیم. پاسخی که  بتواند نگرانی هایمان 
را در دو حوزه ای که اشاره کردم  مرتفع 
کند. هماهنگ کننــده برجام و اتحادیه 
اروپا وظیفــه  خود را بــه خوبی انجام 
می دهد. ایران در جریان  مذاکرات وین 
بیشترین ابتکارات را داشته و اکنون نیز 
 با ابتکارات مناســب تلاش کرده ایم که 
اطمینان لازم را  برای بازگشت صادقانه 
آمریکا )به معنای حقوقی آن( به  همراه 
اجرای تعهدات از ســوی این کشــور 
صورت  بگیرد. به نظر می آید واشنگتن 
سیاست تأخیر را در  پیش گرفته است و 
هر زمان که آمریکا به چند موضوع  باقی 

مانده پاسخ بدهد به وین برمی گردیم و 
جو ویــن  همچنان برای امضا و حصول 

توافق آماده است . 
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در 
پاسخ به این ســوال  که آیا به نظر وی 
مرور زمان ارزش توافق در وین را  پایین 
نمی آورد، اظهار کرد:  واقعیت این است 
که برجام  سال هاســت که برای ما کار 
نمی کند یعنی اینکــه منافع  اقتصادی 
ملت ایران نادیده گرفته شــده و واقعا 
ادامه دادن  این وضعیت، سوال اساسی 
درباره اینکه انتفاع  اقتصادی مردم ایران 

از برجام چیست را بیشتر می کند . 
خطیــب زاده گفت:  حداقل بخشــی از 
گــروه ۱+۴ بــه  بخش هایــی از برجام 
پایبندی داشــته اند و ما هم متناسب  با 
آن پایبندی به برجام را داشته ایم و باید 
ببینیم که در  آینده چه اتفاقی می افتد . 

عضوکمیسیونامنیتملیمجلسعنوانکرد:

نیروهای فرامنطقه ای
 عامل عدم تشکیل دولت در  عراق

عضــو کمیســیون امنیــت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس در  مورد 
نقش ائتلاف های سیاسی در تشکیل  
دولت عــراق  گفت: مداخله نیروهای 
نشدن  تشــکیل  عامل  فرامنطقه ای 

 دولت در عراق است . 
عباس گلرو در مورد تحولات سیاسی 
کشــور عراق  افزود: عراق یک کشور 
مهم و اســتراتژیک در منطقه  است 
که پــس از درگیری های داخلی به 
یک وضعیت  باثباتی رســیده است اما متاســفانه مداخلات برخی  قدرت های 

فرامنطقه ای در این کشور باعث شده که  دچار نوعی بی ثباتی شود . 
نماینده مردم ســمنان با اشاره به برگزاری انتخابات  پارلمانی عراق در ماه های 
گذشته و عدم تشکیل دولت  در این کشور گفت: لازم است که همه گروه های 
 سیاســی عراق اعم از شیعه، سنی، کُرد و مسیحی به  دور از مداخلات خارجی 
با یک توافق داخلی و وفاق  ملی دولتی را تشــکیل دهند تا مردم عراق بتوانند 
از این  انتخاب ســود ببرند. خروجی فرآیند تشکیل دولت در  عراق باید به نفع 
مردم این کشــور باشد تا بتواند  مشــکلات اقتصادی  را حل و عراق را در یک 

وضعیت  با ثبات قرار دهد . 
وی یادآور شــد: عراق از یک زخم عمیق چند ساله  عبور کرده است باید این 
زخم گروه تروریستی داعش  التیام پیدا کند که الحمدلله با رشادت های ارتش 

عراق   و نیروهای مردمی حشدالشعبی این گروه دچار شکست  و نابودی شد . 
او گفت: ایران حامی عراق یکپارچه و با ثبات است که  در آن همه اقوام و گروه 
های سیاســی بتوانند صحنه  زیبایی را در همکاری جمعی به تصویر بکشند و 

 دولتی را تشکیل دهند که بتواند ثبات این کشور را  تضمین کند . 
گلرو در مورد نقش ائتلاف های سیاسی در تشکیل   دولت عراق گفت: کشوری 
همانند عراق از لحاظ اقوام  و مذاهب متنوع است و پیچیدگی فرایند به سراغ 
آن مــی  آید امــا عامل اصلی که نمی گذارد کار تشــکیل دولت به  پیش رود 
مداخله خارجی و نیروهای فرامنطقه ای  است. رهبران عراق، گروه ها و جریان 
های سیاسی  در این کشــور به رشد و بلوغ فکری و سیاسی رسیدند و  دست 
رد به سینه قدرت های فرامنطقه ای می زنند تا  بتوانند دولت خود را تشکیل 

دهند . 

نمایندهمردمقصرشیرین:

اصلاح ساختار بودجه ریزی و اداری کشور 
ضروری  است

نماینده مردم قصرشیرین، اصلاح ساختار بودجه ریزی  و ساختار اداری کشور را 
ضروری دانست و گفت: این  ساختار کاملا ظالمانه و به دور از عدالت و انصاف 
 است . شــهریار حیدری در نشست علنی مجلس شــورای اسلامی  در تذکری 
شفاهی گفت: روز ارتش را به غیورمردان  ارتش جمهوری اسلامی تبریک می 
گویم و در همین  روز به وزیر دفاع تذکر می دهم، چرا که در حالی ۳۴  ســال 
از جنگ تحمیلی می گذرد که برای آزادســازی این  مرز و بوم لحظه به لحظه 
شهید تقدیم کرده ایم، اما  امروز پس از گذشت ۳ دهه هنوز مردم مناطق مرزی 
 امکان دسترسی به زمین های کشــاورزی را ندارند.  خواهش می کنم به این 
وضعیت رسیدگی کنید . نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب، گیلانغرب در 
 مجلس یازدهم با تذکر به دولت و مجلس افزود: دولت و  مجلس باید ســاختار 
بودجه ریزی را اصلاح کنند، چرا  که این ساختار کاملا ظالمانه است و عادلانه 
و منصفانه  نیســت، آیا رویکرد بودجه ۱۴۰۱ به سمت مناطق  محروم است یا 
برخوردار؟وی اصلاح ســاختار اداری را نیز ضروری دانست و  گفت: اگر امروز 
کسی پارتی نداشته باشــد، هیچ کاری  از او در ادارات پیش نخواهد رفت، لذا 
درخواســت دارم  دولت و مجلس هر ماه یکبار جلسه مشترک برگزار  کنند تا 
اصلاح ســاختار اداری و اصلاح ســاختار بودجه  ریزی محقق شود، چرا که در 
این شــرایط خدمت  بزرگی به مردم خواهد شد . حیدری به دولت به دلیل بروز 
ریزگردها تذکر داد و  افزود: ۲۰ ســال اســت مردم نوار غربی و جنوبی کشور 
 درگیر ریزگردها هستند، اما دولت ها هیچ فکری برای  حل این مشکل نکرده 
اند، اما وقتی مشکل به تهران  رسید صدای همه بلند شد، لذا خواهش می کنم 

این  موضوع بسیار حساس و آسیب زا حل شود. 

سیاسی

خبر

رئیس جمهور خطاب به صهیونیست ها، گفت:  کوچکترین 
تحرک شــما از نیروهای مســلح ما مخفی  نیست و اگر 
کوچک ترین حرکتی از ســوی شــما رخ  دهــد، مقصد 

نیروهای مسلح ما مرکز رژیم صهیونیستی  خواهد بود . 
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیســی در مراسم رژه ارتش 
 کشورمان ضمن گرامیداشــت روز ارتش و درود به  ارواح 
مطهر شــهدا و گرامیداشــت یاد و خاطره  ایثارگری ها و 
مجاهدت هــای ایثارگــران و جانبازان،  اظهــار کرد: امام 
بزرگــوار ما حکیمانه ایــن روز را روز  ارتش اعلام کردند. 
ارتش ما ارتش خداخواه، مردم  دوست، با بصیرت، مکتبی 

و دارای روحیه انقلابی  است . 
وی عنــوان کرد: بصیرت ارتش جمهوری اســلامی ایران 
 در بهمن ۵۷ و جلوه زیبایی کــه از میثاق با امام  بزرگوار 
خود به یادگار گذاشت بهترین جلوه بصیرت  ارتش است . 
همراهی با مردم و دفاع از ارزش های  انقلاب اســلامی در 

کارنامه ارتش جلوه گر است . 
رئیس جمهــور تصریح کرد: ارتش جمهوری اســلامی در 
 دفاع مقدس بسیار خوش درخشید و عملیات های مختلفی 
 مانند بیت المقدس، فتح المبین، ثامن الائمه و بســیاری از 
 اقدامات در جبهه های حق علیه باطل از ســوی ارتش با 

 موفقیت در آسمان و دریا انجام شد . 
رئیسی با بیان اینکه به چهره های نامدار شهدا که  همواره 
نامشان زینت بخش هر کوی و برزن است  افتخار می کنیم، 
گفــت: آن ها حماســه آفرینی کردنــد و از  خود اخلاص، 
مــردم داری، شــهادت و صلابت و  ایســتادگی در مقابل 
دشــمن را به یادگار گذاشــتند و برای  عصرها و نسل ها 
الگوهای ماندگار شدند و این ها هیچ  زمانی از خاطره ملت 
ایران محو نخواهد شــد و تاریخ،  همواره اینان را به عنوان 

افتخارآفرینان کشور یاد  می کند . 
وی با بیان اینکه اگر خداوند کســی را نام آور کند نامش 
 ماندگار اســت، تأکید کرد: اینها را خداونــد نامدار کرد، 
 نام آورانی که نام آن ها هرگز فراموش نخواهد شد.  پیوستگی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران با سپاه  پاسداران و برادری و 
صمیمیت و همراهی به عنوان دو  بازوی توانمند فرماندهی 
معظم کل قوا به چشم  می خورد. همکاری و برادری ارتش 

و سپاه در کشور  ما مثال زدنی است . 
رئیس جمهور افزود: نیروهای مســلح جمهوری اســلامی 
 ایران توانمندی های بسیاری دارند. محوری ترین  توانمندی 
آن ها دارا بودن نیروهای مخلص، خداخواه،  معنویت محور 

و خطرپذیر است که آماده اند با هر  دشمنی مواجه شوند؛ 
نیروی کارآزموده، با مهارت و  آموزش دیده ارتش جمهوری 
اســلامی ایران و نیــروی  منضبط، انقلابــی و مکتبی و 
دارای روحیه ارزشــمند  دفاع از نظام جمهوری اسلامی از 

دارایی های ارتش  جمهوری اسلامی ایران است . 
رئیســی با تأکید بر اینکــه مهمترین مؤلفــه قدرت در 
 جمهوری اســلامی، مردم متدین دلداده به خدا هستند، 
 تصریح کرد: مهمتریــن مؤلفه قدرت در نظام ما  نیروهای 
مســلح آموزش دیده، مخلص و انقلابی هســتند.  امروز 
نیروهای مسلح ما بعد از جنگ تحمیلی به  بازسازی خود 
پرداختند به نحوی که امروز توانمندی  نظامی ما نه فقط 

در منطقه که در جهان زبان زد است . 
وی تصریح کرد: ارتش بســیار خــوب از فرصت  تحریم ها 
برای توانمند شدن اســتفاده کرد. امروز صنایع  نظامی ما 
در بهترین شرایط در کشور قرار دارد به  نحوی که باید در 

توانمندی خود از این صنایع نظامی  بهره ببریم . 
رئیس جمهور بــا بیان اینکه بهترین اســتفاده در فضای 
 تحریم از ســوی صنایع نظامی انجام شــده است، تأکید 
 کرد: ارتش جمهوری اســلامی نه فقــط در میدان مبارزه 
 با دشــمن، بلکه در تمام عرصه هــا، از مردم، با مردم و  در 

مردم است . 
وی ادامه داد: ارتش جمهوری اســلامی در خدمت رسانی 
 به مردم بســیار فعالیت قابل تقدیری داشت و در مسئله 
 کرونا، ارتش و نیروهای مسلح، سپاه و ارتش در کنار  مردم 

بودند و بسیار خوب عمل کردند و امکانات خوبی  در اختیار 
مردم قرار دادند . 

رئیسی اضافه کرد: در سیل و زلزله و آفات طبیعی،  ارتش 
کنار مردم بود؛ خدمت رســانی به مردم قابل تقدیر  بود و 
ارتش، سپاه و بسیج اولین گروه هایی بودند که در  مناطق 
زلزله زده حاضر بودند و تا مشکل مردم رفع  نمی شد، هیچ 
زمانی میــدان را ترک نمی کردند، ایــن  حرکت و حضور 

حقیقتا قابل تقدیر است . 
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز ارتش جمهوری  اسلامی 
نیــروی مجهز و آماده برای دفاع از کشــور،  نظام مقدس 
جمهوری اســلامی و مورد اعتماد مردم  است، خاطرنشان 
کــرد: ارتش امروز مورد اعتماد و  اطمینان مردم اســت و 
مردم بــه عنوان یک نیروی آمــاده  و مجهز در میدان به 
ارتش اتکا می کننــد و پیام این  آمادگی به دوســتداران 

انقلاب اسلامی، پیام امید است . 
رئیســی با امیدآفریــن خطاب کردن ارتــش افزود: پیام 
 آمادگی ارتش برای دشــمن این اســت که بدانند قدرت 
 نیروهای مســلح ما قدرت بازدارندگی است و کوچکترین 
 تحرکی از ســوی دشمنان از چشــمان تیزبین نیروهای 

 مسلح ما هرگز مخفی نیست . 
وی اظهار کرد: پیام به رژیم صهیونیســتی اســت که اگر 
 به دنبال عادی سازی روابط هستید، بدانید که کوچکترین 
 تحرک شــما از نیروهای مسلح ما مخفی نیست و بدانید 
 اگر کوچک ترین حرکتی از سوی شما علیه ایران رخ  دهد، 

مقصد نیروهای مسلح ما مرکز رژیم صهیونیستی  خواهد 
بود و حتما بدانید قدرت عظیم نیروهای مسلح ما  شما را 

آرام نخواهد گذاشت . 
رئیســی تأکید کرد: پیام آمادگی ارتش امروز این اســت 
 که در جنگ با صدامیان و جنــگ با نیروهای کفر، ملت 
 ایران، ارتش جمهوری اســلامی ایران و نیروهای مســلح 
 صف آرایی کرده اند. سرنوشت صدامیان و آن هایی که  امروز 

به شکست خود اعتراف می کنند را ببینید . 
وی اضافــه کرد: آمریکا اعلام کرده اســت که ما در تمام 
 تحریم ها و فشــار حداکثری علیه جمهوری اسلامی ایران 
 شکســت مفتضحانه نصیبمان شــد، این سرنوشت همه 
 کسانی است که می خواهند علیه جمهوری اسلامی ایران 

 اقدام کنند . 
رئیس جمهور همچنیــن با بیان اینکه پیــام این اقتدار، 
 صلابت و ایســتادگی بــه همه محرومان و مســتضعفان 
 عالم این اســت که امروز نیروهای مســلح ما نقطه امید 
 برای مظلومان و مســتضعفان هستند، گفت: در سیاست 
 جمهوری اســلامی ایران حمایت از مظلومان عالم یکی  از 

موارد و اصول سیاست جمهوری اسلامی ایران  است . 
رئیســی ادامــه داد: من به عنــوان خدمتگــزار مردم از 
 فرماندهان عالی ارتش جمهوری اسلامی ایران تشکر و  به 
همه شما عزیزان عرض می کنم که امروز ارتش  جمهوری 
اســلامی ایــران در دل مــردم جای و ایــن ارتش  تحت 
فرماندهی معظم فرمانده کل قوا برای انجام  مأموریت های 
محوله آمادگی دارد و این آمادگی برای  کشــور ما توفیق 
بسیار بزرگی است و باید برای این  توفیق همواره خداوند 

را شاکر باشیم . 
وی تأکید کرد: پیمانی که ارتش جمهوری اسلامی، با  امام، 
شــهدا و رهبری معظم انقلاب در محضــر امام  بزرگوار و 
شهدای عالی قدرمان می بندد، پیمانی  همیشگی و میثاقی 

پایدار است . 
رئیس جمهور در پایان خاطرنشــان کرد: خداوند به حق 
 خودت به ارتش جمهوری اســلامی اقتدار و صلابت  بیش 
از پیــش مرحمت فرما و به حق این ایام که ایام  دلدادگی 
به توست و به حق شهید این ماه، دشمنان  انقلاب اسلامی 
که هدایت پذیر نیســتند را به دســت ما  ریشه کن بفرما. 
پروردگارا به عزت و جلالت قســمت  می دهیم که همواره 

هدایت خود و اولیاء خود را از این  ملت دریغ نفرمایی . 

رئیسجمهورتشریحکرد:

مرکز رژیم صهیونیستی؛ مقصد نیروهای مسلح

آگهی دعوت  

مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده جهت تعیین نمایندگان شرکت 
تعاونی عدالت  شهرســتان پلدختر روز سه شنبه مورخ 1401/2/20 
راس ســاعت 10 صبح در محل دفتر  شرکت واقع در خیابان رهبری 
ســاختمان اداره آب و فاضلاب برگزار می گردد، لذا از کلیه  ســهام 
داران دعوت به عمل می آید در جلســه مذکور حضور بهم رســانند 
. ضمنا افرادی که  تمایل دارند بعنوان نماینده در انتخابات شــرکت 
نمایند می بایســت تا یک هفته قبل از  انتخابات به شــرکت تعاونی 
مراجعه و ثبت نام نمایند. دستور جلسه انتخاب نماینده  سهامداران 

برای مدت سه سال  
دعوت کننده -هیات مدیره

سخنگویوزارتخارجه:

برجام سال هاست که برای ما کار نمی کند

دبیر کل مجمع جهانی بیداری 
اسلامی در تماس تلفنی  با زیاد 
نخاله دبیر کل جنبش اسلامی 
اخیر  پیرامون  مسائل  فلسطین 

در فلسطین گفت وگو کرد . 
علــی اکبر ولایتی با اشــاره به 
پیروزی های بزرگ ملت  مظلوم 
پیروزی های  گفت:  فلســطین 
بزرگ مردم غیرت  مند و مبارز 
فلســطین را تبریک می گویم 
و به لطــف  خداوند بزرگ، این 
ارزشــمند  اقدامات  مجموعــه 
جوانان  فلســطین و مردم غیور 
موجب  الهــی  ســرزمین  این 
شــده که  مجموعه توطئه های 
رژیم صهیونیســتی،  آمریــکا، 
 مرتجعیــن منطقــه و حامیان 

آنان خنثی شود . 

دبیر کل مجمع جهانی بیداری 
نقش  شما  کرد:  تاکید  اسلامی 
و جنبــش جهاد اســلامی در 
هدایت مبــارزات افتخار  آفرین 
فلسطین  اســلامی  ســرزمین 
مســلمانان  جهان  تقدیر  مورد 
است و جمهوری اسلامی ایران 
همواره در کنــار  مردم مظلوم 

فلسطین خواهد ایستاد . 
   ولایتی گفــت: این دو جنبش 
ارزشمند اسلامی در  چهارچوب 
تعالیــم اســلام و ارزش های 
دینی مردم  فلسطین را هدایت 
می کنند و علت توفیق آنها نیز 
همین  تمسک به اسلام است و 
انتفاضه هایی که صورت  گرفته 
با تمسک به آرمان اسلامی بود 
اســت که مردم  فلسطین را به 
میــدان آورده و این مهم جزء 

در سایه  اســلام و پرچمی که 
برافراشــتید امــکان پذیر نبود 
و باید  گفــت آن چه که مردم 
ایران را نجات داد تمســک به 
 اســلام بود و در لبنان، سوریه، 
عراق، یمن و فلسطین  باز اسلام 
اســت که تنها مکتــب نجات 
بخش و دســتیابی به  ارمان ها 

و پیروزی هاست . 
زیــاد نخاله دبیــر کل جنبش 
جهاد اســلامی فلسطین گفت: 
 مــا در خط مقــدم دفــاع از 
آرمان هــای فلســطین حصور 
 داریم و از اینکه شــما در کنار 
ما هستید قدردانی و  تشکر می 
کنیم و شما حامی قدرتمند ما 

در این مسیر  هستید . 
وی در ادامه تصریح کرد: ملت 
فلســطین و همه مبــارزان  و 
برادران مــا در حماس در خط 
قرار  با  صهیونیزم  مبارزه  مقدم 
دارند و اگــر حمایت جمهوری 
اســلامی  ایران، رهبــر معظم 
ایــران نبود ما  انقلاب و مردم 
 نمی توانســتیم به این پیروزی 
برســیم و باور داریم که  جهاد 
و مقاومت تنها راه آزاد ســازی 
فلسطین و عاملی  است که همه 

فلسطینیان را متحد می کند. 

ارتش  کننــده  هماهنگ  معاون 
گفت: می توانیــم ادعا کنیم  جزو 
چنــد ارتــش قدرتمنــد و برتر 
جهان هستیم و دلیلی  که باعث 
شده ارتش کشــور امروز چنین 
جایگاهی داشته  باشد، خودکفایی 

است  . 
ســیاری  حبیب الله  دریادار  امیر 
معــاون هماهنگ کننده  ارتش با 
بیان اینکه هر انقلابی نیازمند یک 
سپر دفاعی  است، گفت: اگر این 
امر مهم و حیاتی فراهم نباشــد، 
 ممکن است عناصر ضدانقلاب که 
منافع خود را در  شکست انقلاب 
می بینند، بــه دنبال ضربه زدن و 

پیشرفت  انقلاب باشند . 
دریادار ســیاری تاکید کرد: تنها 
ســپر دفاعــی پیــروزی  انقلاب 
جمهوری  ارتش  ایران  اســلامی 

اسلامی ایران  است . 
وی با اشاره به تلاش گروهک های 
منافقیــن و برخــی  جریان ها در 
ابتدای انقلاب برای انحلال ارتش، 
عنوان  کرد: آن ها شــعار انحلال 
ارتش را همه جا رونق داده  بودند. 
عمق نگاه امــام خمینی )ره( در 
این مرحله  مشــخص می شــود؛ 
ایشان می دانســتند سپر دفاعی 
انقلاب  ارتش اســت و به همین 

جهت همیشــه با انحلال ارتش 
 مخالف بودند . 

وی گفت: ارتــش قبل از انقلاب 
تجهیزات غربی مناسبی  در همه 
ابعــاد داشــت امــا از ۲۲ بهمن 
۱۳۵۷ و حتــی چند  مــاه قبل 
از آن، ارتــش تحریم بــود زیرا 

تجهیزاتی به  ارتش داده نشد . 
معــاون هماهنگ کننــده ارتش 
افزود: علیرغم در اختیار  داشــتن 
تجهیــزات زیاد، اما صرفاً کاربری 
آنها بر عهــده  کارکنــان ارتش 
بوده اســت و از نظر برنامه ریزی، 
و  اساســی  تعمیرات   نرم افزاری، 
جایگاهی  نداشــتیم  هیچ  تولید 
و تجهیــزات ارتــش کامــلًا به 
بــود.  اگر یک  وابســته  دیگران 
قطعه ای از یک هواپیما، تانک یا 
ســامانه  پدافندی خراب می شد 

به  وابستگی  بدون  نمی توانستیم 
 غــرب آن را تعمیر کنیم و حتی 
کارکنان ارتش کارکرد  آن قطعه 
را هــم نمی دانســتند زیــرا این 
اطلاعات فقط در  اختیار غرب بود . 
دریادار سیاری با تاکید بر اینکه 
امروز می توانیــم ادعا  کنیم جزء 
چنــد ارتــش قدرتمنــد و برتر 
جهان هســتیم،  خاطرنشان کرد: 
دلیلی که باعث شده امروز ارتش 
 جمهوری اسلامی در جهان چنین 
جایگاهی داشته باشد،  خودکفایی 
اســت. ممکن اســت ارتش یک 
کشــور قوی  باشــد و تجهیزات 
مدرن داشــته باشد؛ اما متکی به 
خود  نباشــد بلکه به دیگران اتکا 
کرده باشــد. طبیعتــاً نمی توان 
 انتظار داشت این ارتش در عمل 

قدرت زیادی داشته  باشد. 

دبیرکلمجمعجهانیبیداریاسلامی:

ایران همواره در کنار مردم فلسطین خواهد ایستاد
معاونهماهنگکنندهارتش:

خودکفایی؛ ارتش ما را میان قدرت های برتر جهان  قرار داد

اگهی موضوع ماده 3قانون13ایین نامه تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد  سند رسمی  

ارای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان  خرم 
اباد بشرح: 

پرونده کلاســه 1398114425001001174 و رای شماره 140060325001011238    مورخه 
17/11/1400 به تقاضای فاطمه بیرانوند فرزند مرتضی نســبت به ششدانگ  یکباب ساختمان به 
مســاحت 62،60 متر مربع مجزی شــده از پلاک شماره 24فرعی از   2091اصلی واقع در بخش 1 
شهرســتان خرم اباد خروجی از مالکیت مالک اولیه علیمردان  والیزاده معجزی به واســطه طوس 
والیزاده معجزی رســیدگی و تایید و انشــاء گردید .مراتب  در اجرای مــاده 3قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی در دو نوبت به  فاصله 15روز جهت اطلاع مالکین و سایر 
صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالاانتشار و  محلی اگهی می گردد در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور  سند مالکیت متقاضی  اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود  را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
 اعتراض،دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای  مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/1/15 
تاریخ انتشار نوبت دوم1401/1/30 

صید اقا نجفوند دریکوندی 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک خرم اباد  

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کوهدشت

  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند  رسمی
  برابر رای شــماره 140060325002005540 هیــات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد  سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کوهدشت 
تصرفات مالکانه  بلامعارض متقاضی آقای حســن عزیزی پاک  فرزند عزیزخان بشماره شناسنامه 
4190766321 صادره از کوهدشــت در ششــدانگ یک باب عمارت به مساحت 126  مترمربع در 
بخشــی از پلاک 64 اصلی واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشت به آدرس انتهای 
خیابان گدارپهن   خریداری از مالک رسمی خانم عصمت آزادبخت محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم امراتب در دو نوبت به  فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می  توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک  ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

 مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
  تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/01/15 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/01/30 

فرشاد کورانی نیا رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کوهدشت-م الف: 612       
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رفت و برگشت سینوسی طلا
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: افزایش  تقاضا برای خرید سکه 

باعث شده حباب سکه تمام به   ۴۰۰ هزار تومان برسد . 
قیمت طلا نیز در کنار سکه در ساعات پایانی یکشنبه  شب افزایش را تجربه 
کــرد و ۴ هزار و ۲۰۰ تومان  بالا رفت و بــه یک میلیون و ۳۱۹ هزار و ۲۰۰ 
تومان  رسید. قیمت سکه هم رشد چشمگیری را ثبت کرد.  سکه نیز روی ۱۳ 
میلیون و ۳۶۰ تومان ایستاد. سکه  بازان معتقدند در صورتی سکه در محدوده 
یادشده  تثبیت شود، احتمال رســیدن آن به ۱۳ میلیون و ۵۰۰  هزار تومان 

قوی تر خواهد شد . 
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: بازار  جهانی روز یکشنبه تعطیل 
بــود؛ بنابراین قیمت اونس  جهانی تغییری نداشــت و همچنان هزار و ۹۷۴ 

دلار  بود . 
محمد کشتی آرای ادامه داد: ازآنجا که در دو روز  گذشته قیمت اونس جهانی 
تغییری نداشته، تغییرات  قیمت طلا و سکه بسته به تغییرات قیمت ارز بود و 
 همین موضوع باعث شد تغییرات قیمت ارز تعیین کننده  قیمت طلا و سکه 

در بازار داخل باشد . 
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: قیمت  ارز در دو روز گذشــته 
تغییر مختصری داشــته و از  کانال ۲۷ هزار تومان وارد کانال ۲۸ هزار تومان 
شــده  و مجددا به کانال ۲۷ هزار تومان برگشــته؛ بنابراین  تغییرات رفت و 

برگشتی سینوسی قیمت ارز تاثیر  عمده ای روی نوسانات بازار داشت . 
کشــتی آرای ادامه داد: درمجموع قیمت طلا و ســکه در  دو روز گذشــته با 
وجود نوســانات کمی که در بازار  داشــته، می توانیم بگوییم که بازار از یک 
ثبات نســبی  برخوردار بوده یعنی قیمت ها در این محدوده در دو  روز گذشته 

نوسان داشته است . 
به گفته نایب رئیس اتحادیــه طلا و جواهر تهران،  افزایش تقاضا برای خرید 
ســکه باعث شده حباب سکه  تمام به ۴۰۰ هزار تومان برسد؛ ولی قیمت طلا 
حبابی  نداشــته و با توجه به نوســانات معمول بازار تقریبا  می توانیم بگوییم 

نوسان داشته است . 
کشــتی آرای آخرین قیمت ها در بازار ســکه و طلا را این  گونه تشریح کرد: 
سکه طرح قدیم ۱۳ میلیون تومان،  سکه طرح جدید ۱۳ میلیون و ۳۰۰ هزار 
تومان، نیم  ســکه ۷ میلیون و ۳۷۰ هزار تومان، ربع ســکه ۴ میلیون  و ۳۰۰ 
هزار تومان، ســکه های یک گرمی بانک  مرکزی ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان 
و هر مثقال طلا   ۵ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان است. همچنین هر گرم  طلای 

۱۸ عیار یک میلیون و ۳۱۵ هزار تومان است . 
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در مورد پیش  بینی قیمت ســکه و 
طلا در ماه های آینده گفت: نمی توان  قیمت طلا و ســکه را پیش بینی کرد، 
زیــرا متغیر های  زیادی را پیش رو داریــم. یکی از عوامل موثر در قیمت  طلا 
قیمت اونس جهانی اســت. قیمت اونس جهانــی هم  فعلا تحت تاثیر جنگ 
اوکراین و روسیه قرار دارد؛  بنابراین با توجه به این متغیر فعلا نمی توان برای 
 ماه های دیگر پیش بینی کرد؛ ولی وضعیت بازار در  این هفته به همین شکل 

ادامه دارد . 
کشــتی آرای ادامه داد: بازار طلا متاثر از دو عامل و  پارامتر اصلی است؛ یکی 

قیمت اونس جهانی و دیگری  قیمت ارز . 
وی گفت: قیمت طلا در حال حاضر واقعی است و  حباب ندارد. بازار نیز روال 

عادی خود را طی می کند  و تقاضا همچون گذشته است. 

آخرین گزارش رسمی دولت 
از رشــد مصالح ساختمانی 

 خبر می دهد . 
قیمت مسکن در چند سال 
اخیــر روند روبه افزایشــی 
 داشته اســت.افزایش قیمت 
بسیاری  باعث شــد  مسکن 
از  مــردم برای ســکونت به 
حاشــیه های شــهر بروند.
دلیل  افزایش  قیمت مسکن 
برای  بســیاری  مشــکلات 
مســتاجران  شــد.همچنین 
چشــمگیرقیمت  افزایش  با 
تبدیل  خریدن  خانه  مسکن 
بــه رویایی دســت نیافتنی 

برای بسیاری شده  است . 
در سال ۱۴۰۱ شاهد ریزش 
بود؛  خواهیم  مسکن  قیمت 
 آن هــم در شــرایطی کــه 
قیمت مســکن تابــع چهار 
قیمت  زمین،  پارامتر  قیمت 
مصالــح، قیمــت عــوارض 
نیروی  و  قیمت  شــهرداری 
کار است که بررسی ها نشان 
می دهــد که  در هر ۴ عامل، 
قیمت ها  افزایــش  شــاهد 

بوده ایم . 
براســاس گزارش مرکز آمار 
ایران مربوط به پاییز   ۱۴۰۰، 
سنگ پلاک صیقلی تراورتن 

سفید درجه یک   ۷.۹ درصد، 
ماسه شســته ۲۹.۶ درصد، 
ماشــینی  ســوراخدار  آجر 
ســفید ۸.۱ درصد، تیرآهن 
نمره ۱۴ حدود   ۹.۴ درصد، 
میلگرد ســاده نمــره ۱۸ و 
درصد،  ســیمان   ۶ کمتــر 
پرتلند تیــپ دو ۷.۱ درصد 
و گــچ ۵.۷ درصد  نســبت 
به تابســتان ســال گذشته 

افزایش قیمت داشته است . 
اگرچه هنوز آمار رســمی ای 
مصالــح  قیمــت  دربــاره 
نشده،  منتشــر   ساختمانی 
اما روایت سازندگان مسکن، 

از  ادامــه رشــد قیمت هــا 
در ماه هــای پایانــی ۱۴۰۰ 
حکایــت  دارد. بــر همیــن 
اساس، فرشــید پورحاجت، 
کانــون  سراســری  دبیــر 
کرده؛  تاکیــد  انبوه ســازان 
افزایش قیمــت میلیگرد  به 
و  تومان  کیلویی ۱۷ هــزار 
همچنیــن قیمت فــولاد و 
برابری  با رشد چند   سیمان 
باعث شــده که هزینه تمام 
 شده ساخت مسکن افزایش 
یابــد و همین امــر خود در 
 آینده بازار ســاخت وســاز 
خواهد  گذار  تاثیر  مســکن 

شد . 
ســعید آســویار، کارشناس 
بازار مســکن نیز با اشاره به 
 رشــد تا ۵۰ درصدی قیمت 
مصالح ســاختمانی در یک 
کرده؛  تاکید  گذشــته   سال 
کســانی که در اواخر ســال 
گذشــته  اقــدام بــه خرید 
مســکن کردند، به نظر من 
قیمت  که  برنده شدند؛  چرا 
تمام شده ســاخت در سال 

جاری افزایش  می یابد . 

قیمت  کرده؛  بیان  آســویار 
 ۵۰ ســاختمانی  مصالــح 
درصد  و عوارض شــهرداری 
۴۰ درصــد افزایــش یافته 
اســت.  زمین شــهری قابل 
نــدارد.  نیز وجود  ســاخت 
بنابرایــن  قیمــت زمین بالا 
هم  دســتمزد  نرخ  می رود. 
در ظاهــر ۵۷  درصد رشــد 
داشــته اما عملا وقتی وارد 
نیروی کار  می شــود به ۷۰ 
تا ۱۰۰ درصد می رسد؛ زیرا 
ســازنده ای  که به طور مثال 
۱۰۰ نفر پرســنل در پروژه 
خود دارد  در مواقع بیکاری و 
بارندگی باید دستمزد بدهد. 

وی در تشریح وضعیت بازار 
ساخت و ساز در اواخر  سال 
گذشــته گفته؛ از نیمه دوم 
آهــن،  دلالان  اســفندماه، 
 کاشی،  ســرامیک و به طور 
از  ســاختمانی  مصالح  کلی 
می کردند؛  خودداری   فروش 
باید  می فروختند  اگــر  زیرا 
قیمت های  با  اردیبهشت   در 
را  کالاها  همــان  بالاتــری 

 می خریدند. 

ا قتصادی

در ادامــه افزایش قیمت کالاهای اساســی در 
بازارهای  جهانــی روز گذشــته قیمت گندم 

27.75 دلار در هر  بوشل افزایش یافت . 
افزایش قیمت کالاهای اساســی در بازارهای 
جهانی  همچنان ادامه دارد و هر روز رکوردهای 
جدیدی ثبت  می شود. رشد قیمت ها از دو سال 
گذشته، پس از شیوع  ویروس کرونا آغاز شده 
و در دوره درگیری نظامی  اوکراین و روسیه در 
دو ماه اخیر شدت گرفته است.  روز گذشته نیز 
در ادامه افزایش های اخیر قیمت گندم   27.75 
دلار در یــک روز جهش قیمت داشــت و هر 
 بوشل از این محصول به قیمت 1132.25 دلار 

به  فروش رفت .    
در ادامه رشــد قیمت ها کشورها صادرات این 

محصول  اساسی را         ممنوع و یا محدود کرده اند. 
روز دوشــنبه  قزاقستان اعلام کرد که صادرات 
گندم را         ممنوع کرده  است. علاوه بر آن روسیه 
بیشترین مالیات را         برای  صادرات این محصول 
اساسی وضع کرده است و همه  اینها سبب شده 
تا عرضه گندم در بازارهای جهانی به  شــدت 

افت کند . 
بر اســاس آمارها، تنها در نزدیــک به دو ماه 
درگیری  نظامی روسیه و اوکراین قیمت گندم 
حدود 50 درصد  رشد داشــته است. در حال 
حاضر کارشناســان نســبت به  تامین امنیت 
غذایــی جهــان در آینده هشــدار می دهند. 
 بسیاری از کشورها ذخیره سازی خود را         بیشتر 
کرده انــد  به طوری که چین حــدود نیمی از 

صادرات محصول  گنــدم را         در انبارهای خود 
ذخیره کرده است . 

رشــد قیمت روز گذشته در ســایر کالاهای 
اساســی نیز  ادامه داشت،  به طوری که قیمت 
ذرت که عمدتا به  عنوان خوراک دام اســتفاده 
می شود 7.25 دلار افزایش  داشت و هر بوشل 

از این محصول 791 دلار معامله  شد . 
افزایش قیمــت در دانه هــای روغنی هم روز 
گذشــته ادامه  داشت به طوری که دانه روغنی 

سویا رشد 8 دلاری را          ثبت کرد . 
محدود بودن زمین های کشــاورزی از یک سو 
و افزایش  جمعیت از ســوی دیگر باعث شده 
قیمت محصولات  اساســی در فشــار قیمتی 
باشد. عوامل دیگری نظیر  درگیری نظامی بین 
کشورها که باعث اختلال عرضه  شده نیز به این 

فشار قیمت ها افزوده است. 

مدیرعامل ســازمان مرکزی تعاون روستایی ایران 
از  آغاز کشــت قــراردادی پنبــه، چغندرقند، کلزا 
و ســورگم در  ســال جاری خبر داد و گفت:اجرای 
کشــت قراردادی راه  حلی مناســب برای پایداری 

تولید محصولات کشاورزی  است . 
 » اســماعیل قادری فر« درباره اجرای کشــاورزی 
 قراردادی در کشــور افزود: امسال علاوه بر کشت 
 قراردادی برنج، پنبه، چغندرقند، کلزا و سورگم را در 
 دستور کار قرار داده ایم . مدیرعامل سازمان مرکزی 
تعاون روســتایی ایران  اظهارداشــت: در این نوع 
کشت، تمرکز کشاورزان  برنامه ریزی تولید محصول 
باکیفیت با کمترین هزینه ها  اســت و در عین حال 
کشاورز دیگر دغدغه ای برای  فروش محصول خود 

نخواهد داشت که همین امر  موجب عزت و اقتدار 
کشاورزان می شود . قادری فر تصریح کرد: منظور از 
کشت قراردادی این  اســت شخصی که محصولی 
را تولید می کند باید بداند که  چه کســی محصول 
وی را خریداری می کند و شــخص  خریدار باید به 
کشاورز سرویس دهد . معاون وزیر جهاد کشاورزی 
گفت: این پشتیبانی ها  شامل اعطای بذر، سم، کود 
و ارائه مســاعده و  آموزش هــای ترویجی و انتقال 
تکنولوژی به کشــاورز  است که در نهایت منجر به 
خرید محصول شــده و این  سبب می شود تا نهاده 
کشــاورز به موقع تامین شــود و  عملکرد در واحد 
سطح افزایش یابد و زارع نیز هیچ  گونه دغدغه ای 
برای خرید محصول نخواهد داشت . قادری فر خاطر 

نشــان کرد: افزایش بهره وری از منابع  آب و خاک، 
تولید برنامه ای کشت محصولات  کشاورزی، ایجاد 
ثبات و پایداری تولیــد، افزایش کیفیت  محصول، 
کاهش هزینه های عملیــات تولید ، رعایت  الگوی 
کشــت و اســتفاده از یارانه ها از اهداف این طرح 
 است . وی در راستای این امر مهم، به نقش کلیدی 
شــبکه  تعاونی روستایی در حمایت از بهره برداران 
بخش  کشاورزی و به استفاده از تفکر و دانش فنی 
در راستای  بهبود وضعیت موجود، افزایش بهره وری 
و استفاده  بهینه از امکانات موجود اشاره و بر توسعه 
فعالیت ها و  راه اندازی صنایــع تبدیلی و تکمیلی 
و همچنین گســترش  فعالیت های متقابل و درون 

شبکه ایی تاکید کرد. 

مشــکلات و فشار های اقتصادی سبب شــده خرید لباس نو 
 برای بســیاری از خانواده های کاشانی ســخت و دشوار  شود 
و فضای خرید و فروش لباس های دســت دوم و  بعضا دست 
چندم رونق بیشــتری پیدا کرده است. رصد  و مشاهده برخی 
آگهی های ثبت شده در فضای مجازی  نشان می دهد مایل به 

خرید و فروش پوشاک دست دوم  هستند . 
افزایش سرســام آور قیمت ها، به خصوص در حوزه  پوشاک، 
خریــداران لباس را راهی غرفه های موقــت روز  بازار ها کرده 
اســت تا با اندک پرداختی صاحب لباسی  به اصطلاح جدید 
شــوند.تا همین چند ســال قبل فقط یک  نفــر و آن هم در 
مجاورت بازار بزرگ کاشــان اقدام به  فروش کت و شلوارهای 
دســت دوم و لباس های نظامی  بدون اتیکت می کرد و اغلب 
مشــتریانش را مردان مسن  و یا کارگران ســاختمانی بعضا 
مهاجر تشــکیل می داد که  خرید را برای رفع نیازهای روزانه 

انجام می دادند . 
در حال حاضــر افزایش تعداد عرضه کننــدگان لباس های 
 دســت دوم، زمانی که قیمت های پوشاک صعودی شده،  در 
کنار استقبال پررنگ مردم نشان می دهد این مدل از  خرید و 
فروش به صرفه تر از خرید لباس نو است و  روز به روز بر تعداد 
مشــتریان افزوده می شود؛ به  شکلی که هم اکنون تعدادی از 
این فروشندگان لباس  دست دوم در روز بازارهای شهر کاشان 

حضوری  فعالیت می کنند . 

استقبال شهروندان از خرید لباس دست دوم  

حضوری که به گفته یکی از فروشندگان لباس های  دست دوم 
با اســتقبال خوب شهروندان مواجه شده و آنها  را بر استمرار 
کسب شان ترغیب می کند.یکی از  خریداران  پوشاک دست 
دوم درباره احــوال و اوضاع   این روزهــای روز  بازار به ایلنا 
می گوید: قدرت خرید  مردم بســیار کمتر از سال های گذشته 
شــده؛ حراج های  فروشگاه های بزرگ هم هیچ تاثیر مثبتی بر 

افزایش  خرید طبقه ضعیف و متوســط جامعه ندارد و افرادی 
در  این حراجی ها حضور پیدا می کنند که تمکن مالی  بهتری 

دارند . 
وی مــی افزاید: زمانی که قدرت خرید لباس مناســب  برای  
رفتن به سر کار و یا میهمانی را ندارم، مجبورم  یا  لباس های 
قدیمی خود را تعمیر کرده و  یا ســراغ  فروشــگاه لباس های 

ارزان قیمت  و حتی دست دوم بروم . 
یکی از فروشندگان لباس دست دوم در کاشان ضمن  دفاع از 
عملکرد خود در روز بازار و کمک به طبقه  متوسط جامعه که 
از قدرت خرید لباس های نو بی  بهره اند می گوید: بین قیمت 
لباس های دست دوم و نو  اختلاف زیادی وجود دارد و شرایط 
اقتصادی سبب شده  مشــتریان برای خرید لباس دست دوم 

رغبت بیشــتری  داشته باشند، چراکه از نظر مالی توان خرید 
لباس نو  را ندارند . 

وی اضافه می کند: دیگر میان مردم موضوعی به نام  مد، برند 
و یــا نوع رنگ و جنس لباس وجود ندارد.  مشــتریان با دادن 
بیعانه درخواســت خرید شــلوار و یا  پیراهن دست دوم برای 
خــود و خانواده دارند.نه به  رنــگ آن توجهی می کنند و نه 
برای آنها مهم است که  صاحب قبلی این لباس چه کسی بوده 
است.این فروشنده  باسابقه تاکید می کند: برخی از لباس های 
مجلســی زنانه  را از ســایت های مجازی با قیمت های بسیار 
پایین  خریداری کرده و پس از دریافت اندک ســودی به فرد 
 دیگــری می فروشــم و یا به همراه جنس دیگری به شــکل 

 اشانتیون به مردم می دهم . 

بی توجهی به بهداشت لباس های دست دوم  

اما زمانی که از رواج و رونق خرید و فروش پوشــاک  دســت 
دوم صحبــت می شــود کمتر به نکته مغفــول آن که  همان 
وضعیت بهداشــتی این پوشاک است توجه می  شود. موضوع 
مهمــی که در این ماجرا و  در کنار  کاهش قدرت خرید مردم  
و شــرایط اقتصادی کمتر دیده  می شــود و قطعا می توانند 
آسیب های جدی و ناگواری  برای مشتریان لباس های دست 

دوم به همراه داشته  باشد . 
مدیر مرکز بهداشــت کاشــان با بیان اینکــه از منظر قانون 
 فــروش و عرضه انواع  کفش و لباس زیــر ممنوع بوده  و در 
صورت مشــاهده برخورد جدی می شود خاطر  نشان می کند: 
شــیوع بیماری های پوســتی، آلرژی، گال،  شپش و به ندرت 
بیماری های قارچی از جمله مخاطرات  خرید و استفاده لباس 
های دســت دوم است.مســعود  دهقانی تاکید می کند: تنها 
مکانی که در کاشان اقدام به  عرضه و فروش لباس های دست 
دوم مــی کند، روز  بازار جنب پارک آیت الله مدنی اســت و 
فروشــندگان  موظف به رعایت ضوابط بهداشتی ابلاغی مرکز 

 بهداشت هستند . 
وی ادامــه می دهد: لباس های عرضه شــده پیش از  فروش 
حتما باید گندزدایی،شســته و اتو شده باشد و  فاکتور خرید 
از مبادی معتبر مانند هلال احمر را به  همراه داشــته تا قابل 
رهگیری باشد.مدیر مرکز بهداشت  شهرستان کاشان از جمع 
آوری بیش از ۴۵۰کیلو لباس  دست دوم فاقد فاکتور خرید از 
سطح روز بازار شهر  کاشان طی روز های گذشته خبر داده و 
اظهار می کند:  از  فروشــندگان لباس های دست دوم جمعه 
بازار کاشــان  درخواست شده مســتندات خود مانند فاکتور 
خریــد را  ارائه داده و در غیر این صــورت لباس های آن ها 

 توقیف و معدوم می شوند. 

معاونوزیرصمت:
رشد هزینه های تولید

 لوازم خانگی را جبران می کنیم
معاون وزیر صمت گفت: با توجه به شــرایط بازار و  افزایش هزینه ها، در حال بررسی 

راهکارهای جبرانی  هستیم تا بتوانیم از تولید انبوه لوازم خانگی حمایت  کنیم . 
محمدمهدی برادران با بیان اینکه رویکرد دولت در  صنعت لوازم خانگی، رویکرد تولید 
انبوده و دادن پاســخ  مناســب به نیاز داخل است، اظهار کرد: با توجه به  شرایط بازار 
و افزایش برخی از هزینه ها که مورد  توجه تولیدکنندگان اســت، جلســاتی را برگزار 
کردیم و  در حال بررســی راهکارهای جبرانی هســتیم تا بتوانیم از  تولید انبوه لوازم 

خانگی حمایت کنیم . 
معاون صنایع عمومی وزیر صمت افزود: تلاش این  است که تمام ظرفیت های موجود 

را برای ارائه  راهکارهای جبرانی در نظر بگیریم؛ البته شاید این  مساله مقداری زمانبر 
باشــد . وی در مورد میزان تولید لوازم خانگی، گفت: سال  گذشته شاهد افزایش بیش 
از یک میلیون دســتگاهی  لوازم خانگی بودیم و تولید از ۱۵ میلیون دستگاه به   ۱۶.۵ 

میلیون دستگاه رسید که خود یک رکورد  محسوب می شود . 
برادران افزود: همچنین ســال گذشته ارزبری صنعت  لوازم خانگی ۴۰ درصد کاهش 
یافت و از یک و نیم  میلیارد دلار به ۹۰۰ میلیون دلار رسید که نشان می دهد  برنامه ها 

در حوزه عمق ساخت داخل به خوبی جلو  می رود. 

تاثیر افزایش قیمت ها 
بر اقلام ماه رمضان

   سفره افطار و سحری همواره با خوراکی های خوشمزه ای چون آش و حلیم، زولبیا و بامیه 
و خرما  آراسته می شود؛ اما از آنجایی که نرخ این اقلام در سال جاری نسبت به سال گذشته 
افزایش داشته است  این پرسش برای ما مطرح شد که آیا افزایش قیمت ها تاثیری در میزان 
خرید این خوراکی ها  در ماه  رمضان امسال گذاشته است؟حسین محمدی رئیس اتحادیه 
حلیم و غذاهای ســنتی در گفت وگو با خبرنگار  اقتصادی ایلنا، با اشــاره به کاهشی شدن 
خرید حلیم در ماه رمضان، گفت: آش رشته و حلیم از دیرباز در  سفره افطار ایرانیان جای 
خود را پیدا کرده بود. اما در سال جدید میزان خرید آش و حلیم نسبت به  سال های پیش از 
شیوع بیماری کرونا روند کاهشی به خود گرفته است . وی تصریح کرد: کاهش قدرت  خرید 
و افزایش قیمت ها باعث افت فروش آش و حلیم شــده است . این فعال صنفی با بیان اینکه 
بســیاری از  واحدهای صنفی از کاهش فروش آش و حلیم شکایت دارند، افزود: سال های 
گذشــته آنقدر  بازار  آش و  حلیم در این ماه رونق می گرفت که شــاهد اوج گیری تداخل 
صنفی بودیم و بسیاری از واحدهای غیر  مرتبط اقدام به فروش آش و حلیم می کردند . وی 

بــا اعلام نرخ انواع آش و حلیم در بازار، گفت: حلیم ســاده  کیلویی 55 هزار تومان، حلیم 
با مخلفات کیلویی 60 هزار تومان، آش شــله قلمکار کیلویی 60 هزار  تومان، آش رشــته 
کیلویی 50 هزار تومان بفروش می رسد . علی بهره مند رییس اتحادیه قنادان در گفت وگو  با 
خبرنگار اقتصادی ایلنا، با بیان اینکه میزان فروش زولبیا و بامیه نسبت به سال های گذشته 
قابل توجه  نیســت، افزود: رونق بازار زولبیا و بامیه در سال جاری نسبی است به این معنا 
که واحدهای صنفی  فروش دارند اما حجم خرید مردم کاهش پیدا کرده است یعنی مردم 
به جــای خرید یک کیلو زولبیا و بامیه  به خرید نیم کیلو رضایت می دهند . این فعال صنفی 
با اشاره به نرخ انواع زولبیا و بامیه در واحدهای  صنفی، گفت: واحدهای درجه یک زولبیا و 
بامیه کیلویی 70 هزار تومان و واحدهای درجه دو کیلویی   60 هزار تومان شیرینی های ماه 
رمضان را عرضه می کنند . وی با اشاره به افزایش قیمت مواد اولیه  شیرینی های ماه رمضان، 
گفت: دولت با هدف تنظیم بازار ماه رمضان اقدام به توزیع شکر و روغن در  واحدهای قنادی 
کرد که این مسئله باعث شد قیمت ها متعادل شوند . رییس اتحادیه قنادان با ابزار نارضایتی 
 از فروش زولبیا و بامیه از سوی واحدهای فروش نان های حجیم، گفت: فروش شیرینی در 
این واحدها  تخلف صنفی محسوب می شود این واحدها تخصص لازم در پخت زولبیا و بامیه 
را ندارند اما از  آنجایی که از کارگاه های زیرزمینی خرید می کنند 5 تا 6 هزار تومان ارزان تر 

از واحدهای قنادی این  شیرینی ها را بفروش می رسانند . 

معاونوزیرجهادکشاورزیخبرداد؛رشد 28 دلاری قیمت گندم در یک روز

آغاز کشت قراردادی پنبه، چغندرقند، کلزا و سورگم در  سال جاری

یازدهماهه۱۴۰۰؛

بدهی های خارجی به ۸ میلیارد 
و ۸۸۵ میلیون دلار  رسید

بانــک مرکزی گزیده آمارهای مربوط به بخش  تراز  پرداخت های 
یازده ماهه ۱۴۰۰ را منتشر کرد . 

بانک مرکزی گزیــده آمارهای مربوط به بخش تراز  پرداخت های 
بهمن ماه را منتشر کرد . 

در بخش تــراز پرداخت ها، جداول موازنــه پرداخت ها،  صادرات 
غیرنفتی و واردات کشور، ارزش صادرات  غیرنفتی، آمار بدهی های 
خارجی )تعهدات بالفعل(  کشور و نیز متوسط ماهانه نرخ فروش 

دلار در  بازارهای بین بانکی و آزاد ارائه شده است . 
بر اســاس این آمار در بهمن ماه ۱۴۰۰، ۵ میلیارد و   ۱۰۴ میلیون 
دلار واردات انجام شده اســت. با احتساب  این رقم جمع واردات 

یازده ماهه ۱۴۰۰ به رقم ۴۶  میلیارد و ۵۷۷ میلیون دلار رسید . 
همچنین در بهمن مــاه، ۴ میلیارد و ۷۵۳ میلیون دلار  صادرات 
انجام شــده است و با این حساب رقم کل یازده  ماهه صادرات به 

۴۳ میلیارد و ۵۱۷ رسید . 
آمار بدهی های خارجی )تعهدات بالفعل( کشــور در پایان  ماه ۸ 
میلیــارد و ۸۸۵ میلیون دلار بوده اســت که از میان   ۶۲۸۹ بلند 

مدت و ۲۵۹۶ کوتاه مدت است. 

دبیرانجمنصنایعروغننباتی:

رکورد تولید ۲.۲ میلیون تن روغن نباتی 
بی سابقه  است

دبیر انجمن صنایع روغن نباتی گفت: طی سال گذشته   )۱۴۰۰( 
بیش از ۲.۲ میلیون تن انواع روغن نباتی در  کشور تولید و توزیع 
شــد که این رقم در تاریخ ۸۰ ساله  صنعت روغن نباتی ایران بی 

سابقه است . 
 » امیرهوشنگ بیرشک« در خصوص وضعیت تولید  روغن نباتی 
در کشور افزود: طی سال گذشته تولید  روغن نباتی با افزایش ۲۰ 
درصدی نسبت به سال  گذشته از حدود یک میلیون و ۸۶۰ هزار 

تن به دو  میلیون  و ۲۳۰ هزار تن افزایش یافت . 
   دبیر انجمــن صنایع روغن نباتی  تصریح کرد: از این  رقم حدود 
یک میلیــون و ۳۶۰ هزار تن روغن خانوار و   ۸۶۹ هزار تن روغن 
صنف و صنعت بوده که طی  سال گذشته در سراسر کشور تولید 

و توزیع شده است . 
وی در خصوص واردات روغن نباتی گفت: در حال  حاضر ۶۶ هزار 
تن روغن خام وارداتی بخش  خصوصی در بنادر کشــور رســوب 

کرده و چشم انتظار  تخصیص ارز است . 
بیرشــک افزود: در صورت تداوم اجرای سیاســت های  دولت در 
خصــوص تخصیص به موقــع ارز ۴۲۰۰  تومانی و اصلاح قیمت 
روغن نباتی متاثر از قیمت های  جهانی، مالیات بر ارزش افزوده و 
ســایر مولفه های  موثر بر تولید و قیمت تمام شده، می توان نیاز 
روغن  نباتی کشــور را به نحو مناسبی تامین کرد تا شاهد ثبات  و 

آرامش در بازار روغن نباتی باشیم. 

یک قدم تا پراید 200 میلیونی  
روز دوشنبه خودرو های تیبا و پراید روند افزایشی  قیمت ها را ادامه 
دادند . روند افزایش قیمت خودرو های پراید از روز دوشنبه تا  روز 
گذشته ادامه داشــت به طوری که در بین  خودروهای این گروه 
پراید ۱۱۱ از ۱۹۵ میلیون تومان  در روز گذشــته امروز به ۱۹۷ 
میلیون تومان رسید و  مدل ۱۵۱ سال ۱۳۹۹ آن نیز در این مدت 
یک میلیون  تومان گران شــده است و این خودرو در حال حاضر 
  ۱۶۲ میلیون تومان قیمت خورد . خودروهای تیبا نیز در این مدت 
شــاهد افزایش قیمت ها  بوده اند به طوری که در بین خودروهای 
این گروه تیبا   ۲ مدل ۱۳۹۹ از ۱۸۵ میلیون تومان در روز دوشنبه 
 امروز به قیمت ۱۸۶ میلیون تومان رسیده است و مدل   ۱۴۰۰ این 
خودرو نیز در این مدت یک میلیون تومان  گران شده است و این 

خودرو در حال حاضر ۱۹۵  میلیون تومان قیمت خورد . 

بیت کوین به کانال 38 هزار دلار برگشت
قیمت انواع ارز های دیجیتالی روز گذشــته در روند  معاملات 29 
فروردین 1401 در بازار های تجــارت  دیجیتال بین المللی اعلام 
شد . قیمت انواع ارزهای دیجیتالی روز گذشته در روند  معاملات در 
بازار های تجارت دیجیتال بین المللی اعلام  شد . بیت کوین با نماد 
اختصاری  BTC  یک ارز دیجیتال یا  شــکلی از دارایی دیجیتال 
اســت که با ارزش بازار حــدود   ۷۴۰.۳۱ میلیارد دلار، در رتبه ۱ 
بازار قرار داشــته و  سهم ۳۸.۹۳ درصدی از کل بازار را در اختیار 
دارد . اتریوم با نماد اختصاری  ETH  یک ارز دیجیتال یا  شکلی از 
دارایی دیجیتال اســت که با ارزش بازار حدود   ۳۵۸.۰۸ میلیارد 
دلار، در رتبه ۲ بازار قرار داشــته و  سهم ۱۸.۳۹ درصدی از کل 
بــازار را در اختیار دارد . تتر با نماد اختصــاری  USDT  یک ارز 
دیجیتال یا شکلی  از دارایی دیجیتال است که با ارزش بازار حدود 
  ۸۲.۷۵ میلیارد دلار، در رتبه ۳ بازار قرار داشــته و  ســهم ۴.۲۴ 

درصدی از کل بازار را در اختیار دارد. 

کورا رونق گرفت لباس نو به محاق رفت و تانا

خبرسقوط قیمت مسکن در هاله ابهام

خبر
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اما و اگر حذف غربالگری ژنتیک در راســتای اجرای قانون 
جوانی جمعیت، نگرانی بســیار زیادی را  در میان فعالان و 
کارشناسان حوزه سلامت به وجود آورده  است؛ از نظر آنان 
ایــن کار موجب افزایش  معلولیــت، بیماری های ژنتیکی و 
افزایش فقر در جامعه خواهد شــد. اما در این بین، انتشــار 
نامه ای از  ســوی ســید حامد برکاتی، مدیرکل ســلامت 
جمعیــت، خانواده و مــدارس وزارت بهداشــت خطاب به 
 مدیریت شــبکه بهداشت جنجالی شد. برکاتی در این نامه 
خطاب به مصطفــی رضایی، نظر به ابــلاغ  قانون حمایت 
خانواده و جوانی جمعیت خواســتار عمل به تبصره ۳ ماده 
۵۳ این قانون در رابطه با  ممنوعیت پیشــنهاد و درخواست 
غربالگری ناهنجاری جنین در ســطح یــک ارائه خدمات 
شــد. وی در  این رابطه نوشت: دستور فرمایید مراقبت های 
غربالگری جنین در هفتــه ۱۱ و ۱۳ و نیز هفته ۱۵ تا   ۱۷ 
بارداری از ســامانه های الکترونیک سلامت حذف شود. بر 
اســاس این گزارش ، با این حال  برکاتــی در روز های بعد 
با ادعای اینکه غربالگری ژنتیک حذف نشــده است، گفت: 
بر اســاس این  قانون، غربالگری و ثبت آن در ســامانه های 
وزارت بهداشــت نه تنها ممنوع نشــده بلکه در ماده ۵۴ بر 
 آن تاکید هم شده است. در وزارت بهداشت، سامانه خاصی 
بر اســاس ماده ۵۴ قانون حمایت خانواده و  جوانی جمعیت 
در حال طراحی است و درخواست غربالگری، فرآیند انجام 
آن، نتیجه تصویربرداری   )ســونوگرافی( و آزمایشات مربوط 
بــه غربالگری در این ســامانه باید ثبت شــود. برکاتی این 
را هم گفت  کــه نامه نگاری مذکور برای ســطح یک ارائه 
خدمات و ســامانه های مربوط به آن بوده اســت. بر اساس 
 قانون، درخواســت غربالگری آنومالی های جنینی با عنایت 
به شرایط خاص آن در ســطح یک ارائه  خدمات بهداشتی 
قابل ارائه نیســت و حتما درخواست غربالگری باید توسط 
متخصصین انجام شــود و  آیین نامه اجرایی نیز در همین 

راستا تهیه شده است. 

تبعات حذف غربالگری ژنتیک  

حذف غربالگری ژنتیک، نگرانی هــای زیادی را برانگیخته 
اســت. احمد قویدل، عضــو کانون هموفیلــی  در این باره 
اظهار کرد: همه با افزایش جمعیت موافق هســتیم، اما این 
جمعیت باید سالم باشــد. سال های  سال وزارت بهداشت و 
کانــون هموفیلی تلاش کردند کــه تولد کودک با ژن ناقل 
هموفیلی را به حداقل  برسانند. این کار از طریق غربالگری 
در خانواده های هموفیلی به ویژه زنان و دختران و شناسایی 
 ناقلیــن هموفیلی انجام می شــد. با مطرح شــدن حذف 
غربالگری در لــوای قانون جوانی جمعیــت این  نگرانی به 
وجــود می آید که این برنامه کمرنگ شــده و دوباره میزان 
تولد کودک دارای هموفیلی  افزایش پیدا کند«. قویدل بیان 
کرد: »از ســوی دیگر یک شــوهر باید از بیماری همسرش 
مطلع باشــد و  در سند ازدواج نیز این موضوع قید می شود، 
امــا با حذف غربالگری جنین، زنانی که کودک هموفیلی  را 
به دنیا می آورند در خطر از دست دادن زندگی مشترک قرار 
می گیرند چرا که برخی از همسران  تحمل نگهداری از بیمار 
هموفیلی و امکان تولد کودک هموفیلی دیگری را ندارند«. 

افزایش معلولیت  

محمدرضا اســدی، نایب رئیس انجمــن علمی کار درمانی 
کشور نیز با تأکید بر لزوم جمعیت سالم  کشور، اظهار کرد: 
کسی مخالف افزایش جمعیت نیست، اما اگر به این موضوع 
یعنی غربالگری  پرداخته نشــود با شیوع و بروز معلولیت در 
کشور مواجه خواهیم شد و بیشــتر از امروز جمعیت افراد 

 دارای معلولیت در کشور افزایش پیدا خواهند کرد. 

افزایش هزینه های اقتصاد کشور و خانواده ها  

وی افــزود: موضــوع دیگری که وجود دارد این اســت که 
هزینه هــای زیادی هم بــرای خانواده و هم بــرای  اقتصاد 
سلامت کشور در پی دارد. افزایش معلولیت موجب می شود 
که خانواده ها در بســته سلامت سبد  معیشتی خود بخش 
زیادی را به هزینه های معلولیت اختصاص دهند و خانواده را 
بیشتر به سمت فقر  گسترش خواهد داد. اسدی ادامه داد: در 
سال ۹۶، بهزیستی، وزارت بهداشت و سازمان نظام پزشکی 

 تلاش های بســیاری کردند تا طرح غربال گری وارد چرخه 
بیمه شــوند، اما کار هایی مانند توقــف آن در  مراکز دولتی 
موجب افزایش تبعات بســیار زیادی آن بر اقتصاد کشور و 
به ویژه خانواده ها خواهد شــد  و بیشترین آسیب را هم به 

خانواده های دارای معلولیت وارد می کند. 

سیاست های کوته فکرانه  

وی بیان کرد: افزایش جمعیت برای ما بسیار مهم است، اما 
اگر در سال های گذشته اشتباه استراتژیک  کنترل جمعیت 
را بدون مطالعه داشتیم و اکنون با تبعات آن دست و پنجه 
نرم می کنیم اگر امروز هم  بدون مطالعه دســت به افزایش 
جمعیت بزنیم با یک اشــتباه اســتراتژیک دیگری مواجه 
خواهیم شد.  نایب رئیس انجمن علمی کار درمانی کشور با 
اشاره به نامه مدیر کل سلامت جمعیت، خانواده و  مدارس 
وزارت بهداشت به مدیر شبکه وزارت بهداشت، اظهار کرد: 
حذف غربالگری با تکذیب  وزارت بهداشت مواجه شد، اما به 
فرض درســت بودن، این نامه یک خطای راهبردی از سوی 
 سازمان و نهادی است که باید بیشتر از سایر نهاد ها در فکر 
سلامت مردم باشد، لذا این رویکرد بسیار  مورد انتقاد است. 
این کار درمانگر با تأکید بر نقش این سیاســت های جدید 
وزارت بهداشــت در افزایش  معلولیت، اظهار کرد: دو عامل 
محیط و ژنتیک موجب معلولیت اســت. متأســفانه عوامل 
محیطی در  کشور ما زیاد است. ما در یک سرزمین بلاخیز 
به لحاظ طبیعی قرار داریم که حوادث ناشــی از آن  یکی از 

دلایل معلولیت در کشور است. 

حذف جمعیت مولد از چرخه توسعه  

اســدی ادامه داد: از سوی دیگر میزان ســالیانه تصادفات 
رانندگی و کیفیت پایین خودرو ها و  مصدومیت های ناشــی 
از آن نیــز از جمله مهمترین دلایــل افزایش معلولیت در 
ایران هســتند. وی ادامه  داد: حال ما در بخش محیطی این 
عوامل را داریم و نمی توانیم کنترل کنیم. از ســوی دیگر با 
 برنامه هــای این چنینی جمعیت مولد را با معلولیت مواجه 
کرده و آنها را از چرخه توسعه حذف  می کنیم و با یکسری 
برنامه ریزی های کوتاه بینانه بستر را برای ولادت معلولیت ها 
افزایش می دهیم.  این ها مسائلی هستند که بر اقتصاد کشور 

و معیشت خانواده ها نیز تأثیر می گذارد.

آیا وام ضروری دانشجویان حذف شد؟
ســامانه صندوق رفاه دانشجویان برای ثبت درخواست وام تحصیلی ویژه دکتری 
دانشــگاه ها و  موسســات آموزش عالی دولتی فعال شــده  و متقاضیان دریافت 
این نوع وام تا ۱۸ خرداد ســال ۱۴۰۱  می توانند نســبت به ثبت درخواست وام 
خود اقدام نمایند. مدت اســتفاده از وام ویژه دکتری تخصصی  ناپیوسته حداکثر 
۸ نیمســال در طول مقطع تحصیلی است و مدت وام ۷ میلیون ریال به صورت 

 ماهیانه و ۸۴ میلیون ریال نیز به صورت ســالیانه عنوان شــده اســت. وام ویژه 
دکتری دانشــجویان از دو  مبنع بانک توســعه و تعاون هر ســه ماه یک مرتبه و 
همچنین منابع صندوق رفاه دانشجویان هر ۶ ماه  یک مرتبه پرداخت خواهد شد 
و دانشجویان باید برای دریافت این وام تعهدنامه دانشجویی داشته  باشند. دریافت 
وام ضروری دانشــجویان به تشخیص رئیس صندوق رفاه دانشجویان در این ترم 
جاری  تحصیلی برای کلیه مقاطع تحصیلی حذف شــده است. در سال تحصیلی 
۱۴۰۰-۱۴۰۱ مبالغ وام های  دانشــجویی۳۰ درصد رشــد داشته است و برای 
دانشجویان متاهل دو برابر مبلغ وام دانشجویان مجرد  پرداخت می شود. همچنین 

ازدواج دانشــجویی، وام دانشجویان متأهل دو برابر افزایش یافته است. وام  ودیعه 
مسکن متاهلی نیز با افزایش ۳۰ درصدی در تهران، به ۳۲ میلیون و پانصد هزار 
تومان، در  کلان شــهرها به ۲۶ میلیون تومان و در سایر شهرها به ۱۹ میلیون و 
پانصد هزار تومان افزایش  یافته است. زمان ثبت نام وام های دانشجویی تحصیلی، 
شــهریه و مسکن در نیم ســال دوم ســال تحصیلی   ۱۴۰۱ - ۱۴۰۰ حداکثر تا 
تاریخ ۲۵ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ تعیین شده و لازم است دانشجویان  متقاضی تا 
تاریخ فوق نســبت به تشکیل پرونده و یا در صورت داشتن پرونده نسبت به ثبت 

 درخواست وام و ارسال مدارک لازم اقدام کنند. 

تمدید فرصت انتخاب رشته کنکور دکتری 14۰1 
سخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور اظهار داشت: مهلت انتخاب رشته در آزمون دکتری ۱۴۰۱  که ساعت ۲۴ روز 28 فروردین 
به پایان می رسید تا پایان امروز سه شنبه در درگاه الکترونیکی  سازمان سنجش آموزش کشور تمدید شد.علیرضا کریمیان درباره آمار 
انتخاب رشته کنندگان گفت:  تاکنون ۶۳ هزار نفر نسبت به تکمیل فرم انتخاب رشته اقدام کرده اند.سخنگوی سازمان سنجش  آموزش 
کشور خاطر نشان کرد: در این آزمون ۱۸۶ هزار و ۵۵۶ نفر شرکت کردند و ۱۳۷ هزار و   ۱۱۷ نفر مجاز به انتخاب رشته شدند.ظرفیت 
پذیرش اعلامی در دانشگاه های وزارت علوم، تحقیقات  و فناوری ۱۲ هزار و ۷۱۶ نفر و ظرفیت پذیرش اعلامی در دانشگاه آزاد اسلامی 
۱۱ هزار و ۵۳۸  نفر است که در مجموع ۲۴ هزار و ۲۵۴ نفر پذیرفته می شوند.داوطلبان مجاز به انتخاب رشته  می توانند در ۲۴۷ کد 
رشــته محل اعلام شده در دفترچه راهنما، نسبت به انتخاب ۵۰ رشته محل در  صورت علاقه اقدام کنند.اسامی معرفی شدگان دارای 
حدنصاب به منظور شرکت در مرحله دوم   )مصاحبه، بررسی سوابق علمی و پژوهشی و ...( در دهه سوم اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ از طریق 
درگاه  اطلاع رســانی این سازمان منتشر می شــود.داوطلبانی که مجاز به انتخاب رشته و علاقه مند به انتخاب  رشته های دانشگاه آزاد 
اسلامی هستند، لازم است به درگاه این دانشگاه به آدرس  www.azmoon.org  مراجعه و بر اساس اطلاعیه های مربوط که در درگاه 
آن دانشگاه  اطلاع رسانی می شود، اقدام کنند.کنکور دکتری سال ۱۴۰۱ دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی روز  جمعه ششم اسفندماه 
۱۴۰۰ در ۹۶ شــهر و ۱۸۹ حوزه اصلی با رعایت دستورالعمل های بهداشتی  برگزار شد.داوطلبان دکتری در گروه  های علوم انسانی، 

علوم پایه، فنی و مهندسی، هنر، دامپزشکی،  کشاورزی و در ۲۴۷ رشته امتحانی شرکت کردند. 

ایرانی ها دیگر اعتقادی به ماسک ندارند  
با افزایش تعداد شهرهای قرمز کرونایی در کشور، نمودار موارد بستری و سرپایی کرونا مثبت روند  صعودی به خود گرفته است. هم اکنون 
۵۵ شهر در وضعیت قرمز، ۸۴ شهر نارنجی و ۲۷۴ شهر  زرد هستند و تعداد شهرهای با وضعیت آبی از ۵۴ به ۳۵ شهر کاهش یافته است.

به گونه ای که  تعداد بیماران بســتری جدید در بیمارستان های کشور در هفته سوم فروردین ماه به ۳۰۴۶ نفر افزایش  یافته و موارد فوتی 
نیز در این هفته به ۲۸۲ نفر کاهش یافته اســت.تعداد بیماران ســرپایی نیز از ۱۵  هزار و ۱۲۶ بیمار در هفته دوم ۲۰ هزار و ۶۸۶ نفر در 
هفته سوم فروردین افزایش یافته است.به  رغم افزایش نسبی آمار بیماران بستری و سرپایی کرونایی، میزان رعایت پروتکل های بهداشتی 
به   ۵۱ درصد کاهش یافته اســت.همچنین میانگین رعایت بهداشــت فردی در اماکن عمومی کشور به ۵۶  درصد رسیده است؛ این آمار در 
۱۲ اســتان پایین تر از میانگین کشوری است. هرمزگان کمترین و  کرمانشاه بیشــترین میزان رعایت بهداشت فردی را در اماکن عمومی 
دارند.رستوران ها، نانوایی ها،  مراکز ورزشی، کارگاه ها و پاساژها کمترین رعایت بهداشت فردی را دارند.با وجود نقش مهم تهویه  مناسب در 
پیشگیری از گسترش ویروس کرونا در اماکن عمومی؛ حدود نیمی از این اماکن تهویه  مناسب ندارند. هرمزگان کمترین و آذربایجان غربی 
بیشــترین میزان رعایت تهویه را در اماکن  عمومی خود دارند.مراکز ورزشــی، مدارس، رستوران ها، تالارها، نانوایی ها، استخرها و کارگاه ها 
 کمترین میزان رعایت تهویه را دارند.بنا بر اعلام وزارت بهداشــت؛ تنها ۵۰ درصد از ارائه دهندگان  و گیرندگان خدمت در اماکن عمومی از 
ماسک استفاده می کنند؛ استان قم کمترین و هرمزگان بیشترین  میزان استفاده از ماسک را در بین استان های کشور دارند.میزان رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی در  اماکن عمومی نیز به ۴۷ درصد رسیده که عامل مهمی در انتقال بیماری از فرد آلوده به افراد سالم به  شمار می رود. 

رئیسسازمانمحیطزیست:

کانون های گرد و غبار 
در حال افزایش است

رئیس سازمان حفاظت از محیط  زیست در دومین جلسه ستاد ملی سیاست گذاری 
و هماهنگی مدیریت  پدیده گرد و غبار در ســال جدید که با حضور نمایندگان 14 
وزارتخانه و ســازمان های مرتبط در  سازمان حفاظت محیط زیست برگزار شد، با 
تاکید بر اینکه دولت باید تغییر اقلیم را به رسمیت  بشناسد،افزود: ما حتی به رئیس 
جمهور نامه زدیم که نام »شــورای عالی محیط زیســت« به »شورای  عالی محیط 
زیســت و تغییر اقلیم« تغییر یابد.علی ســلاجقه گفت: تغییر اقلیم بر همه مسائل 
ما تاثیر  گذاشــته به گونه ای که موضوع دگردیســی گونه ها در کشور در حال رخ 
دادن اســت که قطعا به مرور  فرهنگ ما را هم تحت تاثیر قرار می دهد.وی افزود: 
اکنون دگردیسی طبیعی و پناهندگی محیط  زیستی در کشور اتفاق افتاده است که 
خوشایند نیست و باید برای مقابله با آن برنامه داشته  باشیم.سلاجقه افزود: آمارها 
نشــان می دهد که از ۵ استان کشــور بیش از ۵۰۰ هزار نفر به استان های  شمالی 
مهاجرت کرده اند که علت آن کم آبی و نامساعد بودن شرایط محیط زیستی است.

وی با اشــاره  به اینکه در دو سال گذشته مخاطرات در کشور شناسایی و مشخص 
شد که ۵۱ مخاطره طبیعی در  ایران وجود دارد:گفت: ۱۱ مخاطره در دستور اصلی 
کارها قرار گرفته که یکی از آنها پدیده گردو  غبار است.وی افزود: با توجه به شرایط 
جوی و میزان بارش در کشور ، کانون های گرد و غبار در  حال افزایش است چرا که 
دیگر آبی در کشور وجود ندارد.سلاجقه با بیان اینکه تالاب ها برای ادامه  حیات به 
آب نیاز دارند، گفت: وقتی تالابی خشک شود به کانون گرد و غبار تبدیل می شود 
بنابراین  وزارت نیرو مکلف است تا حقابه تالاب ها را در شرایط ترسالی یا خشکسالی 
تامین کند.وی با بیان  اینکه منشا اصلی گرد و غبار از کشورهای عراق، افغانستان و 
سوریه است، گفت: تاکنون مذاکرات  زیادی با دولت های این کشورها داشته ایم اما 
باید با جدیت بیشــتری کار را دنبال کنیم تا نتیجه حاصل  شود.وی گفت: ایران در 
زمینه مطالعات مقابله با گرد و غبار جزو کشورهای تراز اول دنیاست که  باید تلاش 
کنیم این مطالعات عملیاتی شوند.ســلاجقه ایجاد بانک اطلاعاتی گرد و غبار را در 
کشــور  ضروری دانست و گفت: باید وظایف دستگاه های دولتی در زمینه مقابله با 
گرد و غبار مشخص شود  زیرا سازمان حفاظت محیط  زیست به عنوان یک دستگاه 
نظارتی دستگاه های دیگر را بازخواست  می کند و گزارش کارشان را به دولت ارائه 

خواهد داد. 

فرماندهکلانتظامیکشورتاکیدکرد؛

نظارت پلیس
 بر کاربران مشهور فضای مجازی

فرمانده کل انتظامی کشــور در قرارگاه فرهنگی اجتماعی، بــا بیان اینکه قرارگاه 
فرهنگــی اجتماعی  حــول دو موضوع عفاف و حجاب و حفــظ حرمت ماه مبارک 
رمضان فعالیت می کند، افزود: این  قرارگاه در برخورد و مقابله با کســانی که تظاهر 
به روزه خواری می کنند فعال است.ســردار حسین  اشتری افزود: همان طور که در 
اطلاعیه پلیس نظارت بر اماکن عمومی نیز آمده، رســتوران ها، اغذیه  فروشــی ها، 
چایخانه ها، آبمیوه و بســتنی فروشــی ها  و به طور کل اصنــاف مرتبط با پذیرایی 
عمومی و  مطبخ ها مجاز به فعالیت از سحر تا افطار نبوده و در صورت مشاهده برابر 
قانون برخورد و واحد  مربوطه پلمب و به مراجع قضائی معرفی خواهد شــد. مراکز 
اقامتی پذیرایی و بین راهی ، پایانه های  مسافربری، فرودگاه ها، ایستگاه های راه آهن 
و بیمارستان ها و ... نیز با رعایت موازین شرعی و  حفظ شئونات اسلامی در صورت 
اخذ مجوز، می توانند فعالیت کنند.اشتری به موضوع عفاف و  حجاب نیز اشاره کرد 
و افزود:  ۳۲ دســتگاه متولی این امر هستند و پلیس نیز یکی از این دستگاه ها  به 
شــمار می رود که به طور مســتمر در این زمینه فعال است.وی همچنین گفت: به 
تمام رده های  انتظامی، کلانتری و پاسگاه ها اعلام شده که از همه آمران به معروف 
و ناهیان از منکر حمایت و  پشــتیبانی کنند.وی با اشــاره به اجرای طرح ناظر یک 
و دو، اظهار کرد:  در طرح ناظر یک به  موضوع کشــف حجاب در خودرو و در طرح 
ناظر دو به نظارت بر فعالیت اماکن عمومی و  فروشگاه ها پرداخته شده که به تمامی 
فروشــگاه ها و مراکز خرید اعلام شده که شئونات اسلامی را  باید رعایت کنند.وی 
در خصوص نظارت بر فعالیــت در فضای مجازی نیز گفت:  فعالیت کاربران و  افراد 
مشهور که دارای تاثیرگذاری در شئونات رفتاری هستند باید ساماندهی و قانونمند 
شود و در  چارچوب قوانین و مقررات و شرع مبین اسلام فعالیت کنند و پلیس فتا 

نیز بر این حوزه نظارت  می کند. 

خانوادهبابهدنیاآمدنفرزندمعلولمتلاشیمیشود

حذف غربالگری جنین مساوی است با افزایش معلولیت
خبر

درصدهزار

اینفوگرافیک
  دمنوش های مفید برای گوارش روزه   داران

روزه داران در ماه رمضان به دلایل رعایت نکردن برخی نکات دچار مشــکلات گوارشی یا عطش و  تشنگی 
می شوند که می توانند با دمنوش های مفید از این مشکلات جلوگیری کنند.

منبع: جام جم

جامعه

اهمیت فعال شدن »ستاد ملی زن و خانواده« 
برای اجرای سیاست های کلی تامین اجتماعی

یک فعال حوزه زنان و خانواده با بیان اینکه حدود ۹ ســال اســت که ستاد 
ملی زن و خانواده تشــکیل جلسه  نداشــته و یا جلسات آن به طور صوری 
و بدون توجه به کارآیی بالای آن برگزار شــده چراکــه اقدامات  موثری در 
حوزه زنان و خانواده نداشــته اســت، اظهار کرد: ســتاد ملی زن و خانواده 
پتانســیل بالقوه ای جهت  تصویب طرح های ملی و فعال کردن وزارتخانه ها 
و دســتگاه های اجرایی برای رفع مشکلات پیرامون  مسائل زنان، مشکلات 
حوزه اجتماعی، تحکیم بنیاد خانواده و فرزندآوری دارد که باید بالفعل شود.

توران  ولی مراد افزود: ریاســت ســتاد ملی زن و خانواده  رئیس جمهوری 
و دبیــر آن معــاون امور زنــان و خانواده  رئیس جمهوری اســت، از این رو 
معاون امور زنان موظف است پیگیر تشکیل جلسات این ستاد باشد و  مسائل 
مختلــف امور زنان و خانواده را در این ســتاد طرح کــرده و پیگیر رفع آنها 
باشد.وی با اشــاره به  تشکیل نخستین جلسه ســتاد ملی زن و خانواده در 
دولت ســیزدهم در روز گذشته، گفت: در کمتر از ۲ماه  دیگر سال اول عمر 
دولت تمام است؛ خبر تشکیل اولین جلسه ستاد ملی زن و خانواده در حالی 
آمد که  اکثر اعضای اصلی آن حضور نداشــتند. یکی از مصوبات این جلسه 
هم مربوط به »جایگاه ســاختاری«  بود که معتقدم موضوعات مهمتری می 
توانســت جایگزین آن شــود. لازم اســت معاونت فرصت سوزی  نکرده و به 
آن توجه بیشــتری داشته باشــد.وی ادامه داد: این ستاد با عضویت رئیس 
جمهور به عنــوان  رئیس آن و معاون اولش به عنوان نائب رئیس و ... دارای 
پتانسیل بالایی است که می توان از آن در  جهت تصویب قوانین و طرح های 
ملی و به صحنه آوردن وزارتخانه ها و دســتگاه ها در جهت رفع  مشــکلات 
زنان  خانواده ها بهره برد که ضرورت توجه به این نکته مهم است.وی افزود: 
انجام طرح های  اجرایی و ملی، ماموریت وزارتخانه هاســت و وزارتخانه ها در 
حوزه زنان و خانواده به واســطه ستاد ملی  زن و خانواده فعال می شوند، که 
همه این ها وظیفه معاونت امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری  است.وی 
بــا تصریح اینکه عملیاتی کردن »تامین اجتماعی« و دغدغه های موجود در 
حوزه تحکیم بنیاد  خانواده و فرزندآوری نیز باید در دستور کار ستاد ملی زن 
و خانواده قرار بگیرد، توضیح داد: این در  حالیســت که قوانین مصوب برنامه 
ششــم هنوز کاملا عملیاتی نشــده اند. به عنوان مثال در قانون برنامه ششم 
 توســعه، معاونت امور زنان و خانواده مکلف شده است تا برنامه جامعی برای 
توانمندسازی زنان  سرپرست خانوار به مجلس ارائه دهد تا تصویب شود. این 
برنامه در معاونت امور زنان و خانواده دولت  دوازدهم ارائه نشــد و در دولت 
ســیزدهم هم تا کنون، این وظیفه بر روی زمین مانده اســت.به گفته ولی 
 مــراد، موضوع تامین اجتماعی بحث »بیمه« را هم در برمی گیرد که در این 
راستا بیش از ۱۰ سال است   "بیمه زنان خانه دار" نیز برای تمام زنان خانه دار 
همه گیر نشــده است.وی همچنین گفت: با فرمان رهبری  در ارتباط با ابلاغ 
سیاست های کلی تامین اجتماعی، باید عملی کردن طرح های اجرایی نشده 
گذشته نیز  در دستور کار قرار گیرد که این امر فعال شدن واقعی ستاد ملی 
زن و خانواده را می طلبد.لازم اســت  کمیته هــای تخصصی، فرعی و اصلی 
این ســتاد به عنوان هیئت دولت ویژه زنان و خانــواده به طور مداوم  فعال 
باشد تا سیاست های ابلاغی رهبری با تصویب طرح ها و لوایح در جهت رفع 

مشکلات زنان و  خانواده در سطح ملی اجرایی و عملیاتی شوند. 

گزارش

مفقودی
   سندکمپانی و شناسنامه مالکیت و کلیه اسناد و مدارک 
کامیونت نیســان مدل 1369 به رنگ نخودی به شــماره 
پلاک 882 س 56 ایران 72 به شــماره موتور 188563 
به شــماره شاســی 055617  متعلق به ابوطالب قربانی 
مازوکله پشته فرزند خانعلی مفقود وازدرجه اعتبار ساقط 

می باشد.

مفقودی

سندکمپانی و شناسنامه مالکیت سواری پراید جی تی ایکس 
به رنگ ســفید شــیری مدل 1385 به شماره پلاک 183 ج 
77-ایران56 به شماره موتور 01378462 به شماره شاسی 
S1412284728173 متعلــق به منور قنبری لاشــیدان 

فرزند علی گل مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

ونوشت آگهی حصر وراثت
خانم بیان قریشــی دارای شناســنامه شــماره 661 شــرح دادخواســت به کلاســه 
140100075 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شــادروان سید عبداله قریشی به شناسنامه 4 سردشت در تاریخ 23 
/ 9/ 1400 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر اســت 

به : دو پسر، پنج دختر
1- ســید ویس قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 27 پسرمتوفی 
2- سید قرنی قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 10 پسرمتوفی . 
3 – معصومه قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 199 دختر متوفی 
.4- زلیخا قریشــی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1525 دختر متوفی 
5- ســنبل قریشی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1380 دختر متوفی 
6- مهری قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 21827 دختر متوفی 

7- بیان قریشی فرزند سید عبداله دارای شناسنامه شماره 661 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم نســرین ســلطانپوردارای شناسنامه شــماره 244 شــرح دادخواست به کلاسه 
140100079 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شادروان آمین حصار به شناسنامه 131 مهاباد در تاریخ 1 / 1/ 1401 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به : سه پسر، 

سه دختر
1- محمد امین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 647 پسرمتوفی 
2-رحیم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 116 پسرمتوفی . 
3 – کاوه ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 353 پسر متوفی 
.4- نسرین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 244 دختر متوفی 
5- مریم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 396 دختر متوفی 

6-شهین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 272 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140060313010003158 هیات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
بوکان،تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی عمر مختاری فر فرزند محمد شــماره شناسنامه 
416 صادره از سقز در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 110.31 متر مربع مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 131 اصلی واقع در بخش 17 شهرســتان بوکان میدان معلم خیابان شــورا 
روبه روی ســنگ فروشی ســراج خریداری از آقای رحیم حسین زاده احدی از وراث مرحوم 
قادر حســین زاده احدی از زارعان صاحب نســق در پلاک مذگور محرز گردیده که برای آن 
پلاک 4761 فرعی از 131 اصلی تعیین و اختصاص یافته اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم دارند. بدیهی است در صورت انقضای 

مهلت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401.01.30 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401.02.14

خالد خانه بیگی- رئیس ثبت اسناد و املاک
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خبر خبر 

خبرنــگار  محمــدی،  کرمانشــاه-فریده 
یادگارامروز- دفرزاد جعفری رئیس مرکز 
گسترش اقتصاد مقاومتی استان کرمانشاه 
با مهندس محمد مرادی مدیرعامل عامل 
شرکت نیروی توزیع برق استان کرمانشاه 
پیرامون سیاســت های ابلاغــی اقتصاد 
مقاومتی توسط مقام معظم رهبری، دیدار 

و گفت و گو کرد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع 
نیروی برق اســتان کرمانشاه، جعفری با 
اشــاره به وظایف مرکز گســترش اقتصاد 
مقاومتی اســتان کرمانشاه و شعار امسال، 
عنــوان کرد: همــکاری و تعامل در رابطه 
باتحقق شعارســال، تولیــد، دانش بنیان، 
اشــتغال زائی و… در اســتان کرمانشاه، 
همکاری وتعامل دوجانبه، عملیاتی کردن 
همــکاری در رابطه با حرکت به ســمت 
تسهیل ســرمایه گذاری در اســتفاده از 
انرژی های پاک، پنل های خورشــیدی، 
هوشمندســازی مصــارف بــرق خانگی، 

صنعتی و … ازجملــه وظایف این مرکز 
است.

وی با بیــان اینکه همــکاری و تعامل با 
شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 
به عنوان یکی از بســترهای اصلی اقتصاد 

مقاومتــی، گفت: رفع موانع و مشــکلات 
انــرژی کارگاه های تولیدی، صنایع و…، 
کارآفرینی درصنعت برق، رفع مشــکلات 
مــردم و همچنیــن جــذب کارآفرینان 
و ســرمایه گــزاران ذیل سیاســت های 

اقتصادمقاومتــی، از موضوعــات مهــم و 
مورد تعامل با شــرکت توزیع برق استان 

کرمانشاه است.
در ادامــه، مهنــدس مــرادی مدیرعامل 
شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 
گزارشی از فعالیت های صورت گرفته این 
شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی ارائه کرد 
و گفت: برق به عنــوان یکی از مهمترین 
زیرســاخت های توسعه و اقتصاد توانسته 
نقش مهمی در حوزه اقتصاد مقاومتی ایفا 

کند.
وی با اشاره به منویات مقام معظم رهبری 
در خصــوص تحقــق اقتصــاد مقاومتی، 
رســاندن برق پایدار و مطمئن را وظیفه 
اصلی شرکت توزیع برق استان کرمانشاه 
دانست و اظهار کرد: در این راستا کاهش 
زمان خاموشــی ها، افزایش رضایتمندی 
مشترکین، کاهش تلفات برق و وصول صد 
درصدی مطالبات سرلوحه کار این شرکت 

است.

نخستین گواهینامه صلاحیت ارائه خدمات 
در حوزه پدافند سایبری برای آذربایجان 

غربی صادر شد
ارومیه مینا اصلانی،خبرنگاریادگارامروز-یکی از شرکت های فعال در 
حــوزه فاوای آذربایجان غربی موفق به دریافت نخســتین گواهینامه 

صلاحیت ارائه خدمات در حوزه پدافند سایبری در استان شد.
بــه گزارش روابط عمومی ICT آذربایجان غربی، برای نخســتین بار 
دراستان شرکت دانش بنیان مشاورین شبکه افق اندیشه ، پیرو ارزیابی 
های انجام شــده موفق به دریافت گواهینامه پدافند سایبری با حوزه 
تخصصی امنیت فناوری اطلاعات ، با نــوع کاربردی طراحی و پیاده 

سازی از سازمان پدافند غیرعامل کشور شد.
این شــرکت دانش بنیــان و فناور در با ایجاد اشــتغال برای ۴۰ نفر 
از متخصصین این حوزه و مشــارکت در طرح های ملی نظیر توسعه 
فایروال نســل جدید، نقش مهمی در تقویت و توســعه حوزه امنیت 

اطلاعات در استان و کشور را دارد.
براســاس این گزارش شــرکت های متقاضی اخذ گواهینامه پدافند 
غیرعامل در گروه تخصصی پدافند سایبری با تکمیل مدارک و ارجاع 
به قرارگاه پدافند سایبری و یا اداره کل پدافند غیرعامل استان مربوطه 
)اســتانداری( می توانند نسبت به اخذ گواهینامه پدافند غیرعامل در 

حوزه سایبر اقدام کنند.

مرکز مدیریت امنیت شبکه در پالایشگاه 
ایلام راه اندازی شد

ایلام-خبرنگاریادگارامروز-مدیرعامل شــرکت پالایش گاز ایلام اعلام 
کرد که واحد فناوری اطلاعات و ارتباطات این واحد صنعتی با استفاده 
از توان همکاران شــرکت موفق به راه انــدازی مرکز عملیات امنیت 

)SOC( شد.
، روح الله نوریان با بیان اینکه در کشور شاهد رشد و تربیت متخصصان 
فراوانی در بحث امنیت شــبکه های کامپیوتری هســتیم، اظهار کرد: 
اســتفاده از تجربه ها و توان شرکت های دانش بنیان و پیشرو در بحث 
امنیت برای بهینه  کردن بسترها و شبکه های کامپیوتری و شناسایی 
نقاط ضعف برای جلوگیری از نفوذ و حمله های سایبری ضرورت دارد.
وی بــه مخاطره ها و تهدیدهــای فضای ســایبری به منظور صیانت 
از دارایی های شــرکت در برابر تهدیدهای ســایبری احتمالی اشاره و 
تصریــح کرد: این مرکز به عنوان یک ســایت متمرکز پایش امنیت و 
مدیریت شبکه به منظور مدیریت و پایش امنیت تجهیزات، شبکه های 
ارتباطی و رایانه ها، نقطه تماس متمرکز برای رســیدگی به مشکلات 
امنیتی کاربران و راهبران شــبکه، جمع آوری و آنالیز ترافیک شبکه و 
تولید گزارش های امنیتی در سطوح مختلف، پاسخ دهی به مشکلات 
و رخدادهای امنیتی، مدیریــت و پایش لحظه ای تهدیدات و کاهش 

هزینه های مدیریت امنیت شبکه، راه اندازی شده است.

اقتصاد مقاومتی رویکرد اصلی شرکت توزیع برق استان کرمانشاه است

ساری –امیری فر،خبرنگاریادگارامروز-با توجه به اینکه 
دودانگه ساری این روزها به مقصد گردشگری تبدیل شده 
و هرساله گردشگران بســیاری از این منطقه و طبیعت 
و جاذبه های گردشــگری آن دیــدن می کنند با فراهم 
کردن زیرساخت های مختلف در این مناطق می توان هر 
ساله پذیرای گردشــگران بی شماری بود که آموزش و 
پــرورش در این بخش با تبدیل مدارس بلااســتفاده به 
اقامتگاه های بومگردی تلاش دارد در این بخش اثرگذار 
باشد. در حال حاضر برخی از مدارس قدیمی بلااستفاده 
در اســتان مازندران وجــود دارد که با توجــه به قرار 
گرفتــن در بافت طبیعی و گردشــگری می تواند مکان 
خوبی برای بومگردی و توسعه در مناطق مختلف باشد، 
مدارســی که با مرمت و بازسازی آنها می توان به جذب 
گردشــگر کمک کرد و توسعه را برای منطقه به ارمغان 
آورد. منطقه دودانگه ساری با قرار گرفتن در دل جنگل 
و طبیعت بکر، در ســال های اخیر به مقصد گردشگری 
برای مسافران و گردشــگران مختلفی تبدیل شده و با 

توجه به ظرفیتی که مدارس بلااستفاده وجود دارد می 
توان از ظرفیت های موجود برای توســعه مراکز اقامتی 
و گردشگری اســتفاده گردد،اقدامی که مدیر آموزش و 
پرورش دودانگه ساری از آن به عنوان توسعه در منطقه 
نام می برد و در همین راستا گفتگویی را با ایشان در این 
بخــش و بخش های مختلف دیگر انجام داده ایم که در 
ادامه می خوانید. مدیر آموزش و پرورش دودانگه ساری از 
تبدیل مدارس بلااستفاده دودانگه ساری به اقامتگاه های 
بومگردی خبر داد و گفت: این مهم گامی برای توســعه 
همه جانبه گردشــگری، اقتصادی و فرهنگی در منطقه 
است. سید ناصر میرمحمدی  اظهار کرد: منطقه دودانگه 
ســاری با توجه به منابع طبیعــی و فرهنگی از ظرفیت 
بالایی برای ایجاد اشتغال کارآمد و توسعه اقتصادی در 
حوزه های گردشگری و صنایع دستی برخوردار است و با 
توجه به استقبال گردشــگران در سال های اخیر از این 
مناطق تلاش داریم تا در راســتای توسعه گردشگری و 
اقتصــادی منطقه گام برداریم. وی افزود: تلاش داریم تا 

در راستای اســتفاده همه جانبه از ظرفیت های موجود 
خصوصاً در حوزه توسعه گردشگری و اقتصادی و ایجاد 
زیرساخت های اقامتی و گردشگری، از ظرفیت مدارس 

بلااستفاده دودانگه استقاده شود.
میرمحمــدی تصریح کــرد: در همین راســتا برخی از 
مدارس برای توسعه بومگردی تجهیز شده و تعدادی هم 
بــا طی مراحل قانونی در اختیار افراد واجد شــرایط در 
این بخش قرار میگیرد تا در راستای توسعه گام برداریم.

قزوین – علی محمد مــرادی، خبرنگار 
مواجهــه اقتصادی- معــاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری به همراه فرماندار 
شهرستان آبیک و مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای استان قزوین ضمن بازدید از 
روند اجرایی پروژه آبرســانی به آبیک از 
ســد طالقان، در جریان آخرین وضعیت 
ایــن پروژه و پیشــرفت فیزیکی آن قرار 

گرفتند.
به گزارش خبرنگارمــا، مهدی رجحانی 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
در حاشــیه ایــن بازدید اظهار داشــت: 
خوشــبختانه در انتهای ســال گذشته 
بــا پیگیری های بعمل آمــده باقیمانده 
اعتبــارات مورد نیاز جهــت تکمیل این 
پروژه مهم اســتان جذب شد و در حال 
حاضر نیز شــاهد فعال شدن کلیه جبهه 

های کاری هستیم.
یدالــه ملکــی مدیرعامل شــرکت آب 
منطقــه ای اســتان قزوین نیــز در این 
بازدید با اشاره به اقدامات صورت گرفته 

تصریح کرد: با حمایت های اســتاندار و 
نماینــدگان مردم شــریف قزوین، البرز 
و آبیــک در مجلس شــورای اســلامی 
در اســفندماه سال گذشــته توانستیم 
1500 میلیارد ریــال اعتبار برای پروژه 
 آبرســانی به آبیک از سد طالقان جذب 

نمائیم.
وی ادامه داد: پــس تزریق این اعتبار به 

پروژه شاهد انتقال لوله های تولید شده 
از محل کارخانه به کارگاه پروژه هستیم 
و عملیات لوله گذاری نیز آغاز شــده که 
با این رونــد پیش بینی مــی کنیم در 
نیمه اول ســال جاری این پروژه به بهره 
برداری رسیده و یکی از انتظارات دیرینه 
مردم متدین و شــریف آبیک که همان 
برخورداری از آب شــرب ســالم و گوارا 

است، محقق گردد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان 
قزوین در خصوص آبرســانی به ســایر 
شهرها و روستاهای استان از سد طالقان 
نیز عنوان کرد: با توجــه به هزینه های 
بسیار بالای این پروژه جلسات متعددی 
جهت نحوه تامیــن منابع مالی، انتخاب 
سرمایه گذار، ارائه مشــوق های جذاب 
برای شرکت های سرمایه گذاری و نحوه 
اجرای آن در وزارت نیرو و استان برگزار 
شــده و به امید خدا بزودی مناقصه این 
پــروژه نیز جهت انتخاب ســرمایه گذار 

برگزار می گردد.
ملکی در پایان گفت: پروژه آبرســانی به 
آبیک از ســد طالقان در مجموع شامل 
17.5 کیلومتــر لولــه گذاری بــا اقطار 
مختلف اســت که فقــط 4 کیلومتر آن 
باقی مانده کــه آن هم بزودی و با همت 
و تلاش مجموعه پیمانکار و مشــاور که 
دو بازوی توانمند کارفرما هستند، اجرایی 

می گردد.

مدیر آموزش و پرورش منطقه دودانگه خبر داد؛

تبدیل مدارس بلااستفاده دودانگه ساری به اقامتگاه های بومگردی

در نیمه اول سال جاری ، 

پروژه آبرسانی به آبیک از سد طالقان به بهره برداری می رسد

شهردارشیراز:

بدهی ارگان ها به شهرداری شیراز ۱۶ 
هزار میلیارد تومان است.

شیراز – توانایی ،خبرنگاریادگارامروز-سیداحسان اصنافی در نشست 
خبری در جمع خبرنگاران با بیان اینکه مطالبات شــهرداری شیراز از 
دستگاههای دیگر ۱۶هزار میلیارد تومان است،افزود: مقرر شده مبلغ ۶ 
هزار میلیارد تومان از این رقم بصورت تهاتر پرداخت شود . ومدیریت 
شهری شیراز همچنان پیگیر پرداخت مابقی بدهیهای سایر دستگاهها 

به شهرداری است.
وی ادامه داد: سهم شهرداری شیراز از جرایم راهنمایی و رانندگی در 

سال گذشته تنها کمتر از ۲ درصد پرداخت شده است.
شهردار شیراز به موضوع حفظ بافت تاریخی شیراز اشاره کرد و ادامه 
داد: بافت تاریخی شیراز شامل بناهایی خشتی است و اگر احیا نشود 
۵۰ ســال آینده هیچ اثری از آن باقی نیســت لذا نخســتین راه حل 
برای رفع مشکل این بافت جاری کردن جریان زندگی در بافت است؛ 
خانههای میراثی باید باقی بماند اما راه دسترســی نیز برای این بناها 

نیاز است.
وی در ادامه گفت: بودجه سال ۱۴۰۰ شهرداری شیراز ۶ هزار و ۱۶۰ 
میلیارد تومــان بود که در متمم بودجه این ســال به ۹ هزار و ۲۸۴ 

میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.

در سال ۱۴۰۰ انجام شد؛

تخریب ۱۰2 مورد تجاوز به حریم راه های 
استان سمنان 

ســمنان -رضاییان،خبرنگاریادگارامروز-معــاون راهــداری اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان ســمنان گفت: با ۱۰۲ مورد 
تجاوز به حریم راه های اســتان طی ســال گذشــته قلع و قمع و با 

متخلفان برخورد شد.
 محمــد رضا عرب احمدی از راه و حریم آن به عنوان ســرمایه های 
ارزشمند ملی یاد کرد و عنوان نمود: در سال گذشته به منظور بررسی 
در خواست عبور تأسیسات زیر بنایی از حریم قانونی راه ها بالغ بر ۱۲ 
جلســه کمیسیون ماده ۳ برگزار گردید و همچنین ۲۰ جلسه کمیته 
نظارت بر حفظ و بهره برداری از حریم تشــکیل شد که طی آن ۱۶۰ 
موضوع اعم از درخواســت های راه نظــارت بر حفظ و بهره برداری از 
حریم راه های دسترســی و اقدامات غیر مجاز حاشــیه راه ها مورد 
بررسی قرار گرفت و از این تعداد ۸ مورد بمنظور پیگیری های حقوقی 
به اداره مربوطه ارجاع شد. معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان سمنان نگهداری از راه و حفظ حریم آن را خط 
قرمز راهداری دانست و تصریح کرد: ضمن برگزاری جلسات سعی شد 

تعداد ۸۳ دسترسی منفرد در راههای استان  تجمیع گردد 

خبر خبر 

اولین اولویت مخابرات ،رضایتمندی 
مشترکین در کنار منافع استراتژیک 

است

مدیرمخابرات منطقه قزوین در دیدار از مرکز تلفن شــهید رجایی 
گفت: رضایتمندی مشتریان در کنار منافع استراتژیک سازمان جزو 
اولین اولویت های خدمت رسانی در مخابرات از گذشته تاکنون بوده 
است. به گزارش خبرنگار ما ؛ مدیرمخابرات منطقه قزوین در دیدار از 
مرکز تلفن شهید رجایی، ضمن تبریک فرارسیدن ماه مبارک رمضان 
و ســال نو به کارکنان و ضمن قدردانی از تلاش و اقدامات مؤثر آنها 
در ارائه خدمات مطلوب و با کیفیت به شــهروندان، سالی سرشار از 
موفقیت همراه با ســلامتی برای آنان و خانواده های محترمشان از 
خداوند متعال مســئلت کرد. مهندس نصرآبادی با اشاره به برنامه 
های ســالجاری مخابرات منطقه بیان داشت: تلاش های همکاران 
جهادگر این عرصه، در پایداری ارتباطات ستودنی است و همه باید 
دســت به دست هم دهیم تا زندگی مردم که امروزه بر بستر شبکه 
ارتباطی شکل گرفته دچار وقفه و مشکل نشود. وی در ادامه ی این 
بازدید ، در دیدار با همکاران اداره نگهداری و پشــتیبانی ارتباطات 
سیار منطقه قزوین ، مستقر در مرکز تلفن شهید رجایی، بیان نمود: 
حوزه ی همــراه ، جزء لاینفک و جدایی ناپذیــر مخابرات مناطق 
می باشــد و همکاران ما در این حوزه ، با ســختی های بسیاری در 
ارائه خدمات بهینه به مشترکین، مواجه گردیده و در این مواجهه ، 
مهمترین و راهبردی ترین شاخص که همانا تعصب نسبت به منافع 
ســازمان می باشد و سبب برون رفت از مشکلات ایجاد گردیده را ، 

سرلوحه ی امور خود دانسته اند.

بیش از 2 هزار مورد بازرسی در طرح 
ویژه نظارتی ماه رمضان

رئیس سازمان صمت قزوین گفت: در طرح ویژه نظارتی ماه مبارک 
رمضان، ۲هزار و ۱۰ مورد بازرسی صورت گرفت.

افضلی در جلســه ستاد تنظیم بازار گفت: در طرح ویژه نظارتی ماه 
مبارک رمضان، ۲هزار و ۱۰ مورد بازرســی صورت گرفت که از این 

تعداد ۲۸۴ مورد منجر به تشکیل پرونده تخلف صنفی شد.
در این مدت ۱۶۲ مورد گزارش تخلف از طرف مردم با سامانه ۱۲۴ 

اعلام شده بود.
افضلی با اشــاره به برگزاری نمایشگاه عرضه مواد مواد غذایی گفت: 
این نمایشگاه با شرکت ۴۸ واحد تولیدی و بازرگانی و همچنین ۱۰ 
غرفه تنظیم بازار در محل دائمی نمایشــگاه های بین المللی قزوین 

برپا شده بود.
در این نمایشــگاه اقلامی شامل برنج، شکر، گوشت قرمز، مرغ، تخم 

مرغ و شوینده با ۱۰ تا ۱۵ درصد کمتر از کف بازار عرضه شد.

فعالیت بیش از ۵۰ واحد عضو خوشه 
زیتون در قزوین 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین اعلام کرد: در حال 
حاضر ۱۷ واحد فرآوری و بیش از ۵۰ واحد کشــت و صنعت عضو خوشه 
زیتون استان هستند که در ســال »تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین« 
برنامه های متنوعی جهت توسعه خوشه زیتون استان اجرایی خواهد شد. 
رضا صفاری در جلسه شورای راهبری خوشه محصولات زیتون قزوین با 
بیان اینکه خوشه های صنعتی با هدف حمایت از کسب و کارهای کوچک 
و محلی راه اندازی می شوند اظهار کرد: خوشه فرآوری محصولات زیتون 
با هدف توســعه تولید و اشتغال مربوط به این محصول در استان و ایجاد 
انسجام بیشتر بین واحدهای تولیدی و فرآوری در سال گذشته تشکیل 
شــده است.  وی افزود: در تشکیل خوشه زیتون، برندسازی زیتون طارم 
سفلی، بازاریابی و صادرات محصولات وابسته به زیتون و ایجاد شبکه های 
کســب وکار ازجمله فعالیت های این حوزه اســت. رئیس هیئت مدیره 
شرکت شهرک های صنعتی اســتان با اشاره به اینکه در حال حاضر ۱۷ 
واحد فرآوری و بیش از ۵۰ واحد کشــت و صنعت عضو خوشــه زیتون 
استان هستند، تصریح کرد: در سال »تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین« 
حضور در نمایشــگاه های داخلی و خارجی، برگزاری دوره های آموزشی 
در حوزه های مختلف از کاشــت زیتون تا دوره هــای بازاریابی و فروش، 
پروژه های مطالعاتی در حوزه مگس زیتون، تصفیه پســاب، مطالعه بازار 
کشورهای خارجی، تعامل با ســازمان IOC ، برگزاری جشنواره زیتون، 
استانداردسازی محصولات تولیدی خوشــه و مطالعه ایجاد کنسرسیوم 
صادراتی زیتون طارم ســفلی از مهم ترین برنامه های این شرکت جهت 

توسعه خوشه زیتون خواهد بود.

طرح های پایلوت زراعت در ۶2 هزار هکتار 
از اراضی قزوین در حال اجرا است

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی قزوین گفت: طرح 
های پایلوت زراعت در حوزه کشت گندم و توسعه کشت در دیم زارها هم 
اکنون در سطح ۶۲هزار هکتار از اراضی کشاورزی استان در حال اجراست. 
مجید اسماعیلی  با اعلام این خبر افزود: این طرح ها شامل طرح افزایش 
عملکرد نظام های گندم بنیان است که در سطح ۳۰ هزار هکتار از مزارع 
زیر کشــت این محصول در اســتان قزوین در دست اجراست. وی اظهار 
داشــت: طرح پایلوت دیگر توسعه کشــت در دیم زارهاست که ۳۲ هزار 
هکتار از اراضی کشــاورزی استان قزوین را به خود اختصاص داده است. 
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی قزوین گفت: طرح 
افزایش عملکرد نظام های گندم بنیان با هدف رشد عملکرد ۲۵ درصدی 
مزارع گندم از طریق بهبود فرایندهای کاشت،داشــت و برداشت دنبال و 
پیگیری می شود. این مسوول افزود: طرح توسعه کشت در دیم زارها نیز 
از طریق اصلاح ارقام کشت شده و توسعه مکانیزاسیون، افزایش عملکرد و 

تولید محصولات دیم را هدف گذاری کرده است.

مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 
استان قزوین گفت: اجرای طرح هادی در 
۲۵۲ روســتای بالای ۲۰ خانوار استان به 
پایان رســیده و ۳۳۳ طرح نیز امسال در 

۲۸۰ روستا در دستور کار قرار دارد.
به گــزارش خبرنگارما، اصغــر گونجی به 
مناســبت سالگرد تاســیس بنیاد مسکن 
انقلاب اســلامی در نشست خبری اظهار 
داشت: استان قزوین دارای ۸۴۴ روستاست 
که ۶۹۱ روستای آن جمعیتی بیش از ۲۰ 
خانوار دارد و تاکنون نیز برای ۶۹۰ روستا 
این طرح تهیه شده که ۶۱ روستای آن نیز 
جمعیتی پایین تر از ۲۰ خانوار داشته اند.

وی، افــق طرح هادی در روســتاها را ۱۰ 
سال دانست و تصریح کرد: در حال حاضر 
زمان تهیه طرح هاذی ۵۳۱ روستا به پایان 
رســیده و برای تهیه آن به ۲۱۸ میلیارد 
ریال اعتبار نیاز است و در حال حاضر نیز 
تهیه و بازنگری طرح هادی ۱۸۱ روســتا 
با ۶۳ میلیارد ریال اعتبار در دســت اقدام 

قرار دارد.
گونجی با اشــاره به صدور اسناد مالکیت 

روســتایی،گفت: تاکنون ۵۹ هزار و ۹۰۰ 
فقره ســند شهری در شــهرهای کمتر از 
۲۵ هزار نفر اســتان و هفت هزار و ۴۵۱ 
فقره سند برای خانوارهای روستایی استان 
صادر شــده و برای امسال نیز یک هزار و 

۷۰۰ سند صادر خواهد شد.
مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 

اســتان قزوین در خصوص مقاوم سازی و 
ساخت مسکن روستایی نیز اظهار داشت: 
۵۴ درصد از واحدهای مســکونی استان 
قزوین بــه میزان ۵۴ هــزار و ۱۰۰ واحد 
تاکنون مقام سازی و نوسازی شده و مقاوم 
سازی چهار هزار واحد دیگر نیز امسال در 

دستور کار قرار دارد.

گونجی تصریح کرد: برای اجرای طرح ویژه 
بهســازی مسکن در شهرهای کمتر از ۲۵ 
هزار نفر برای ۳۵ هزار و ۴۰۰ واحد از سال 
۸۴ تاکنون ۶ هــزار و ۲۱۰ میلیارد ریال 
هزینه شــده و برای مسکن محرومان نیز 
۲ هزار واحد با استفاده از تسهیلات بانکی 
و ۳۰۰ میلیون ریال بلاعوض با ۹۰ درصد 
پیشــرفت فیزیکی در نظر گرفته شده که 
تاکنون یک هزار و ۵۰۰ متقاضی به بانک 

های عامل نیز معرفی شده اند.
وی خاطرنشان کرد: در بخش اجرای طرح 
اقدام و نهضت ملی مسکن نیز سهم استان 
هشت هزار و ۳۵۰ واحد است که ۲۷ هزار 
و ۳۶ متقاضی بــرای دریافت آن ثبت نام 

کرده بودند.
وی ادامه داد: در حــال حاضر نیز احداث 
۲ هــزار و ۸۴۱ واحد در منطقه شــهری 
مهــرگان به این نهاد ســپرده شــده که 
عملیات اجرایــی یک هزار و ۴۱ واحد آن 
با حدود ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی آغاز 
شــده و یک هزار و ۸۰۰ واحد نیز در حال 

انعقاد قرارداد با پیمانکار است.

مدیر کل بنیاد مسکن استان قزوین:

طرح هادی در 252 روستا به پایان رسیده است

ویژه استان قزوینبلدیه سرپرست و خبرنگار: مصطفی مرادیاستان برگزیده



	�956�� شماره�1401�30�فروردین�ماه�سه�شنبه www.yadegaremrooz.ir
yadegar_emrooz@yahoo.com 6

یک کارشــناس اقتصــادی با 
اشــاره به آثار و تبعات حذف 
اظهــار  تومانــی،   4200 ارز 
داشــت: در افزایش  نرخ تورم 
کالاهای اساسی پس از حذف 
ارز 4200 تومانی شکی نیست. 
علاوه بر نــرخ پایه تورم تحت 
 تاثیــر افزایش نرخ ارز، رشــد 
نقدینگی، رشــد نرخ دستمزد 
و ... حــذف ارز ترجیحی هم 
ایجاد  تــورم خواهد  به  منجر 
شــد و قیمت ها را بالا می برد.
وی بــا بیان اینکه واقعیت این 
است حذف ارز 4200 تومانی 
بر  قیمت بخشــی از کالاها اثر 
می گــذارد، افزود: بخشــی از 
اقــلام دارویی از ســال 98 تا 
بــه امروز چیزی حدود   5 برابر 
افزایش قیمت داشته اند یعنی 
تنها در سه سال با این میزان 
افزایش قیمت مواجه شدند و 
افزایش  قیمــت ارز اثر خود را 
بر روی انواع اقلام دارو گذاشته 

است. بنابر این اگر قیمت ارز در 
بخــش دارو به  نرخ ارز نیمایی 
هم برسد نباید انتظار داشت که 
شاهد افزایش جهشی قیمت ها 
در این حد باشیم. عزتی  افزود: 
با توجه به شــرایط این بازار،  
پــس از حــذف ارز ترجیحی 
میزان انــواع اقلام دارویی باید 
حداکثر تــا   30 درصد افزایش 
همچنین  باشد.  داشته  قیمت 
الزام این اســت کــه کیفیت 
تولیدات داخلی در بخش دارو 
باید  افزایش پیدا کند و عرضه 
داروی با کیفیت ساخت داخل 
بــالا رود. وی گفت: باید توجه 
داشته باشیم که در  این مدت 
برخی از داروسازان و شرکت ها 
و نهادهــای ســازنده دارو از 
کردند  اســتفاده  سوء  شرایط 
و با  افزایش قیمــت داروهای 
داخلی مشابه  داروی  خارجی، 
آن را گــران کردند و احتمالا 
همین شــرکت ها حــذف  ارز 

4200 تومانی را بهانه کنند و 
باز هم عامل گرانی دارو شوند 
بدون انکه واقعا ارز تاثیری در 
 تولیدات این شرکت ها گذاشته 
باشــد. وی با اشــاره بــه اثر 
حذف ارز 4200 بر روی مواد 
پروتئینی، گفــت:  بخش قابل 
تولیدات  نهاده های  از  توجهی 

دامی وارداتی است که با توجه 
ارز ترجیحی  بررسی ها، حذف 
از  نهاده های دامی ممکن است 
باعث افزایــش 100 درصدی 
محصــولات پروتئینی شــود 
این در حالی اســت که  در این 
ســال ها هم نرخ گوشت مرغ 
و گوشــت قرمز بسیار افزایش 

داشتند. وی گفت: طبق آنچه 
که مورد  بررســی قرار گرفته 
اثر حذف ارز 4200 تومانی بر 
روی تورم مــواد غذایی حدود 
70 درصــد خواهد بود  و قطعا 
نرخ تورم کالاهای اساســی به 
بالاتر از نرخ تــورم 40 تا 50 

درصد موجود می رسد.   

یکنمایندهمجلس:
می توان نقدینگی را مدیریت کرد

عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس شــورای 
اســلامی با بیان اینکه اصــلاح نظام بانکی،  حرکت به ســمت 
بانکداری مشــارکتی و اســلامی، ســوق دادن منابــع بانکی به 
سمت تولید و ارســال لایحه  قانون مشارکت عمومی خصوصی 
به مجلس می تواند راهی برای کنترل نقدینگی و تورم در کشور 
 باشــد، گفت: منشا نقدینگی در کشور بانک ها هستند و براساس 
آمار بانک مرکزی حداقل هشــتاد درصد  از 4500 هزار میلیارد 
تومان نقدینگی در کشــور جزو سپرده های بانکی است. محسن 
زنگنه ضمن  بیان اینکه پول نقد و اعتباری که در حســاب های 
جاری مردم وجود دارد، تنها درصد بســیار کمی از  نقدینگی را 
شامل می شــود، ادامه داد: اکثریت تولیدکنندگان و مردم عادی 
برای انجام سرمایه گذاری،  ســپرده های خود را در بانک ها قرار 
می دهند. ســپرده گذاری بدین معناست، در انتهای سال حداقل 
یک  سود 15 تا 20 درصد برای این سپرده ها پرداخت می شود و 
این سپرده ها بخشی از همان 80 درصد  چهار هزار و پانصد هزار 
میلیــارد تومان خواهد بود. وی تصریح کرد: براین اســاس نظام 
بانکی بدون  توجه به تولید ناخالص داخلی و ... به تولید نقدینگی 
در کشور دامن زده اند و در کنار این مسایل،  تسهیلات پرداختی 
کــه انحراف از تولید دارد را نیز می توان قرار داد. در صورت عدم 
اصلاح نظام  بانکی کشور، رشد نقدینگی در حد 30 تا 40 درصد 
طبیعی خواهد بود. زنگنه تاکید کرد: تنها  موضوعی که می تواند 
مانع رشــد نقدینگی در کشور شود، اصلاح نظام بانکی است، در 
حالی پرداخت  سود ثابت بر بانک ها آن هم بانک هایی که بسیاری 
از آنها تراز منفی دارند، تحمیل می شــود که این  پرداخت سود 
ثابــت تبدیل به بدهی بانک ها به بانک مرکزی خواهد شــد که 
یکی از پایه های نقدینگی  بدهی بانکی به بانک مرکزی اســت. 
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس بیان کرد: راه 
 حل رفع مشکل نقدینگی هدایت نقدینگی به سمت تولید است. 
مجلس می تواند با وضع تکالیف  مشخص برای بانک ها این اقدام 
را انجــام دهد. نماینده مردم تربــت حیدریه، مه ولات و زاوه در 
 مجلس شــورای اســلامی اظهار کرد: ما باید به سمت بانکداری 
اسلامی واقعی یعنی بانکداری براساس  مشارکت بازگردیم. نظام 
بانکداری کنونی در دهه 60 و به موجب ضرورت تدوین شــده و 
باید بار  دیگر براساس قانون اساسی و قوانین اسلامی اصلاح شود. 

دبیرانجمنزغالسنگایران:
معادن تا چند سال دیگر 

از ماشین آلات روز دنیا دور می شوند

دبیر انجمن زغال سنگ ایران در خصوص راهکار هایی برای رشد و 
توسعه زغال سنگ در سال   ۱۴۰۱، گفت: سرمایه گذاری در حوزه 
زغال سنگ سرمایه گذاری سالانه نیســت و اگر هم اکنون اقدام 
 به ســرمایه گذاری در این بخش کنیم چهار سال دیگر به نتیجه 
می رسیم، زیرا کار بزرگی است و نیاز  به تجهیز معدن دارد. سعید 
صمدی افزود: تجهیز معدن به ۶ ماه الی یک ســال زمان احتیاج 
دارد  بنابراین برای سرمایه گذاری در بخش ذعال سنگ به چهار 
سال زمان نیاز داریم. دبیر انجمن  زغال سنگ ایران در ادامه بیان 
کرد: معادن چند سال دیگر از ماشین آلات روز دنیا دور می شوند 
 بنابراین فرسودگی ماشین آلات معدنی باعث می شود خط تولید 
در بازه هــای زمانی کم متوقف شــده و  هزینه تعمیر و نگهداری 
نیز افزایش پیدا کند همچنین راندمان تولید نیز کاسته می شود. 
صمدی در  ادامه خاطر نشان کرد: به طور کلی بحث ماشین آلات 
معدنی مشکل عام در حوزه معدن است. وی در  ادامه گفت: توجه 
به مسائل مختلفی از جمله سرمایه گذاری، ماشین آلات معدنی، 
قیمت گذاری و ...  باعث می شــود تولید زغال سنگ پس از چهار 
سال دو برابر شود، زیرا از نظر ذخایر طبیعی ظرفیت  کافی برای 
رشــد و توســعه را داریم، بنابراین از نظر ظرفیت ذخایر طبیعی 
مشــکلی وجود ندارد. دبیر  انجمن زغال سنگ ایران در خصوص 
صادرات زغال سنگ عنوان کرد: بیشتر تولید زغال سنگ  مصرف 
داخلی اســت، زیرا مصرف حــدود ۳.۲ میلیون تن و تولید ۸۰۰ 
هزار تن اســت؛ بنابراین تولید  کم اســت و اجازه صادرات زغال 
ســنگ را نمی دهد و فقط برخــی از مارک ها که مصرف داخلی 
ندارند  را صادر می کنند، زیرا تراز بازرگانی زغال سنگ در کشور 
منفی اســت و ســالانه حدود یک میلیون  و ۷۰۰ هزار تن زغال 
سنگ با قیمتی حدود ۵۰۰ میلیون دلار وارد کشور می شود. دبیر 
انجمن  زغال ســنگ ایران در ادامه اظهــار کرد: اولویت در بخش 
زغال سنگ سرمایه گذاری برای جانشینی  واردات است باید ابتدا 

سرمایه گذاری کرده تا هزینه واردات بالایی را پرداخت نکنیم. 

عضوناظرمجلسدرشورایعالیبورس:
دامنه نوسان باید حذف شود

عضو شــورای عالی بورس درباره 
تصمیم ســازمان بورس و اوراق 
بهادار برای افزایش یک درصدی 
داشــت:  اظهار  نوســان،   دامنه 
معتقد هستم به طور کلی دامنه 
نوســان باید ماننــد بورس های 
جهانی حذف  شــود تا بــازار به 
سمت تعادل پیش برود و دیگر در عرضه و تقاضا شاهد نوسانات 
شدید نباشیم.  محسن علیزاده ادامه داد: اگر در دو سال گذشته 
با توجه به ریزش های شــدید بازار سرمایه اقدام به  حذف دامنه 
نوســان می کردیم تاکنون موفق شــده بودیم بازار را برگردانیم، 
اما اگر این موضوع موکول  به فراهم شــدن تمامی شرایط شود، 
هیچ گاه به نتیجه نمی رســد. عضو ناظر مجلس در شورای عالی 
 بورس در ادامه اظهار کرد: ســازمان بورس باید دامنه نوســان را 
حذف کند و حتماً شورای عالی بورس  هم از این تصمیم حمایت 
خواهد کرد. علیزاده  در ادامه با بیان اینکه این تصمیم ســازمان 
بورس از  اختیارات قانونی هیئت مدیره این سازمان است، تاکید 
کرد: ما با افزایش دامنه نوســان مخالف نیستیم؛  به نظر می رسد 
پس از تصمیــم وزارت صمت مبنی بر وضع عوارض صادراتی بر 
محصولات  معدنی که باعث ریزش شــدید بازار سرمایه شد، این 
تصمیم می تواند تا حدودی به وضعیت صف  فروش التیام بخشد 

و مانند مسکن عمل کند. 

دهن کجی بازار به دستور معاون وزیر صمت 
برای کاهش قیمت ها

بر اســاس اعلام تابش رئیس ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
»هرگونه افزایش  قیمت خودسرانه غیرمنطقی است و از تولیدکنندگان انتظار می رود 
که مطابق مقررات تعیین شده  اقدام کنند. افزایش قیمت کالاهایی که مشمول قیمت 
پیشــینی هستند، بدون مصوبه ستاد تنظیم بازار  غیر قانونی است و اگر بدون مصوبه 
تنظیم بازار و بررســی کارشناسی اسناد، نســبت به افزایش قیمت  این کالاها اقدام 
شــده باشــد باید آن را اصلاح و به قیمت های سال 1400 برگردانند«.وی کالاهایی 
که  مشــمول قیمت پیشینی هستند را لبنیات پر مصرف، شیرخام، حبوبات، گوشت 
مرغ، گوشت قرمز،  تخم مرغ، قند و شکر، کودهای شیمیایی پایه، روغن خام و تصفیه 
شــده خوراکی، دانه های روغنی،  نهاده هــای دام و طیور، گندم، آرد، نان، برنج، رب 
گوجه فرنگی، کنســرو تن ماهــی، دارو و مکمل  های دام و طیــور، ماکارانی، دارو و 
تجهیزات پزشــکی، انواع خودرو، انواع شــوینده، یخچال، یخچــال  فریزر، تلویزیون، 
ماشــین لباسشــویی، کاغذ مطبوعات، چاپ و تحریر، روغن موتور، لاستیک  خودرو، 
انواع پوشک و دستمال کاغذی، خدمات پزشکی، درمانی، تشخیصی و آزمایشگاهی، 
حمل و  نقل بار و مســافردرون و برون شهری و عوارض جاده ای و بندری، اعلام کرد 
و هشــدار داد که هیچ  بهانه ای در افزایش قیمت این کالا پذیرفته شــده نیست.در 
حال حاضر برخلاف گفته های معاون وزیر  صنعت در برگرداندن قیمت ها به 1400،  
همچنان بازار با رشــد قیمت ها در انواع کالاها روبه رو  است به نحوی که مشاهدات 

نشان می دهد رب گوجه فرنگی و کنسرو ماهی تن 10 تا 15 درصد رشد  قیمت داشته 
و چای 500 گرمی از 125 هزار تومان به 145 هزار تومان رسیده است.علاوه بر این 
 هر کیلو قند در عمده فروشی ها از 21 هزار و 500 تومان به قیمت 26 هزار و 500 
تومان در  عمده فروشــی ها رسیده اســت.  البته هر کیلو قند در نهایت با قیمت 32 
تا 33 هزار و 500 تومان  بدســت مصرف کنندگان می رسد.از میان کالاهای اساسی 
موجود در بازار فقط قیمت تخم مرغ در  فروردین ماه سال جاری شاهد کاهش قیمت 
بوده است بر همین اساس هر کارتن تخم مرغ از 320  هزار تومان به 220هزار تومان 
در عمده فروشی ها رسیده است. علاوه بر این در بعضی از کالاها  مانند بیسکویت نیز 
هر بسته ساقه طلایی از 7500 تومان به 10000 تومان رسیده است. هر کارتن  پفک 

هم از 80 هزار تومان به 130 هزار تومان رسیده است. 

راهکارهایــی با محوریــت مداخلات 
مثل  زمینه هایــی  در  سیاســت گذار 
نرخ گذاری مســکن، صدور  بخشنامه، 
دســتورالعمل، ابلاغیــه، توصیــه به 
نخریدن، ممانعت از تعیین قیمت در 
سایت های فروش،  بگیر و ببند و دیگر 
راهکارهایــی از این قبیــل به منظور 
هاست  مســکن، ســال  بازار  کنترل 
مورد  مناقشه مسئولان و کارشناسان 
دستوری  برنامه های  از  اســت.برخی 
برای بازار مسکن طی سال های  اخیر 
اجرا شــده و پس از ناکامی، رها شده 
اســت.اخیرا نیز یکــی از نمایندگان 
مجلس که معتقد اســت  بازار مسکن 
کاملا به حال خود رها شــده و هیچ 
مسئولی ندارد، از قیمت گذاری اجاره 
حمایت کرده  اســت.  اقبال شاکری، 
گفته اســت: چرا از اینکه به موضوع 
اجــاره بهــای مســکن ورود کرده و 
قیمت  تعیین کنیم نگران هســتیم؟ 
یک کارشــناس حوزه مسکن درباره 
تعیین قیمــت در بخــش  فروش و 
اجاره  مسکن، گفت: هرگونه مداخلات 
تعیین نرخ در حوزه مسکن جایگاهی 
ندارد و اگر اوضــاع را بدتر  نکند بهتر 
افزود:  پورحاجت  کرد.فرشید  نخواهد 
شــأن دولت، نظارت و تســهیل گری 
اســت. از ســال   ۱۳۸۷ یعنــی ۱۴ 
ســال پیش قانون ســاماندهی تولید 
و عرضه مســکن به تصویب رسیده و 
می بایســت طی  این ۱۴ سال سازمان 
اجاره داری در کشور راه اندازی می شد 
اما متاســفانه هنوز شــکل اجرایی به 

خــودت  نگرفته اســت. فقــط وقتی 
شــرایط بازار اجاره در کشــور به مرز 
بحران می رسد صداهایی از وزارت  راه 
و شهرسازی شنیده  می شود مبنی بر 
اجاره داری  سازمان  می خواهیم  اینکه 
تشــکیل دهیــم. اما چــه  زمانی این 
ســازمان راه می افتد مشخص نیست.
تعادل بخشی   وی، مهم ترین عامل در 
به بازار مســکن را  افزایش ســاخت و 
ساز دانســت و گفت: تسهیل شرایط 
کســب و کار برای بخش خصوصی به 
منظور  تولید مسکن وجود ندارد و هر 
ساله شرایط نسبت به سال قبل، بدتر 
می شود. فرار سرمایه ها در حوزه  تولید 
مسکن در حال انجام است. مداخلاتی 
هم که گاها دولــت و مجلس صورت 
می کند.به  را  بدتر  شــرایط  می دهند 
گفته پورحاجت، امســال نرخ عوارض 
مالیات های  و  دســتمزد  ساختمانی، 
ســنگینی که  وضــع شــده بالاتر از 
نهاده های  قیمــت  اســت.  تورم  نرخ 
ساختمانی هم که دائما روند صعودی 
دارد و  ســیمان به پاکتــی ۴۶ هزار 
بالغ بر  تومان رسیده است.وی افزود: 
۳۶  درصد خانوارها در کشور  مستاجر 
هستند.بازار اجاره تابعی از مولفه های 
اقتصادی اســت. بنابراین نمی شــود 
هزینه تولید مسکن  را ۵۰ درصد بالا 
ببریم، اجاره بها را ۵۰ درصد افزایش 
دهیم، تورم نهاده های ســاختمانی را 
رها کنیم  و انتظار داشــته باشــیم با 
بخشنامه قیمت ها در بخش فروش و 

اجاره کنترل شود. 

 »ســفته بده و اخــراج شــو!«؛ چنانچه 
کارفرمایــان در کانال های بــازار کار این 
جمله را با برجســته تر کردن   »فونت« در 
راس بنویسند، شاید به تهدید نیروی کار 
متهم شــوند؛ اما در مورد اختلافی که در 
پایــان کار و  در هنگام تسویه حســاب با 
کارگران مواجه می شوند، صادق می نماید! 
به هر حــال، این روزها کــه کارگران  با 
مشــکلِ گرو گذاشتن ســفته های خود 
ناچار به پذیرش شــرایط کار و شــروط 
نوشــته و نانوشــته ی کار  می شوند، باید 
بدانند که ممکن اســت کــه در انتهای 
کار هم نتوانند به ســفته های خود دست 
بدون  برگرداندن سفته هایشــان  و  یابند 
اخراج شــوند. آن زمان باید در اداره کار 
رفــت و آمد کنند تا مالــی که به امانت 
 گذاشــته اند را با »شــکایت کشی« پس 
بگیرند.در این میان دستگاه های نظارتی 
و وزارت کار، نتوانســتند  دخالت موثری 
را بر روی دریافت ســفته به عنوان شرط 
انعقــاد قرارداد، اعمال کننــد؛ در نتیجه 
سفته در  صدر مشــکلات روابط کار قرار 
گرفته است. دریافتِ ســفته از کارگر به 
ویژه در بنگاه های صنعتی و  خدماتی رایج 
است؛ گرچه شنیده می شود که کارگران 
از ســر ناچــاری پای ســفته امضا جعل 
می کنند که البته  عملی غیرقانونی است 
و بــرای آن ها عواقــب دارد. با این حال، 
ســفته خواهی و تحمیل شــرط سفته به 
 کارگر، نتیجه نبود نظارت های هوشمند و 
متمرکز بر روی بازار کار و شروطی است 
که کارفرمایان به  ازای  عدم تعادل عرضه 
و تقاضا در بــازار کار به کارگران تحمیل 
می کنند و کارگر هم به دلیل عواقب آن 
 برای آینده شغلی اش به جعل امضا روی 
می آورد. به هر شکل، سفته  نقطه ای است 
که در آن روابط  کارگر و کارفرما مستعدِ 
بروز اختلاف می شــود؛ بدون اینکه واقعا 
از ناحیــه کارگر، تهدیدی برای کارفرما  و 
اموال کارگاهش وجود داشــته باشد. به 
همین دلیل، کارگران نمی توانند نســبت 
به دریافت ســفته از خود  نگران نباشند؛ 
بویژه اینکه ســفته شــرط عقد قرارداد 
می شود و بدون رو کردن آن هیچ کاری 

پیش نمی رود.  

تهدید آزادی اراده در حقوق کار    

این در حالیســت که بنیان حقوق کار بر 
آزادی اراده بــر عقد قرارداد کار اســتوار 
شــده و طرفین قرارداد حــق  ندارند در 
چارچوبــی خــارج از الگــوی ثابت عقد 
قرارداد عمل کنند؛ گرچه برخی دیدگاه ها 
آزادی اراده را  به ســبب نامتعادل بودن 
عرضه و تقاضا یا تاکید بر آزادی هرگونه 
توافق در خارج از چارچوب های  مرســوم 
دیدگاه ها،  همیــن  نمی پذیرند.  حقوقی، 
حقوق کار را عامــل تعادل زدایی از بازار 
کار و کاهــش عرضــه  می داننــد که در 
نهایــت به کاهش رشــد اقتصادی منجر 
این  می شــود. به همین دلیل، صاحبان 

دیدگاه ها،  توصیه می کنند که حقوق کار 
باید عاملیت زدایی شود تا ساز و کارهای 
حقوقی موســع تعریف نشوند و  صرفا به 
عنــوان تســهیل کننده ی روابط کارگر و 
کارفرما واقع شوند.با این حال واقع شدن 
اراده  طرفین و  عمود بودن آزادی آنها بر 
روابط کار فرض شده است و این، اساس 
تنظیــم روابط قرار گرفته و نه  حالت های 
دیگر که بــر تمرکززدایی و آزاد شــدن 
از قیدهای حقوقــی تاکید دارند.  روابط 
این چارچــوب،  مبادله  عرضه و تقاضا در 
بازار کار به ازای وثیقــه گذاریِ هرگونه 
اســناد تجاری )چک، سفته، برات  و…( 
را فاقد اعمال آزادی طرف تقاضا می داند؛ 
در حالی کــه حقوقِ مالکیــت و آزادی 
تجارت این احســاس  را به وجود می آورد 
که مالک به عنوان طرف عرضه می تواند، 
بهایی را از بابت واگذاری کار به هر  کس 
که متقاضی آن اســت، طلب کند؛ حتی 

اگر سند ضمانی باشد.  

تحمیل شرط خارج از قانون    

با این حال در فتــوای امام خمینی )ره( 
که زمینــه تصویب قانــون کار را فراهم 
کرد، اینگونه ذکر شــده که  چون دولت 
اســلامی خدمات کارخانه هــا مانند آب، 
بــرق و گاز… را تامین می کند، می تواند 
شــروط خود را  هم تعیین کند. با توجه 
به اینکــه در مــاده ۱۰ قانــون کار که 
شــروط قرارداد کار را تصریح داشــته، 
نامی از  دریافت ضمانت حسن انجام کار 
برده نشــده و حتی نامی از ســفته دیده 
نمی شــود، بنابراین ســفته جایگاهی در 
 قانون ندارد اما برخی با اســتناد به قانون 
تجــارت، اینگونــه عنــوان می کنند که 
دریافت ضمانت حســن انجام  کار ایرادی 
نــدارد و چون در قانــون کار نامی از آن 
برده نشده اســت، پس می توان آن را از 
کارگر طلب  کرد.باید به این موضوع اشاره 
داشت که در زمان تصویب قانون کار در 
سال ۶۹ دریافت اسناد تجاری  به عنوان 
ضمانت حســن انجام کار، مرسوم نبود، 
بنابرایــن قانونگــذار ضرورتی برای وضع 
منع دریافــت  آن ها احســاس نمی کرد؛ 
ضمن اینکه دریافت ســفته و مانند آن، 
در قلمروی حقوق عمومی که حقوق کار 
هم  جزئی از آن است، جایی ندارد و تنها 
از ناحیه داشتن تفسیری مغشوش از باز 

بــودن قلمروی حقوق  عمومــی به روی 
حقوق خصوصی می توان آن را به عنوان 
یک حق برای صاحبان کارگاه ها تجســم 
کرد. با  این حال دفاع از حقوق نیروی کار 
و نظارت دولت بر آن، اینقدر فروکاســته 
شده که اســناد تجاری به  عنوان ضمانت 
حسن انجام کار به شکل های گوناگون از 

کارگر دریافت می شود.  

دردسر حقوقی سفته سفید امضا     

برای نمونه، محســن باقری، کارشــناس 
حقــوق کار به دریافت ســفته به صورت 
محضری اشــاره می کند:   »مدتی اســت 
که رسم شده، ســفته را در محضر و در 
حضور شــاهد از کارگر دریافت می کنند، 
چون  کارفرما می خواهد محکم کاری کند 
و امضای جعلی پای سفته قرار نگیرد، به 
خود حق می دهد که سفته را  که از اساس 
در قانــون کار جایی ندارد، دریافت کند؛ 
حتی شاهد رایج شدن دریافت سفته های 
ســفید امضا  از کارگران هستیم که بعد 
از قراردادهای ســفید امضا به مهم ترین 
چالش هــای امروز پیــش روی کارگران 
 تبدیل شــده اند. این در حالی اســت که 
ســفته ی ســفید امضا یکی از مهم ترین 
دلایل ارتکاب »خیانت در  امانت« است«.
وی افزود: »ســفته  ســفید امضا موجب 
ایجاد حق، برای کســی که آن را به ازای 
تبادل  چیزی دریافت می کند، می شــود. 
چنانچه، به ازای امضای زدن آن، رســید 
دریافــت نشــود، می تواند  دردســرهای 
زیــادی را برای کارگر ایجــاد کند؛ البته 
در صورت سوءاســتفاده ی کارفرما از آن، 
کارگر  می تواند خیانت در امانت را اثبات 
کند اما کار راحتــی در پیش روی خود 
ندارد؛ بویژه اینکه شــاهدی  نداشته باشد 
یا رســیدی را از کارفرما دریافت نکرده 
باشــد. به هر صورت، سفته جایگاهی در 
قانون کار  ندارد و کارفرمایان نباید آن را 
طلب کنند امــا چون این تصور به وجود 
آمده که کارفرما با سپردنِ  مسئولیت کار 
با مواد اولیه و وسایل کارخانه، نگهداری 
از انبار و نگهبانی، جابجایی اجناس و… 
ســرمایه  خود را در خطر قرار داده، پس 
می تواند از بابت آنها ضمانت های لازم را 
دریافت کند«.باقری با بیان  اینکه شرایط 
اقتصادی کشــور و گران شــدن اجناس 
نباید به مسئله ای پیچیده در رابطه  کارگر 

و کارفرما  تبدیل شــوند، گفت: »آنچه در 
رابطه  کارگر و کارفرما باید احراز شــود، 
تعهدات طرفین بــه رعایت مفادِ  قرارداد 
است. شــروط انعقاد قرار داد هم روشن 
اســت. بر این اســاس باید حقوق و مزد 
مبنا، ساعات کار،  تعطیلات و مرخصی ها، 
محل انجــام کار، تاریخ انعقــاد قرارداد، 
مدت قرارداد )چنانچــه قرارداد مدت دار 
 باشــد(، شــرایط و نحوه ی فسخ قرارداد 
و مــوارد عــرف و عادت شــغل یا محل 
در قــرارداد درج شــود؛ بگذریم  از اینکه 
قراردادهای غیرشفاف، مخدوش و سفید 
امضا رایج شــده اند و کارفرمایان شروط 
قانــون را نقــض  می کننــد«.وی افزود: 
»کارفرمایانی که قانون را اجرا نمی کنند، 
از کارگران انتظار دارند که به آنها سفته  
 رسمی و ســفید امضا هم بدهند! این در 
حالیست که بسیاری از کارگران اراده ای 
بــرای آنچه بــه آنها تحمیل  می شــود، 
ندارند؛ حــالا چه قرارداد ســفید امضا، 
چه سفته  ســفید امضا و چه هر امضای 
دیگری. اساسا  شرایط اقتصادی بیشتر از 
اینکه کارفرما را آسیب پذیر کند، کارگر را 
آسیب پذیر کرده و در شرف  آسیب هایی 
مانند خیانت در امانت قرار داده است. در 
واقع، کارگر هم عامل راه اندازی کار است 
و هم  قربانی آن؛ یعنی چون پذیرفته که 
نیرویــش را به قیمتــی پایین تر از تورم 
سطح جامعه بفروشــد، پس باید  شرایط 
کار را هم بپذیــرد؛ حتی غیرقانونی و به 
قیمت قربانی شــدن بــا جرایمی مانند 

خیانت در امانت«.  

نظارت ضعیف در حوزه روابط کار    

تبدیل شــدن خیانت بــه امانت به یک 
چالش حقوقی برای محاکم، می طلبد که 
علــل انجام آن را محــدود کرد.  با وجود 
اینکه بر بســتر امضای الکترونیک، خطر 
جعل اسناد تجاری و سوءاستفاده از آن ها 
کمتر شــده  است اما همچنان نیروی کار 
به دلیل پایین بــودن توان چانه زنی اش، 
متحمــل فرمایش هــای غیرحقوقــی و 
 غیرعرفی می شــود که سوءاســتفاده از 
اســناد تجاری هم یک شِــق آن است. 
به نظر می رســد که وظیفه ی  دســتگاه 
حاکمیتی اســت که از تحمیلِ شــروط 
دردسرســاز به طرف ضعیــف جلوگیری 
کنــد؛ در حالی که حداقــل  در حوزه ی 
روابــط کار، حضــور و نظارت دســتگاه 
حاکمیتی ضعیف اســت.در همین حال، 
زمانی کــه از  کارگر ســفته ی محضری 
گرفتــه و آن را ثبت و ضبــط می کنند، 
شاهد عدم دخالت دستگاه ها و بی تفاوت 
 ماندن آن ها هستیم. این در حالیست که 
دستگاهی مانند وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی از طریق  معاونت روابط کار خود 
مسئول نظارت بر آسیب هایی است که از 
ناحیه مسائل خارج از قانون کار و  مقررات 

و آیین نامه ها به وجود می آید. 

عضواتاقبازرگانیتهران:
چیزی به نام درآمد نفتی نداریم

هر چند هنــوز نتیجه مذاکرات هســته ای در وین 
مشخص نیســت، اما امیدهایی به نتیجه مثبت این 
 گفت وگوهــا وجود دارد و در این صــورت در کنار 
امکان پذیر شدن دسترســی به منابع نفتی جدید، 
پول های  بلوکه شــده ایران در کشــورهای مختلف 
نیــز بار دیگر به کشــور باز خواهند گشــت.پس از 
نهایی شدن  بازگشــت پول های ایران از انگلستان، 
در روزهای گذشــته خبرهای دیگــری از احتمال 
آزادســازی دیگر  منابع درآمدی ایــران نیز مطرح 
شده، هر چند آمریکا این خبر را رد کرده اما به نظر 
می رسد مذاکرات در  این زمینه همچنان ادامه دارد. 
اگر دسترســی به این منابع به فــروش دوباره نفت 
متصل شــود، قطعا دولت  منابع تازه ای برای مصرف 
در اختیار خواهد داشت و از حالا این سوال و نگرانی 
به وجود آمده که این  پول ها بناســت در کجا هزینه 
شــود و چطور می توان از مشکلاتی که در گذشته 
پول نفــت برای اقتصاد  ایران به وجــود آورده بود، 
فرار کرد؟.حسن فروزان فرد، عضو هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهــران از  اهمیت مدیریت این منابع 
می گوید و معتقد است: این نگاه که اساسا پول های 
حاصــل از فروش نفت یک  درآمد اقتصادی اســت، 
اشتباه بوده و همین موضوع در طول تمام دهه های 
گذشــته برای ایران مشــکل آفرین  شده است.وی 
در پاســخ به اینکه آیا می تــوان برای محل مصرف 
این منابع جدیــد اولویتی در نظر گرفت؟  گفت: در 
ابتــدای امر ما باید به عملکــرد دولت های مختلف 
در دهه های گذشــته نگاه کنیم و اشــکالات بزرگ 
 موجــود در نوع نگاه به پــول حاصل از فروش نفت 
را ارزیابی کنیم و ســپس به برنامه ها و اولویت های 
 امروز بپردازیم. اشکال کار اقتصاد ما از جایی شروع 
می شود که اساسا فروش نفت را جزئی از  درآمدهای 
کشور به حساب می آوریم. در حالی که فروش ثروت 
ملی و مصرف آن در بودجه جاری و  ســایر بخش ها 
نه تنها درآمد نیست که در واقع مصرف داشته های 
یک ملت است، موضوعی که در ابتدا  در ظرفیت های 
شــرکت ملی نفت دیده شــده بود اما آنچه که در 
عمل رخ داد کاملا با این رویکرد تفاوت  داشــت.وی 
افــزود:  نمی توان به پول حاصــل از فروش نفت به 
چشــم یک درآمد نگاه کرد. آیا این منطقی  اســت 
کــه به یک ثروت ملی، به چشــم درآمد نگاه کنیم 
و برای مدتی طولانی از آن در امور جاری اســتفاده 
 کنیم؟ برای تغییر در شــرایط، ابتدا باید نگاه کلان 
به موضوع نفت تغییر کند. وی افزود: آنچه در رابطه 
با  پول های نفتی در اقتصاد ایران به وجود آمده یک 
بیماری مزمن است که باید آن را درمان کرد. قطعا 
 بــرای رهایی از این بیماری باید تلاش کرد و با یک 
برنامه ریزی دقیق شرایط را تغییر داد. این نگاه  غلط 
باعث شده که منابع بلوکه شده ایران در کشورهای 
خارجی تا حدی پیش خور شــود. یعنی چون دولت 
 در گذشته این نگاه را داشته که پول ها برای هزینه 
کردن در اختیارش قرار خواهد گرفت، ارز حاصل از 
 ایــن فروش را به بانک مرکزی از پیش وعده داده و 
ریال گرفته و آن را مصرف کرده است. به این  ترتیب 
اگر پول هایی تازه آزاد شــوند، قطعا بخشــی از آنها 
باید در اختیار بانک مرکزی قرار بگیرد تا  بدهی های 
گذشته تسویه شــوند. مابقی باید از سوی دولت با 
برنامه ریزی های جدید مصرف شوند که  امیدواریم 

تغییر در نگاه در همین حوزه خود را نشان دهد. 

چگونه»سفته«نیرویکارراتهدیدمیکند

سفته بده و اخراج شو
خبرخبر

پاسخکارشناسحوزهمسکن؛

آیابانرخگذاری،اجارهبهاپایینمیآید

پسازحذفارزترجیحی؛

نرخ محصولات پروتئینی ۱۰۰ درصد افزایش می یابد

گوناگون
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سقوط تولید پالایشگاهی چین به 
پایین ترین رکورد ۵  ماهه

درپــی افزایش قیمــت نفت، کاهش حاشــیه ســود پالایش و 
 قرنطینه های کرونایی، چین در مارس نســبت به مدت  مشــابه 
سال گذشــته دو درصد نفت کمتری پالایش کرد و  تولیدش به 
پایین ترین میــزان از اکتبر نزول کرد . دیتای اداره ملی آمار چین 
نشــان داد حجم پالایش نفت،  ماه میلادی گذشــته به ۵۸.۵۹ 
میلیون تن معادل ۱۳.۸  میلیون بشــکه در روز رســید. در حالی 
که میزان تولید  این کشــور در مارس سال ۲۰۲۱ حدود ۱۴.۰۸ 
میلیون  بشــکه در روز و در فاصله ژانویه تا فوریه امسال   ۱۳.۹۸ 
میلیون بشکه در روز بود . قیمت جهانی نفت در پی حمله نظامی 
روســیه به  اوکراین و نگرانی ها نســبت به کمبــود عرضه، اوایل 
 مــارس به حدود ۱۴۰ دلار در هر بشــکه صعود کــرده  بود. این 
افزایش قیمت، حاشــیه پالایش را ضعیف کرد . تولید چین در سه 
ماهه نخست سال میلادی جاری در  مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته ۱.۵ درصد کاهش  یافت و به  ۱۷۱.۴۴ میلیون تن معادل 
۱۳.۹۱ میلیون  بشکه در روز رسید . تحلیلگران می گویند حاشیه 
ســود پالایشگاههای چینی از   ۲۰۰۰ یوان )۳۱۴ دلار( در هر تن 
در فوریه، به  نزدیک صفر در مارس رســید . آمار شــرکت مشاوره 
"سوبلایم" نشان داد پالایشگاه های  خصوصی چین در پایان مارس، 
با ۵۲.۱۵ درصد  ظرفیت فعالیت کردند در حالی که ابتدای همین 
ماه با  ظرفیت ۶۰.۹۳ کار می کردند. نرخ فعالیت در  پالایشگاه های 
دولتی هم کاهش داشت و حدود ۴۶۰  هزار بشکه در روز ظرفیت 
برای کارهای تعمیراتی از  خط تولید خارج شد. تولید کمتر نفت 
در پی اعمال  قرنطینه های گســترده در شهرهای چین از جمله 
 شانگهای برای جلوگیری از شیوع موج جدید ویروس  کرونا، روی 
داد . با کاهش مصرف ســوخت تحت تاثیر قرنطینه های  کرونایی، 
پالایشگاه های چینی تولیدشان را در آوریل هم  پایین تر خواهند 
برد و این کاهش معادل شــش درصد از  میانگین تولید در سال 
۲۰۲۱ خواهد بود . در این بین، آمار رســمی نشان داد تولید نفت 
خام چین  در مارس بر مبنای ســالانه ۳.۹ درصد رشد کرد و به 
  ۱۷.۷۱ میلیون تن رســید که چشمگیرترین رشد از سال   ۲۰۱۶ 
بود. تولید در ســه ماهه نخســت در مقایسه با مدت  مشابه سال 
میلادی گذشته ۴.۴ درصد رشــد کرد . بر اساس گزارش رویترز، 
تولید گاز طبیعی در مارس  بر مبنای سالانه ۶.۳ درصد رشد کرد 
و به رکورد   ۱۹.۷ میلیارد متر مکعب رسید. میزان تولید از ابتدای 

 سال میلادی جاری تاکنون ۶.۶ درصد افزایش داشته  است. 

تشکیل قرارگاه
 برای عبور از پیک بار شبکه برق  

شرکت مدیریت شبکه برق ایران قرارگاه عملیاتی گذر  از پیک بار تابستان 
۱۴۰۱ را به فرماندهی »علی اکبر  محرابیان« وزیر نیرو تشکیل داد . 

قرارگاه عملیاتی گذراز پیک بار تابستان برای مدیریت  تولید و مصرف برق 
در تابستان سال ۱۴۰۱ تشکیل  شده است . 

این مرکز با نرم افزارها و امکانات به روز تجهیز شده  تا با در اختیار داشتن 
اطلاعات کامل پایش شــبکه  سراســری برق، به مدیریت همزمان تولید و 

مصرف در  سال ۱۴۰۱ بپردازد . 
ایــن قرارگاه متشــکل از مدیران و کارشناســان متخصص  در بخش های 
مختلف صنعت برق است که در شاخه  های مختلف با تبادل دانش و تجربه 

در گذر موفق از  دوران اوج بار در سال ۱۴۰۱ همکاری خواهند داشت . 
در جلســه آغاز به کار این قرارگاه، وزیر نیرو، معــاون  وزیر در امور برق و 
انرژی، مدیرعامل شــرکت  توانیر، مدیر عامل شــرکت مدیریت شبکه برق 

ایران و  دیگر مدیران صنعت برق کشور حضور یافتند . 
پیش از این محرابیان درباره آمادگی وزارت نیرو برای  تابستان، خاطرنشان 
کرد: احداث ۶ هزار مگاوات  نیروگاه تا پیش از تابســتان امسال پیش بینی 
شده اســت.  البته اگر نیروگاهی به موقع وارد مدار نشد، نیروگاه  جایگزین 

در نظر گرفته شده و از این بابت نگرانی  نداریم . 
وزیر نیرو گفت: با برنامه ریزی های دقیقی که برای  مدیریت مصرف شده و 
استفاده از ظرفیت هایی که  امکان کاهش مصرف را در بخش خانگی به ویژه 
 مشــترکان پرمصرف می دهد، امیدواریم با همکاری مفید  بخش خانگی و 

صنعتی بتوانیم با کمترین مشکلات برق  را برای تابستان مدیریت کنیم. 

سخنگویصنعتبرقاعلامکرد

تراز منفی صنعت برق 
به ۱۰۰۰۰ مگاوات رسید

سخنگوی صنعت برق گفت: تراز منفی تولید و مصرف  امسال با تلاش های 
صورت گرفته به ۱۰ هزار و ۵۰۰  مگاوات کاهش یافته اســت، اما همچنان 

تا رسیدن به  نقطه مطلوب فاصله داریم . 
مصطفی رجبی مشــهدی با بیان اینکه بر اساس  برآوردهای صورت گرفته، 
نیاز مصرف برق در  تابستان امســال به ۷۰ هزار مگاوات خواهد رسید که 
 این میزان نسبت به پیک ســال گذشته ۴.۴۶ درصد رشد  نشان می دهد، 
اظهــار کرد: ۱۰۰ برنامه عملیاتی برای  جبران ناترازی تولید و مصرف برق 
تدوین شــده که این  برنامه ها در چهار محور شامل برنامه ریزی و اقدامات 
 تامین بــرق، مدیریت مصرف و تقاضا، آمادگی شــبکه  سراســری برق و 

برنامه ریزی و مدیریت، تدوین و ابلاغ  شده است . 
وی با بیان اینکه برای مدیریت مصرف برنامه هایی  لحاظ شده که می توان 
بــه مدیریت برق صنایع با  همکاری وزارت صمت، تعدیل روشــنایی معابر 
و  جمــع آوری رمز ارزها، کاهش ۵۰ درصدی مصــرف  برق ادارات و نصب 
کنتورهای هوشمند، مدیریت  چاه های کشاورزی، استفاده از مولدهای برق 

صنایع و  اقدامات فرهنگی و اطلاع رسانی اشاره کرد . 
ســخنگوی صنعت برق با بیان اینکه تاکنون با بیش از   ۴۷۸ هزار مشترک 
دیماندی صنعتــی به منظور  همکاری در برنامه هــای پیک بار تفاهم نامه 
منعقد شــده  اســت، گفت:علی رغم اقدامات انجام شــده برای ایجاد تراز 

 نیازمند واردات هستیم . 
وی ادامه داد: برای این منظور قراردادهایی با  کشــورهای ترکمنســتان و 
ارمنســتان منعقد شده و بزودی  از کشــور آذربایجان هم واردات خواهیم 
داشت که در  مجموع می توان حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ مگاوات برق وارد  کنیم . 

ســخنگوی صنعت برق بــا بیان اینکه حــدود ۶۰۰۰  مــگاوات مجموع 
نیروگاه های جدید و یا ارتقای ظرفیت  تولید نیروگاه های قدیمی اســت که 
می توانند با به روز  شــدن و نصب تجهیزات، تولید بیشتری داشته باشند؛ 
اما  همچنان ناترازی برق وجــود دارد، گفت: علاوه  بر این  برنامه ریزی های 
دیگری نیز برای استفاده از  نیروگاه های برق آبی انجام شده و با وجود اینکه 
۱۰  درصد از ظرفیت این نیروگاه ها به دلیل خشکسالی  بی سابقه نسبت به 
سال گذشته کاهش یافته است،  همچنان از این نیروگاه ها برای تامین برق 

کمک  خواهیم گرفت . 

نفت و انرژی

قیمت نفت در معاملات روز گذشته تحت 
تاثیر رشد  نگرانی ها نسبت به کمبود عرضه 
جهانی با عمیق شــدن  بحــران اوکراین، 

افزایش یافت . 
بهای معامــلات نفت برنت یک دلار و ۵۰ 
سنت معادل   ۱.۳ درصد افزایش یافت و به 
۱۱۳ دلار و ۲۰ سنت  در هر بشکه رسید. 
بهای معاملات وســت تگزاس  اینترمدیت 
آمریکا با ۹۸ ســنت معــادل ۰.۹ درصد 
 افزایش، به ۱۰۷ دلار و ۹۳ ســنت در هر 
بشکه رسید . در آستانه تعطیلات عید پاک 
آخر هفته گذشته، هر دو  قرارداد پنج شنبه 
گذشــته تحت تاثیر چشــم انداز احتمال 
 اقدام اتحادیه اروپا  برای ممنوعیت واردات 
نفت  روسیه، بیش از ۲.۵ درصد رشد کرده 
بودند . دولتهای اتحادیه اروپا هفته گذشته 
اعــلام کردند کمیســیون  اروپــا در حال 
طراحی پیشنهادهایی برای ممنوعیت نفت 
 روسیه اســت اما دیپلمات ها اظهار کردند 
که آلمان از  تحریم فوری حمایت نمی کند . 

ایــن اظهــارات پیش از افزایــش تنش ها 
در تعطیــلات آخر  هفتــه در اوکراین بود. 
ســربازان اوکراینی روز یکشــنبه  با وجود 
اولتیماتوم روســیه برای زمین گذاشــتن 
ســلاح در  بندر ماریوپول، مقاومت کردند. 
مســکو اعلام کرد  نیروهای روسیه تقریبا 
محاصره این شهر را کامل  کرده اند و هیچ 

نشانی از آتش بس دیده نمی شود . 
آژانــس بین المللی انــرژی  )IEA(  هفته 
گذشته هشــدار داد  حدود ســه میلیون 
بشــکه در روز نفت روسیه ممکن است  از 
ماه مه به بعد به دلیل تحریمها یا بایکوت 

از سوی  خریداران، از بازار حذف شود . 
طبق گزارش خبرگزاری اینترفکس، تولید 
نفت روســیه  در آوریــل همچنان کاهش 
داشت و ۷.۵ درصد در نیمه  اول ماه نسبت 

به مارس کاهش یافت . 
ارشد شرکت  تحلیلگر  کازوهیکو ســایتو، 
فوجیتومی  ســکیوریتیز در این باره گفت: 
بازار نفــت احتمالا هفته  جــاری با توجه 

به افزایش محدود عرضــه تولیدکنندگان 
 بــزرگ، روند افزایشــی خواهد داشــت. 
افزایش قیمت نفت  کوره آمریکا هم عامل 
صعود اخیر قیمتها بوده اســت  زیرا انتظار 
می رود بــا افزایش تقاضــای صادرات به 
 اروپا، کمبود عرضه در بــازار نفت آمریکا 

تشدید شود . 
اوپــک و متحدانــش تاکنــون در برابــر 
فشــارهای دولتهای  غربی بــرای افزایش 
بیشــتر تولید مقاومــت کرده اند.  گزارش 
هفته گذشــته اوپک نشان داد تولید نفت 
این گروه  در مارس تنها ۵۷ هزار بشکه در 
روز افزایــش پیدا  کرد و به ۲۸.۵۶ میلیون 
بشکه در روز رسید که ۲۵۳  هزار بشکه در 
روز پایین تر از ســهمیه افزایش تولید این 

 گروه تحت توافق اوپک پلاس بود . 
عامــل دیگــری کــه از افزایــش قیمتها 
پشتیبانی کرد، توقف  تولید نفت در میدان 
نفتی الفیل لیبی در روز یکشــنبه  بود. دو 
منبع آگاه در بندر نفتــی زیتونیه گفتند 

صادرات  پس از اشــغال پایانه ها توســط 
معترضانی که خواســتار  استعفای نخست 

وزیر این کشور بودند، معلق شد . 
کارشناســان  رویترز،  گزارش  اســاس  بر 

می گوینــد  پیش بینی تولید نفت آمریکا با 
وجود محدودیتهــای نیروی  کار و زنجیره 
تامین تحــت تاثیر قیمتهای بالاتر، به رقم 

 بالاتری بازبینی شده اند. 

   CNGرئیس هیات مدیریه انجمن صنفی   
 گفــت:  جایگاه هــای  CNG  اکنــون با 50 
درصد ظرفیــت  کارمی کنند و این در حالی 
است که ظرفیت جایگاه های  CNG   کشور 
بیش از 40 میلیون متر مکعب در روز  است. 

اردشــیر دادرس در نشست خبری در جمع 
خبرنگاران با  بیان اینکه ما امروز حدود  4.5 
میلیون خودروی  دوگانه سوز داریم که برای 
این تعداد خودرو 2500  جایگاه  CNG  در 
کشور فعال اســت، اظهار داشت: با  توجه به 
ضریب نفوذ گاز در شــهرها 98 درصد و در 
 روســتاها 90 درصد است که می توان از این 
ظرفیت  برای توســعه صنعت  CNG  و ارتقا 

آن کمک گرفت . 
وی بــا تاکید بر اینکه تنها 4.5 درصد از گاز 
تولیدی  کشور در صنعت  CNG  به مصرف 
می رســد و این در  حالی اســت که باید به 
10 درصد می رســیدیم، افزود:  روزانه حدود 
25 میلیون متر مکعب گاز در صنعت  ســی.

ان.جی توزیع می شود که معادل 4 درصد از 
گاز  تولیدی کشور است. 

   CNGرئیس هیات مدیریه انجمن صنفی
 گفــت:  جایگاه هــای  CNG  اکنــون با 50 
درصد ظرفیــت  کارمی کنند و این در حالی 
است که ظرفیت جایگاه های  CNG   کشور 
بیش از 40 میلیون متر مکعب در روز  است  . 

وی با بیان اینکه در 2 دهه گذشــته 6500 
میلیــارد تومــان  ســرمایه گذاری دولتی و 
خصوصی در  CNG  انجام شده  است ، گفت: 
ایران یکــی از بزرگترین ناوگان  خودروهای 
گازســوز دنیــا را در اختیــار دارد، حدود 
 یک پنجم خودروهای کشور دوگانه سوز است 
و تا ســال   1410 تعداد خودروهای گازسوز 
باید به بیش از   10میلیــون خودرو و تعداد 

جایگاه ها بالای 5 هزار عدد  برسد . 
دادرس بــا اشــاره به چالش هــای صنعت  
  CNGو احتمال  ورشکستگی این صنعت، 
تاکیــد کرد: اگر اقدامــی در  جهت حمایت 
از این صنعت صــورت نگیرد تا 6 ماه  آینده 
اغلب جایگاه هــای  CNG  تعطیل خواهند 
شد.وی بیان  داشت: مصرف 25 میلیون متر 
مکعب  CNG  معادل  مصــرف 25 میلیون 
   CNGلیتر بنزین در کشور است، اگر  توزیع
 متوقف شــود باید معادل این میزان بنزین 

 در جامعه توزیع شــود و با توجه به افزایش 
مصرف و  رســیدن تولید و مصرف بنزین به 
یکدیگر، 25 میلیون  لیتــر بنزین باید وارد 
شود. اکنون قیمت هر لیتر بنزین  بالای 90 
ســنت اســت و اگر 365روز سال را در نظر 
   CNGبگیریم رقــم واردات بنزین با حذف 
 از سبد  ســوخت کشــور معادل 8 میلیارد 
دلار در ســال خواهد  بــود. در حالی که اگر 
تنها 10درصد از این میزان برای  حمایت از 
صنعت  CNG  در نظر گرفته شــود، علاوه 
بــر  جلوگیــری از واردات بنزیــن می توان 
ســهم  CNG  را از   25 میلیون متر مکعب 
در روز بــه 40 میلیون متــر  مکعب افزایش 
داد. همچنین با توجه بــه اینکه جابه جایی 
  100میلیون لیتر بنزین در کشــور حدود 4 
میلیون لیتر  گازوئیل نیاز دارد، در این بخش 

نیز صرفه جویی اتفاق  خواهد افتاد . 
   CNGرئیس هیات مدیریه انجمن صنفی
 با بیان اینکه  توســعه این صنعت در کشور 
نیاز به احیا و زنجیــره  ارزش این صنعت را 
دارد، گفت: در این زمینه باید  خودروسازان، 
کمپرسورســازان،  تبدیــل،  کارگاه هــای 
 سازندگان کیت، ســازندگان مخزن، احداث 
نگهداشــت  بهره برداران،  کنندگان  جایگاه، 
فنــی  و  معاینــه  بازرســی  تعمیــرات،  و 
آزمایشــگاه های تخصصی و خدمات پس از 

 فروش مورد توجه قرار گیرد . 

وی با اشاره به اینکه برای ایجاد وحدت بین 
بخش های  مختلف ایــن صنعت باید مرجع 
ملی صنعت  CNG  متشکل از بخش دولتی، 
خصوصی و تشکل های صنفی  تشکیل شود، 
ادامــه داد: همچنین قیمت  CNG  حداکثر 
 بــرای هر متر مکعــب باید بــه میزان 40 
درصد قیمت  بنزین تعیین شــود تا جذابیت 
اقتصادی خود را برای  مشتریان حفظ کند.

همچنین ایجاد صندوق حمایت و  ســپرده 
بازسازی صنعت  CNG  راهکار دیگری است 

که  به توسعه این صنعت منجر خواهد شد . 
دادرس هماهنگی با وزارت کشور و سازمان 
برای  دهیاری های کشــور  و   شــهرداری ها 
اصلاح و  ســاماندهی قــرارداد بهره برداری 
هدفمند و قانونمند کردن  برگزاری مناقصات 
و مزایده های جایگاه های سوخت را  از دیگر 
راهکارهای حمایت از صنعتCNG  دانست 
و  گفــت: همچنین، اصــلاح و حذف عوامل 
بازدارنده  اقتصادی کــه اصلاح کارمزدهای 
نامناسب و ناکافی از  جمله آنها است و ایجاد 
4 نوع کارمزد شــامل کارمزد  پایه، کارمزد 
ضوابط فنــی، کارمزد تجهیز کمپرســور و 
 کارمــزد درجه بندی متناســب با نرخ تورم 
ســالیانه و به  عنوان حق العمــل نیز در این 

زمینه راهگشا خواهد بود . 
   CNGرئیس هیات مدیریه انجمن صنفی
 تاکید کرد: سال   97 شورای گفتگوی دولت 

و بخش خصوصی افزایــش  کارمزد ضوابط 
فنــی را از 20 تومان بــه 31 تومان  مصوب 
کردند و مقرر شــد سالانه 25 درصد به این 
 کارمزد افزوده شــود با ایــن حال همچنان 
همــان کارمــزد  ضوابط فنــی 20تومان به 
جایــگاه های ســوخت پرداخت  می شــود 
و ایــن در حالی اســت که ایــن کارمزد در 
ســال   1400 باید 60 تومان و امســال نیز 
75 تومان پرداخت  می شــد کــه این اقدام 
انجام نشده است.همچنین بر اساس  مصوبه 
شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی در 
 خصوص پرداخت ســال 94 و 95  جایگاه ها 
از ایــن  محل 640 میلیــارد تومان از دولت 

قبل طلبکار هستند . 
وی بــا تاکیــد بــر تعیین تکلیــف مصوبه 
هوشمندسازی و  اصلاح اجرا کمی و کیفی با 
تخصیص سهمیه   70درصدی برای جایگاها، 
   CNGگفت: با وجــود آنکه افزایش  قیمت
 برای اجرای طرح هوشمندسازی انجام شده 
 و این پول از مشــتریان دریافت شده است 
اما هنوز  اقدامی صورت نگرفته و دولت قبل 
پرداختی در این  زمینه به جایگاهداران انجام 

نداد . 
وی افزود: در مجموع دولت گذشــته بایت 
طرح  هوشمندســازی، بدهی سال 94 و 95 
و همچنین مابه  التفاوت کارمزد فنی مصوبه 
شــرای گفتگوی دولــت و  بخش خصوصی، 

2600 میلیارد تومان به جایگاهداران  بدهکار 
است که باید در قبوض سال 1401 محاسبه 
 شود در غیر این صورت جایگاهداران شکایت 

خود را  به دیوان عدالت اداری می برند . 
دادرس با اشــاره به اصلاح مصوبه شــورای 
اقتصــاد در  مــورد قیمت شــهرداری های 
کلانشهرها برای احداث  جایگاه های سوخت 
گفت: این تغییر محاســبه قیمت باعث  شده 
تا شــهرداری ها در طرح های تفصیلی خود 
هیچ  زمینی را برای احداث جایگاه ســخت 
اختصاص ندهند  که ایــن موضوع در آینده 
با توجه بــه افزایش خودروها،  مشکل ســاز 

خواهد شد . 
وی با تاکید بر لزوم تغییر نظام کارمزدی به 
 حق العمل کاری در بودجه سال 1401 گفت: 
محاســبات  افزایش یا کاهش حق العمل نیز 
باید در بازه زمانی 3  ماهه توســط کارگروه 
قیمت گذاری بر اســاس تعرفه های  شــناور 
ماننــد تعرفه بــرق، بیمه، حقوق پرســنل 
انجام شــود.  همچنین باید مصوبه شــورای 
اقتصاد بــرای تبدیل رایــگان   1.5 میلیون 

خودروتعیین تکلیف شود . 
وی بر لــزوم تغییــر در روش برندســازی 
جایگاه های  سوخت تاکید کرد و گفت: تهیه 
و تدوین آیین نامــه  واگذاری 700جایگاه به 
بخش خصوصی طبق مصوبه  ســال 1400 
و بلاتکلیفی آن نیز باید انجام شــود.دادرس 
 به عقد قــرارداد با شــرکت گازو تخصیص 
اعتباری  فروش ماهیانه همانند صنایع عمده 
و پرمصــرف برای  جایگاه های ســی.ان.جی 
تاکید کــرد و افزود: ارائــه  معافیت مالیاتی 
و بیمه تامین اجتماعی همانند کشــورهای 
 تولیــد کننده نفت و گاز بــرای جایگاه های 
ســوخت و  خدمات رســانی توزیع سوخت 
در توســعه صنعت  CNG   راهگشــا خواهد 
بود.وی با اشــاره به اینکه در سال   1400در 
مجموع 52 روز قطعی برق و گاز در جایگاه 
 های  CNG  اتفاق افتــاد، ادامه داد: با این 
حال و با وجود  قانون بهبود فضای کســب و 
کار و ماده 25این قانون،  اما هیچ خسارتی به 

جایگاه های  CNG  پرداخت نشد. 

رابطه معکوس مصرف سی ان جی و واردات احتمالی  بنزین   خبر
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افقی :


۱-عنکبوت-اراذل،فرومایگان،ولگردان
2-ارزش،قــدرومرتبــه،پایهواعتبار-ازسلســله

هایحاکمدرایران
3-درتوضیــحکلاماســتعمالمیشــود-آشــیانه

پرنده

۴-خــاکآلــودهشــدن-پشــتهخــاك،گیــرهســر
دخترانه،تپهکوچك-درختچنار

5-چهارنعل
6-ازشهرهایباستانیواقعدردرهسند

7-استانداردعهدبوق
8-ناپایداردرعقیده

9-ذلیــلوخــوار-خانــدان،زائــوترســان،ســرخ
کمرنگ-گوارا

۱۰-کوشا،ازبروجفلکی-ازیادبردن
۱۱-دلیر-گوسفندجنگی،حرکتیدرفوتبال

۱2-مصیبت-هرطبقهساختمان،طبقهعمارت

عمودي :

- بــار لنگــه کاغــذ، خمیدگــی فاصلــه، حــرف - ۱ 
شناسنامه

2-کشوریدرقارهسیاه-زنبیل
3-بازگشت-پایتختتایوان

۴-یکــیازدوجنــس،مذکر،جنسبهظاهرقوی-
یخ-بانگنزدیک،بانگچوپان،ضمیرعربی

5-جانشــین،قائــممقام،ســتوانقدیــم-هزارو
صدویازده-زیرپامانده

6-عنکبوتسمی،حشرهایبازهرخطرناك
7-موجدریا

8-حرفندا،یلدا-پاولدرهم-نظیر
9-حرفتعجب،تعجبزنانه،گشوده-پاربرعکس

-نفسخسته
۱۰-سردی-پنبهزدهشدهکهآنراباریكبپیچند

۱۱-سبزیپیچیده-ازپادشاهانماد
صــورت، عضــو - دمنــه و کلیلــه کتــاب گاو - ۱2 
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 جدول شماره 23۰

مفقودی
   سندکمپانی و شناسنامه مالکیت و کلیه اسناد و مدارک 
کامیونت نیســان مدل 1369 به رنگ نخودی به شــماره 
پلاک 882 س 56 ایران 72 به شــماره موتور 188563 
به شــماره شاســی 055617  متعلق به ابوطالب قربانی 
مازوکله پشته فرزند خانعلی مفقود وازدرجه اعتبار ساقط 

می باشد.

مفقودی

سندکمپانی و شناسنامه مالکیت سواری پراید جی تی ایکس 
به رنگ ســفید شــیری مدل 1385 به شماره پلاک 183 ج 
77-ایران56 به شماره موتور 01378462 به شماره شاسی 
S1412284728173 متعلــق به منور قنبری لاشــیدان 

فرزند علی گل مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

ونوشت آگهی حصر وراثت
خانم بیان قریشــی دارای شناســنامه شــماره 661 شــرح دادخواســت به کلاســه 
140100075 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شــادروان سید عبداله قریشی به شناسنامه 4 سردشت در تاریخ 23 
/ 9/ 1400 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر اســت 

به : دو پسر، پنج دختر
1- ســید ویس قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 27 پسرمتوفی 
2- سید قرنی قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 10 پسرمتوفی . 
3 – معصومه قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 199 دختر متوفی 
.4- زلیخا قریشــی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1525 دختر متوفی 
5- ســنبل قریشی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1380 دختر متوفی 
6- مهری قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 21827 دختر متوفی 

7- بیان قریشی فرزند سید عبداله دارای شناسنامه شماره 661 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم نســرین ســلطانپوردارای شناسنامه شــماره 244 شــرح دادخواست به کلاسه 
140100079 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شادروان آمین حصار به شناسنامه 131 مهاباد در تاریخ 1 / 1/ 1401 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به : سه پسر، 

سه دختر
1- محمد امین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 647 پسرمتوفی 
2-رحیم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 116 پسرمتوفی . 
3 – کاوه ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 353 پسر متوفی 
.4- نسرین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 244 دختر متوفی 
5- مریم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 396 دختر متوفی 

6-شهین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 272 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140060313010003158 هیات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
بوکان،تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی عمر مختاری فر فرزند محمد شــماره شناسنامه 
416 صادره از سقز در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 110.31 متر مربع مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 131 اصلی واقع در بخش 17 شهرســتان بوکان میدان معلم خیابان شــورا 
روبه روی ســنگ فروشی ســراج خریداری از آقای رحیم حسین زاده احدی از وراث مرحوم 
قادر حســین زاده احدی از زارعان صاحب نســق در پلاک مذگور محرز گردیده که برای آن 
پلاک 4761 فرعی از 131 اصلی تعیین و اختصاص یافته اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم دارند. بدیهی است در صورت انقضای 

مهلت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401.01.30 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401.02.14

خالد خانه بیگی- رئیس ثبت اسناد و املاک
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کارشناساقتصادمسکناظهارکرد:
تورم ۷۰ درصدی اجرای نهضت ملی مسکن

 با اعتبارات بانک مرکزی
کارشناس اقتصاد مسکن اظهار داشت: به طور قطع دولت چنین منابعی برای اجرای 
پروژه نهضت ملی  ندارد مگر اینکه مســکن مهر تکرار و از خط اعتباری بانک مرکزی 
اســتفاده شود که به طور قطع این  اقدام همراه با افزایش نرخ تورم خواهد بود و تورم 
40 درصدی امروز را به 70 درصد می رساند . فردین  یزدانی درباره پیش بینی ها از بازار 
اجاره در فصل جابه جایی مستاجران اظهار داشت: دولت سیزدهم  برنامه  موثری برای 
مســتاجران و بازار اجاره ندارد. اساســا دولت در بخش مسکن تمرکز خود را بر روی 
 طرح نهضت ملی معطوف کرده  و از ابتدا هم مشخص بود که این طرح تنها یک شعار 
اســت و در سطح  و مقیاس ساخت یک میلیون واحد در سال شدنی نیست . وی ادامه 
داد: ساخت سالانه یک میلیون واحد  مسکونی شعاری بود که داده شد اما در اجرا تمام 
واحدها طبق برنامه به این مرحله نرسیدند   . واقعیت این  است که نه شرایط اقتصادی 
کشــور اجازه می دهد که این طرح محقق شــود و نه اینکه دولت توان اجرای  چنین 
پــروژه ای در این مقیاس را دارد، مگر اینکــه تنها تعداد محدودی از این آمار به اجرا 
برســد  . یزدانی  با شاره به تامین منابع مالی 360 هزار میلیارد تومانی از بانک ها برای 
ساخت یک میلیون مسکن در  ســال گفت: منابع 360 هزار میلیارد تومانی از محل 
بانک ها را مجلس با قانون جهش تولید مسکن  مصوب کرده بدون آنکه توجهی به توان 

بانک ها برای پرداخت داشته باشد . 

کارشناساقتصادی:
قطعا امسال نقدینگی از ۵ هزار میلیارد تومان 

عبور می کند
یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: در حال 
حاضر نقدینگــی از 4.5 هزار هزار تومان عبور 
کرده و  نرخ رشد نقدینگی هم 40 درصد است 
و اگر حتی در مدت زمان کوتاه با عملکرد موثر 
میزان نرخ  افزایش نرخ رشــد نقدینگی به 20 
درصد برســد باز هم قطعا از عدد 5 هزار هزار 
میلیارد تومان تا پایان  امسال عبور خواهیم کرد 
و در بهترین حالت نرخ نقدینگی به 5.5 هزار هزار میلیارد تومان  می رسد . کامران ندری 
   2    Mدرباره افزایش آهنگ رشد نرخ نقدینگی اظهار داشت: اگر منظور از نرخ نقدینگی
 به معنای مجموع اسکناس و مسکوکات و سپرده هایی که شبکه بانکی خلق می کند، 
باشد باید توجه  داشته باشیم که در همه جای دنیا اقتصاددان ها به این نتیجه رسیدند 
کهM   2     یک متغیر درون زا است و  دولت نمی تواند از بیرون رشد نقدینگی را کنترل 
و در واقــع هیچ مقام و سیاســت گذاری پولی در دنیــا  نمی تواند حجم نقدینگی را 
کنترل کند . استاد اقتصاد دانشگاه امام صادق ادامه داد:  اقتصاددان ها از دهه 70   -80 
میلادی به این نتیجه رســیدند که مهار یا کنترل رشد نقدینگی توسط مقام پولی و 
بانک مرکزی امکان  پذیر نیست چراکه رشد نقدینگی براساس نیازهایی که در درون 
اقتصاد تعریف می شــود به صورت درون  زا تعیین می شــود و مقام پولی نمی تواند به 
صورت مســتقیم رشد نقدینگی را تعیین یا مهار کند . این  کارشناس اقتصادی تاکید 
کرد: اما سیاست گذاران امروز ایران هنوز در دهه های 50- 60 میلادی سیر  می کنند.  

دولت ســیزدهم نیز مانند هر دولتِ دیگری 
از همــان آغاز به کار و حتــی قبل تر از آن 
در رقابت های  انتخاباتی، افزایش اشتغال را 
یکی از مهم ترین برنامه های خود دانســت. 
در همین راستا وزارت کار به  عنوانِ متولیِ 
اصلیِ برنامه های دولت در زمینه ی اشتغال و 
ایجاد یک میلیون شغل در سال با تاکید بر 
 ایجاد مشاغل خرُد و کم سرمایه بر و تسهیلِ 
صدور مجوز مشــاغل خانگی، قدم هایی در 
مسیرِ حل مشکل  اشــتغال برداشت. اما آیا 
با تاکید بر این قبیل مشاغل خرد و خانگی 

می توان مشکل اشتغال را حل کرد؟   
زهرا کریمــی عضو هیات علمی دانشــگاه 
مازندران می گوید: من باور ندارم که مشاغل 
خانگــی می تواند  مشــکل اشــتغال را حل 
کند. واقعیت این اســت که همین الان هم 
خانواده ها بــرای برآمدن از پسِ هزینه ها به 
 سمت مشــاغلی مثل آرایشگری، بافندگی، 
خیاطــی و… می رونــد. به طــور مثال در 
اســتان مازندران خیلی هــا  فعالیتِ پرورشِ 
قارچ انجام می دهند اما خب تضمینی برای 
موفقیتِ ایــن فعالیت ها وجود ندارد چراکه 
در  بازاریابی ممکن اســت به مشکل بخورند 
و نتواننــد تولیدات خــود را آنطور که باید 
بفروشند  . وی ادامه داد:  در واقع بازار بعد از 

مدتی اشــباع می شود؛ مثلا در مورد صنایع 
دســتی و گلیم بافی و… نیاز به بازاریابیِ 
 فعال است و بدون آن راه به جایی نمی توان 
برد  . کریمی تاکید کرد: اینکه با پرداختِ وامِ 
خُرد، مشاغل  خانگی را فعال کنیم و از این 
طریق اشتغال را افزایش دهیم خوش خیالی 
است. اگر طرف بخواهد با ده  میلیون تومان 
کاری راه بینــدازد غالبا ایــن پول را به هر 
نحوی شــده پیدا می کند و کار را شــروع 
می کند اما  مســئله این اســت که مشکل 

بیکاریِ کشور ما بیکاریِ جوانان تحصیلکرده 
اســت  . عضو هیات علمی  دانشگاه مازندران 
بیان کرد: ما قرار است چه کار کنیم؟ افراد 
را ترغیب کنیم به جای اینکه در بنگاه ها  کار 
کنند در خانه هایشان کار کنند؟ من به این 
مسیر بدبین هستم. تجربه هایی از این دست 
را قبلا هم  داشــته ایم، مثلا زمانی در آبادان 
وام خانگی می دادند که افراد دار قالی بخرند 
و در خانه هایشــان قالی بافی  کنند اما خب 
نتیجه ای نداشــت. برخی حتی این وام ها را 

می گیرند و برای کاری دیگر صرف می کنند.  
 این  اســتاد دانشــگاه تصریح کرد: بنگاه ها 
بایــد واقعا فعال باشــند و گســترش پیدا 
کنند و بنگاه های جدید باید شــکل  بگیرد 
تا اقتصــاد رونق پیدا کنــد و از این طریق 
شغل ایجاد شــود. اگر فقط بحث دادنِ وام 
باشد ما چندین  نوع آن را به اشکال مختلفِ 
خانگی، مشــاغل خرد و مشــاغل زودبازده 
آزمایش کرده ایم اما نتیجه ای نداشته  است.  

 کریمی بیــان کرد: زمانــی دولت می گوید 
بابت مشــاغل خانگی مثلا وام می دهد و یا 
بیمه می کند، خب  در اینجا همه می روند به 
سمت استفاده از این تسهیلات اما پرداختِ 
وام هیــچ تضمینی ایجــاد نمی کند که  این 
مشاغل خانگی فعالیت موفقی داشته باشند 
و اصلا آن شــغل خانگی ایجاد شود و پایدار 
باشــد  . عضو  هیات علمی دانشگاه مازندران 
در خصوص مولفه   های شــغل پایدار گفت: 
شغل پایدار شغلی است که  بهره وریِ بالایی 
داشته باشد و تولید خوبی برای بنگاه ایجاد 
کنــد و همچنین بتواند به صورت مســتمر 
ادامه  پیدا کند. مشاغل کوتاه مدت و فصلی 
پایداری نیســتند، مثلا نمی توانیم  مشاغل 
به کســی که دستفروشــی می کند  بگوییم 
شــغل پایداری دارد  . وی گفت: معمولا در 
مشاغل خانگی ســود زیادی وجود ندارد و 
درآمد پایین  اســت و کسی هم که مشغول 
کار خانگی می شود مترصدِ فرصتی است که 
در شرکت خوبی مشــغول به کار  شود  . این 
استاد دانشــگاه بیان کرد: اگر مشکل اصلی 
ما مشکلِ اشتغال جوانان تحصیلکرده است 
نمی توانیم  با این قبیل کارها مشکل را حل 

کنیم.  

پاسخرئیسسازمانخصوصیسازی:

عرضه بلوک های مدیریتی 
سرخابی ها به کجا رسید

رئیس سازمان خصوصی سازی اخرین وضعیت عرضه 
بلوک های مدیریتی ســهام شــرکت های فرهنگی-

 ورزشــی استقلال و پرســپولیس را اعلام کرد . حسین 
قربانزاده با اشاره به فراخوان عرضه بلوکهای  مدیریتی 
ســهام استقلال و پرســپولیس که اوایل فروردین ماه 
توســط ســازمان خصوصی سازی اعلام شــد،  اظهار 
کرد: مذاکراتی با شــرکت های مختلف در این راستا 
درحال انجام اســت . وی به این سوال که کدام  شرکت 
ها متقاضی بوده اند، پاســخ داد: نام شــرکت ها قابل 
اعلام نیست اما درحال حاضر در مرحله  مذاکره پیش 

از مزایــده قرار داریم . بر اســاس این گــزارش، فرایند 
واگذاری سرخابی ها بالاخره و پس از  وعده های طول 
و دراز، زمستان سال گذشته انجام شد و بر این اساس 
پذیره نویســی تعداد یک میلیارد و   ۲۳۶ میلیون و ۹۹ 
هزار و ۶۵۶  ســهم از ســهام جدید شرکت فرهنگی 
ورزشی استقلال ایران )سهامی  عام( در نماد معاملاتی 
)اســتقلالح ۱( و تعداد یک میلیــارد و ۳۴ میلیون و 
۸۴۰ هزار و ۵۶۷ سهم از سهام  جدید شرکت فرهنگی 
ورزشی پرسپولیس )ســهامی عام( در نماد معاملاتی 
)پرسپولیسح ۱( ناشی از سلب  حق تقدم به روش ثبت 
ســفارش در تابلو نارنجی بازار پایه فرابورس ایران، از 
۱۵ اســفندماه آغاز شده بود  ســرانجام در ۲۸ اسفند 
به پایان رسید . طبق آمار در پذیره نویسی پرسپولیس 
۳۲۰ هزار نفر مشــارکت  کردند. ۲۶۱ میلیارد تومان 
از ســهام این باشگاه توســط حقوقی ها و بیش از ۸۸ 

میلیارد تومان نیز توسط  حقیقی ها خریداری شد.  

فعالحوزهکار:

حقوق ها زیاد نمی شد بنگاه ها
 به مشکل می خوردند

یک فعال حوزه کار معتقد است افزایش ورودی های 
تامین اجتماعی بــه نفع صندوق تامیــن اجتماعی 
است  و باید روز به روز زیادتر شود. وی می گوید: اگر 
دســتمزد کارگران افزایش پیدا نمی کرد بسیاری از 
 بنگاه ها و واحدهای تولیدی با مشــکل شدید نیروی 
کار مواجه می شــدند . رحمت الله پورموســی ، درباره 
 وضعیــت بازار اشــتغال و کارگران در ســال جاری 
ابراز عقیده کرد و گفت: امســال بــا توجه به مصوبه 
 دستمزد شورای عالی کار که حداقل حقوق کارگران 
را تقویت کرد می توانیم امیدوار باشیم که بهبود بازار 
 کار و وضع معیشــت خانوارهای کارگری اتفاق بیفتد 
البته باز هم با حداقل ها فاصله داریم ولی نمایندگان 

 کارگــری تمام تلاش خــود را کردنــد و نمایندگان 
کارفرمایی هم همکاری بی نظیری داشتند و این امر 
باعث  شــد تا دستمزدی مناسب و با توجه به شرایط 
اقتصادی و وضع زندگی کارگران تصویب شــود . وی 
ادامه  داد: بررســی ها نشان می داد که نیروهای کار با 
حقــوق پایین حاضر به کار در مجموعه های تولیدی 
نبودند  و اگر با این شرایط پیش می رفتیم کارگاه های 
تولیدی ما با مشــکل شــدید نیروی کار مواجه می 
شــدند و به  مشــکل می خوردند لذا با توجه به آنکه 
از ســال قبل هم این موضوع را لمــس کرده بودیم 
لازم بود که در  وضع حقوق و دستمزد کارگران اتفاق 
مثبتی بیفتد . این فعال حوزه کار ادامه داد: درســت 
اســت که رقم  دســتمزد همچنان با هزینه های سبد 
معیشــت فاصله دارد ولی امیدواریم که به تدریج این 
فاصله کمتر شــود تا  کارگران بــه حقوق واقعی خود 

دست پیدا کنند.  

مشکل بیکاریِ جوانان تحصیلکرده با مشاغل خانگی رفع نمی شود خبر

  شرایط اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج
 در بانک مسکن اعلام شد

رییــس اداره کل نظــارت و ارزیابی اعتباری 
بانــک مســکن، شــرایط و فرآینــد اعطای 
تسهیلات قرض الحســنه ازدواج در بانک را 

تشریح کرد.
فروغ جان آقایی با اشــاره به شرایط اعطای 
تســهیلات قرض الحســنه ازدواج گفت: این 
تسهیلات به زوج هایی که تاریخ عقد آنها بعد 
از ۱/۱/۹۷باشــد و تاکنون وام ازدواج دریافت 
نکرده اند، پرداخت می شــود. سن متقاضیان 

نیز نباید از ۵۰سال بیشتر باشد.
وی افزود: ســقف تســهیلات مذکــور برای 
هریک از متقاضیان مبلغ ۱۲۰ میلیون تومان 

و با دوره بازپرداخت ۱۰ســاله بــوده و برای 
زوج هــای زیر ۲۵ ســال و زوجه هــای زیر 

۲۳سال ۱۵۰ میلیون تومان است.
رییــس اداره کل نظــارت و ارزیابی اعتباری 
بانک مســکن،خاطر نشــان کرد: همچنین 
سقف تسهیلات قرض الحسنه ازدواج جهت 
افراد مندرج در مفاد ماده ۵۰ قانون خدمات 

ایثارگران ۲برابر است.
جان آقایــی در خصوص مراحــل پرداخت 
تســهیلات اظهار داشــت: پــس از ثبت نام 
متقاضیان در ســامانه ازدواج بانک مرکزی و 
معرفی آنها به بانک مســکن در صف انتظار 
با اولویت تاریخ ثبت نام، تعیین شــعبه می 

شوند و پس از آن، پیامک اطلاع رسانی جهت 
مراجعه به شعبه به متقاضیان ارسال خواهد 

شد.
رییــس اداره کل نظــارت و ارزیابی اعتباری 
بانک مســکن ادامه داد: در صورت مراجعه 
متقاضــی بــه شــعبه و تکمیل مــدارک و 
مســتندات مربوطه جهت تشکیل پرونده در 
مهلت مقرر در سامانه بانک مرکزی، پرداخت 
تسهیلات در اسرع وقت صورت گرفته و مبلغ 

تسهیلات به حساب متقاضی واریز می  شود.
تســهیلات  اعطــای  کــرد:  تاکیــد  وی 
ازاولویت های اصلی  قرض الحســنه ازدواج 
بانک مســکن در پرداخت تسهیلات بوده و 

همیشه میزان آن، بیش از سهمیه ابلاغی از 
سوی بانک مرکزی است.

وی یادآور شــد: بانک مسکن در سال ۱4۰۰ 
با پرداخت ۳۱ هزار میلیارد ریال در حدود دو 
برابر سهمیه ابلاغی بانک مرکزی )۱6 هزار و 
۱۷6 میلیارد ریال( تســهیلات قرض الحسنه 

ازدواج پرداخت کرده است.
وی بیــان کرد: این روند در ســال جاری نیز 
ادامه داشــته و باوجود عدم تعیین ســهمیه 
بانک ها از ســوی بانک مرکزی تا این تاریخ، 
بــرای بیش از ۳هزار نفــر متقاضیان تعیین 
شعبه شده و فرایند اعطای تسهیلات به آنها 

در دست اقدام است.

 دکتر »سید سعید شمسی نژاد« با اشاره به انتظار دولت و حاکمیت از بانکداری قرض الحسنه، بر 
حرکت به سمت بانکداری دیجیتال و ایجاد الگوی جدید قرض الحسنه تأکید کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایران، مراسم تقدیر از »علیرضا پورحسین« 
مدیر ســابق شعب استان آذربایجان غربی و معارفه »شهاب تدین« مدیر جدید شعب استان 
آذربایجان غربی با حضور دکتر »ســید سعید شمسی نژاد« مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر 
ایران، »احمدرضا کریمی« مشاور مدیرعامل و »یوسف نجدی« مدیر امور استان های بانک برگزار 

شد.
در این مراســم که با حضور رؤســا و معاونان شعب و رؤسای دوایر استان همراه بود، حکم تدین به وی اعطا و از زحمات پورحسین 

تقدیر شد.
دکتر شمسی نژاد در این مراسم آمار عملکرد استان آذربایجان غربی را نشانه تلاش بی وقفه و در خور تحسین همکاران استان دانست 

و افزود: شاخص های عملکردی از همه جهات مثبت و قابل تقدیر است.
وی در ادامه با اشاره به افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه بانک های قرض الحسنه گفت: زمان تحول و جوانگرایی فرا رسیده و 

باید شاهد تحولات مثبت باشیم.
شمسی نژاد در ادامه با اشاره به انتظار دولت و حاکمیت از بانکداری قرض الحسنه، بر حرکت به سمت بانکداری دیجیتال و ایجاد الگوی 

جدید قرض الحسنه تأکید کرد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با تأکید بر خدمات غیر حضوری و توسعه و تقویت تکنولوژی و فن آوری دیجیتال اعلام کرد: 

این رویه به هیچ عنوان به معنای تعدیل نیروی انسانی نیست و حتی در برخی حوزه ها جذب نیرو نیز خواهیم داشت.
وی همچنین در بازدید از 4 شعبه ارومیه، ضمن قدردانی از تلاش های همکاران در شعبه ها، توسعه بازارهای جدید با توجه به افزایش 
سقف تسهیلات قرض الحسنه را خواستار شد و اعلام کرد: نباید به رشد ۱۰۰ درصد اکتفا کرد و با توجه به توانایی های موجود در استان 

آذربایجان غربی، از مدیریت شعب این استان رشد ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصدی منابع انتظار می رود.
کریمی، مشاور مدیرعامل نیز با اشاره به تفاوت بانک قرض الحسنه مهر ایران با سایر بانک ها، جنس بانک قرض الحسنه را متفاوت 

دانست و همچنین بر جوانگرایی و اعتماد به جوانان در کنار استفاده از تجربیات صاحب نظران تأکید کرد.
نجدی مدیر امور استان های بانک نیز در این مراسم ضمن قدردانی از تلاش های مدیریت سابق، همکاران بانک قرض الحسنه مهر ایران 

در استان آذربایجان غربی را جزء بهترین کارکنان بانک در کشور دانست.

 تأکید مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران
 بر ایجاد الگوی جدید قرض الحسنه

سرپرســت بانک ســینا در افتتاح 
شعبه مصلی مشــهد تداوم حرکت 
در مسیر ارتقاء و بهبود عملکرد بانک 
را در گرو رفتار و شــیوه های موثر و 
مبتکرانه دانســت و تاکیــد کرد در 
مسیر پیشرفت و تعالی شاخص ها 

باید هوشمندانه حرکت کنیم.
به گــزارش  روابــط عمومی بانک 
سینا، جعفر صفایی مزید موفقیت و 
پیشرفت هر سازمان را در گرو رفتار و 
عملکرد کارکنان آن مجموعه دانست 
و اظهار داشت: مدیران اجرایی باید 

با داشتن هدف و تمرکز بر آن، همه 
توان و تلاش خود را در قالب عملکرد 
مطلــوب و رضایت بخــش، صرف 

موفقیت سازمان کنند.
وی چشــم انداز بانک سینا را تداوم 
در مسیر پیشرفت و افزایش رضایت 

منــدی ذینفعان دانســت و افزود: 
رویکــرد و برنامه هایــی که با نظر 
مدیران و کارشناســان بانک تدوین 
شده در راستای ایجاد تحقق شعار 
سال مبنی بر تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرینی و بهره وری بیشتر 
 و در نتیجــه ارتقــای کل ســازمان 

است.
صفایی مزید افزود: بانک ســینا در 
ارتقاء شــاخص هــای عملکردی و 
رسیدن به سودآوری تا کنون موفق 
بــوده و دســتاوردهای قابل قبولی 

داشــته اســت. این بانک در صدد 
اســت بــا اقدامات هوشــمندانه و 
منســجم گام های موثر و مطمئن 

تری در مسیر ارزش آفرینی بردارد.
سرپرســت بانــک ســینا میــزان 
توانمنــدی و عملکرد مطلوب بانک 
را در قضاوت مشــتری قلمداد کرد 
و خاطر نشــان ســاخت: بــا توجه 
به رقابــت تنگاتنــگ محصولات و 
خدمات بانکی، سازمانی که تسهیل 
و تسریع در خدمات و برقراری ارتباط 
با مشتری را شرط اول ارائه خدمات 

قرار دهد، توانایی جذب مشــتری 
های وفادار و پایدار را خواهد داشت.

صفایی مزید با اشــاره بــه افتتاح 
شــعبه جدید گفت: هدف از ایجاد 
شعبه جدید ارائه خدمت مناسب تر 
به مردم است که استقبال و حمایت 
مشــتریان از خدمــات آن، موجب 
تقویت انگیزه کارکنــان برای تداوم 
خدمت رســانی می شــود. گفتنی 
است در این سفر یزدی خواه معاون 
شــعب و مناطق و شمسایی مدیر 

منطقه همراه صفایی مزید بودند.

 هوشمندانه در مسیر پیشرفت و تعالی بانک حرکت می کنیم

طرح ملی ادغــام بانک ها به منظور اصلاح 
و ساماندهی شــبکه بانکی از سال ۱۳۹۷ 
آغاز و پس از تصویب در فروردین ماه سال 

۱۳۹8 به بانک سپه ابلاغ شد.
به گزارش  پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه، 
در همین راســتا و در جهت یکسان سازی 
قوانیــن و مقررات اداری، همسان ســازی 
حقوق و مزایای کلیه کارکنان بانک سپه در 

دستور کار و اولویت بانک سپه قرار گرفت و 
پس از برگزاری جلسات متعدد با سازمان 
اداری و استخدامی کشــور و سایر مراجع 
ذی صلاح، »آیین نامه اجرایی ســاماندهی 
نیروی انسانی و نظام اداری و استخدامی 
کارکنان بانک سپه« در تاریخ ۱4۰۰.۱۲.۲۲ 
بــه تصویب هیــأت عالی راهبــری ادغام 
بانک ها رســید.در این طــرح عظیم ملی، 

بالغ بر ۲8 هزار نفر  به کارکنان و ۳۰۰۰ شعبه 
به واحدهای بانک سپه افزوده شد و بدین 
ترتیب، مجموع پرسنل بانک سپه به بیش 

از 4۵ هزار نفر رسید.
شــایان ذکر اســت، بالغ بــر 88  درصد از 
پرســنل جدید، با تبعیت از قانون مدیریت 
خدمات کشوری از افزایش حقوق برخوردار 

شدند.

 28 هزار کارمند جدید بانک سپه 
مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری شدند

 پیام رسان آیگپ
 ابزاری برای دریافت رایگان اعلان تراکنش های بانکی کمتر از500 هزارریال

 دریافــت پیامک همــه ی تراکنش ها از 
جمله تراکنش های کمتر از ۵۰۰ هزار ریال 
بانک پارسیان از طریق پیام رسان" آیگپ " 
به صورت رایگان و به همراه شرح تراکنش 

امکان پذیر است.
همچنیــن مشــتریان گرامــی قــادر می 
باشــند، تمامــی تراکنــش هــای بانکی 
خود را از طریــق درگاه های غیرحضوری 
 اینترنت بانک و همراه بانک پارسیان من، 

مشاهده کنند.

نصب پیام رسان آیگپ از طریق هر یک از 
دومسیر زیر امکان پذیر است:

۱- ارسال عدد ۱ به سرشماره ۱۰۰۰44۲۷
https:// نشــانی:  از  اســتفاده  بــا   -۲

نصــب  ســپس  و   /landing.igap.net
آیگپ با همان شــماره ای که به حســاب 
 مشــتری نــزد بانــک پارســیان متصل 

می باشد.
در ادامه می بایســت بــا ورود به “همراه 
بانــک پارســیان من” یــا “اینترنت بانک 

پارســیان” نســبت به فعال ســازی این 
خدمت به صورت زیر اقدام شود:

خدمات  پارســیان مــن  بانــک  همــراه 
تنظیمات آی گپ   فعالسازی اعلانات

اینترنت بانک پارسیان تنظیمات تنظیمات 
آیگپ   فعالسازی اعلانات

لینک نصب همراه بانک پارسیان من:
h t t p s : / / p a r s i a n - b a n k . i r /

mobilebank
لینک ورود به اینترنت بانک پارسیان:

https://ipb.parsian-bank.ir/login.
html

شــعبه زیتون کارمندی )کد ۱۹۰6( اهواز 
بانک اقتصادنوین بر اساس هویت بصری 
جدیــد این بانک طراحــی، اجرا و افتتاح 

شد.

بانــک  عمومــی  روابــط  بــه گــزارش 
اقتصادنوین، این شــعبه کــه پیش ازاین 
با نام شــعبه اقبــال )کــد ۱۹۰6( اهواز 
فعالیــت می کــرد از روز ۲۷ فروردین ماه 

۱4۰۱ در محــل جدیــد به نشــانی اهواز، 
زیتــون کارمنــدی، خیابان حجــت، بین 
خیابان زمــزم و زمرد، مجتمع غدیر آماده 
خدمت رسانی به مشتریان ارجمند است.

افتتاح شعبه زیتون کارمندی اهواز بانک اقتصادنوین


